
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙ∆ΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το 10ο Γενικό Λύκειο και το 3ο Γυµνάσιο Μίκρας
Θεσσαλονίκης, σελ. 3214

2. Ειδική Ηµερήσια ∆ιάταξη:
Συζήτηση προ Ηµερησίας ∆ιατάξεως, µε πρωτοβουλία του

Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού κ. Γεωργίου Καρατζαφέρη, σε επίπεδο
Αρχηγών Κοµµάτων, µε θέµα την παραχώρηση δυνατότητας
απόκτησης ελληνικής ιθαγένειας καθώς και δικαιώµατος
εκλέγειν και εκλέγεσθαι σε αλλοδαπούς, αλλά και εν γένει,
τη µεταναστευτική πολιτική της χώρας, σελ. 3208

3. Επί προσωπικού θέµατος, σελ. 3229

Β. ΚΟΙΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 3193
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

3194 - 3207
3. Ανακοίνωση του δελτίου αναφορών και ερωτήσεων της

Τρίτης 9 Φεβρουαρίου 2010, σελ. 3207
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Αθήνα, σήµερα στις 8 Φεβρουαρίου 2010, ηµέρα ∆ευτέρα και
ώρα 18.41’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Προέδρου αυτής κ. ΦΙΛΙΠΠΟΥ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΥ.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Ιωάννη Βούρο Βου-
λευτή της Β’ Αθηνών τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία το Τµήµα ∆υτικής Ελλάδας του Τεχνικού Επι-
µελητηρίου της Ελλάδας ζητεί την αντισεισµική ενίσχυση του
κτηρίου του Νοσοκοµείου «Άγιος Ανδρέας» στην Πάτρα Αχαΐας.

2) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην ανάγκη αντι-
σεισµικής ενίσχυσης του οκταόροφου κτηρίου του νοσοκοµείου
Άγιος Ανδρέας στην Πάτρα Αχαΐας.

3) Ο Βουλευτής Τρικάλων κ. ΣΩΤΗΡΗΣ ΧΑΤΖΗΓΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Νοµαρχιακό Συµβούλιο Τρικάλων
ζητεί την ολοκλήρωση του έργου της µεταφοράς νερού στην
Θεσσαλία από τον Άνω ρου του Αχελώου.

4) Ο Βουλευτής Τρικάλων κ. ΣΩΤΗΡΗΣ ΧΑΤΖΗΓΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Πύλης Τρικάλων ζητεί έκτα-
κτη οικονοµική ενίσχυση για την ανακατασκευή του ∆ηµοτικού
Σχολείου Κάτω Παλαιοκαρυάς Τρικάλων.

5) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύλλογος «ΟΙ ΦΙΛΟΙ ΤΩΝ
ΚΑΤΑΚΟΜΒΩΝ ΤΗΣ ΜΗΛΟΥ» ζητεί την άµεση συντήρηση των
κατακοµβών της Μήλου, ώστε να καταστεί δυνατή η επισκεψι-
µότητά τους.

6) Ο Βουλευτής Τρικάλων κ. ΣΩΤΗΡΗΣ ΧΑΤΖΗΓΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η διευρυµένη Κοινότητα Ασπροπο-
τάµου Τρικάλων ζητεί να παραµείνει ως έχει και µε το νέο σχέδιο
«Καλλικράτης».

7) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Φιλιατρών Μεσσηνίας

ζητεί τη λήψη µέτρων για τη συνέχιση της λειτουργίας του γρα-
φείου ΙΚΑ Φιλιατρών Μεσσηνίας.

8) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΕΡΛΕΠΕ - ΣΗΦΟΥ-
ΝΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Τοπική Ένωση ∆ήµων
και Κοινοτήτων Νοµού Εύβοιας ζητεί να δηµοπρατηθούν τα έργα
το Νοµού Εύβοιας που έχουν προενταχθεί στο Πρόγραµµα «ΘΗ-
ΣΕΑΣ».

9) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Περάµατος Ιωαννίνων
ζητεί την κατασκευή κόµβου εισόδου-εξόδου στην Εγνατία Οδό
προς το Β/∆ Λεκανοπέδιο Ιωαννίνων.

10) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος ∆ωδώνης Ιωαννίνων ζητεί
να παραµείνει ως αυτόνοµος ιστορικός δήµος.

11) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΕΡΛΕΠΕ - ΣΗ-
ΦΟΥΝΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Εργα-
ζοµένων «ΕΒΙΟΠ - ΤΕΜΠΟ Α.Ε.» ζητεί την τροποποίηση της
νοµοθεσίας που αφορά στη χορήγηση των ετησίων κανονικών
αδειών των εργαζοµένων στον ιδιωτικό τοµέα.

12) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΜΙΧΑΗΛ ΠΑΝΤΟΥΛΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία Κάτοικοι ∆/∆ Ζωοδόχου του ∆ήµου Πα-
σαρώνος Ιωαννίνων ζητούν την κατασκευή παραδρόµων, ένθεν
και ένθεν της Ιονίας Οδού, από τον ανισόπεδο κόµβο Ζωοδόχου
έως τη γέφυρα Παναγιάς.

13) Η Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝ-
ΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Χρύσανθος
Μακρής ζητεί το διατροφικό επίδοµα των νεφροπαθών να κατα-
τίθεται σε τραπεζικό λογαριασµό των δικαιούχων.

14) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΕΡΛΕΠΕ - ΣΗ-
ΦΟΥΝΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Εργα-
ζοµένων «ΕΒΙΟΠ - ΤΕΜΠΟ Α.Ε.» ζητεί την τροποποίηση της
νοµοθεσίας που αφορά στην άδεια γονέων που χορηγείται για
την παρακολούθηση της σχολικής επίδοσης των παιδιών τους.

15) Η Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝ-
ΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η ∆/νση ∆ευτε-
ροβάθµιας Εκπαίδευσης Νοµού Μεσσηνίας προτείνει τη
λειτουργία Κύκλου Ναυτικού-Ναυτιλιακού στον Τοµέα Ναυτικού-
Πλοιάρχων στο 4ο ΕΠΑΛ Καλαµάτας Μεσσηνίας.

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΓ’ ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟ∆ΟΣ Α’
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16) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Παγκύπρια Οργά-
νωση Πολυτέκνων ζητεί την τροποποίηση της νοµοθεσίας για τη
µετεγγραφή των Κυπρίων πολυτέκνων που σπουδάζουν στα Ελ-
ληνικά Πανεπιστήµια.

17) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Γενική Γραµµατείο
Ισότητας των Φύλων ζητεί την ίση µεταχείριση ανδρών και γυ-
ναικών στο φορολογικό δίκαιο.

18) Η Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΣΟΦΙΑ ΣΑΚΟΡΑΦΑ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία o Πανελλήνιος Σύλλογος Υπαλλήλων
Αθλητικών Σωµατείων ζητεί την εφαρµογή ενιαίου κανονισµού
προσωπικού από όλες τις Αθλητικές Οµοσπονδίες κ.λπ..

19) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία δήµοι του Νοµού Χανίων ζητούν την επιτά-
χυνση των διαδικασιών για την υλοποίηση του προγράµµατος
καταπολέµησης του έλκους της Καστανιάς.

20) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην επιστολή της
Εταιρείας ∆ιάσωσης Ιστορικών Αρχείων Ν. Αχαΐας για τις Γερ-
µανικές Αποζηµιώσεις.

21) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΗΜΑΡΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Ένωση Συλλόγων Γονέων και Κηδεµό-
νων 4ου ∆ιαµερίσµατος ∆ήµου Αθηναίων ζητεί την άµεση απο-
κατάσταση των κακοτεχνιών στο κλειστό σχολικό γυµναστήριο
του 20ου Γυµνασίου - Λυκείου Αθήνας.

22) Η Βουλευτής Τρικάλων κ. ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΟΥΛΑ) ΜΕΡΕΝΤΙΤΗ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Μαλακασίου Τρικάλων
ζητεί την αποκατάσταση της βατότητας του δρόµου προς το Χιο-
νοδροµικό Κέντρο στη θέση «Ίσβορο» Τρικάλων κ.λπ..

23) Οι Βουλευτές, Β’ Πειραιώς κ. ΒΑΡΒΑΡΑ (ΒΕΡΑ) ΝΙΚΟΛΑΪ-
∆ΟΥ, Α’ Πειραιώς κ. ∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ και Ευβοίας κ. ΓΕ-
ΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία το
Σωµατεία της Ν/ΖΩΝΗΣ ζητούν την άµεση χωροθέτηση της
Ν/ΖΩΝΗΣ µε ρυµοτοµικό σχέδιο κ.λπ..

24) Ο Βουλευτής Πιερίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Πολιτικών Συνταξι-
ούχων ζητεί να καταργηθεί το όριο ηλικίας για τη χορήγηση του
ΕΚΑΣ κ.λπ..

25) Ο Βουλευτής Πιερίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Ανατολικού Ολύµπου Πιε-
ρίας διαµαρτύρεται για τη νέα χάραξη του Αγωγού Φυσικού
Αερίου στο ∆.∆. Πλαταµώνα Πιερίας.

26) Η Βουλευτής Τρικάλων κ. ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΟΥΛΑ) ΜΕΡΕΝΤΙΤΗ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Πύλης Νοµού Τρικά-

λων ζητεί έκτακτη χρηµατοδότηση για την αποκατάσταση του
κτηρίου του ∆ηµοτικού Σχολείου Κ. Παλαιοκαρυάς για τις ζηµιές
που υπέστει από πυρκαγιά.

27) Η Βουλευτής Τρικάλων κ. ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΟΥΛΑ) ΜΕΡΕΝΤΙΤΗ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Καστανιάς Τρικάλων
διατυπώνει τις απόψεις του σχετικά µε το Πρόγραµµα «Καλλι-
κράτης».

28) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΗ∆ΟΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία οι εκπαιδευτικοί µε αναπηρία 67% και άνω
ζητούν την άµεση έκδοση της υπουργικής απόφασης για τον κα-
θορισµό των κριτηρίων διορισµού των εκπαιδευτικών µε αναπη-
ρία.

29) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ΤΟΕΒ Πόρου - Καστρίτσας Ιωαν-
νίνων ζητεί την άµεση ολοκλήρωση του έργου του
εκσυγχρονισµού των αρδευτικών δικτύων του Λεκανοπεδίου Ιω-
αννίνων.

30) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ - ΠΑ-
ΠΑ∆ΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Συνταξιού-
χων ΙΚΑ Μαντουδίου και Περιχώρων ζητεί την άµεση κάλυψη των
κενών θέσεων διοικητικού προσωπικού στο Υποκατάστηµα του
ΙΚΑ Μαντουδίου Εύβοιας.

31) Ο Βουλευτής Φθιώτιδος κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Αγρονοµικός ∆/ντής της ∆/νσης
Αγροφυλακής Περιφέρειας ζητεί τη νοµοθετική ρύθµιση αιτήµα-
τος, σχετικά µε το συνταξιοδοτικό καθεστώς του προσωπικού
της Ελληνικής Αγροφυλακής.

32) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Γεωπόνων Ελευθέρων
Επαγγελµατιών Κρήτης ζητεί την πληρωµή των νέων αγροτών
κ.λπ..

33) Ο Βουλευτής Καβάλας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Πρόεδρος του ∆.Σ. της «Οικοκα-
τασκευστικής Α.Β.Ε.Ε.» ζητεί την συνέχιση της επιδότησης
επιτοκίου της επιχείρησης.

34) Ο Βουλευτής Καβάλας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Επιχειρήσεων Μαρµά-
ρου Μακεδονίας - Θράκης ζητεί την αναθεώρηση της
νοµοθεσίας που διέπει τη δραστηριότητα της παραγωγής µαρ-
µάρου κ.λπ..

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 3299/23-12-2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Καρασµάνη Γεωργίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ900α/7598/
10648/27-1-2010 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας η
ακόλουθη απάντηση:

3194 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3196 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



2. Στην µε αριθµό 3586/04-01-2010 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Τζέκη Άγγελου, Ζιώγα Ιωάννη, Καλαντίδου Σοφίας δό-
θηκε µε το υπ’ αριθµ. B-250/27-1-2010 έγγραφο από τον

Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων η ακόλουθη απά-
ντηση:
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3. Στην µε αριθµό 3592/04-01-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Βελόπουλου Κυριάκου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 1011899/137/

Τ.&Ε.Φ./27-1-2010 έγγραφο από τον Υπουργό Οικονοµικών η
ακόλουθη απάντηση:
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4. Στην µε αριθµό 4038/11-01-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αποστολάτου Βαΐτση δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΥΠ.ΠΟ.Τ./ ΓΡ.ΥΠ./

355/27-1-10 έγγραφο από τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρι-
σµού η ακόλουθη απάντηση:
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5. Στην µε αριθµό 4184/12-01-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Ροµπόπουλου Θωµά δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ900Α/7591/

10641/27-1-2010 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας η
ακόλουθη απάντηση:
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ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω το δελτίο αναφορών και
ερωτήσεων της Τρίτης 9 Φεβρουαρίου 2010.

Α. ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 5 του Κανονισµού της Βουλής)

1.- Η µε αριθµό 1661/26-11-2009 ερώτηση του Βουλευτή
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Εµµανουήλ Στρα-
τάκη προς την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης σχε-
τικά µε την άρση αδικίας σε βάρος ειδικευόµενων γιατρών
∆ηµοσίων Υπαλλήλων.

2.- Η µε αριθµό 3303/23-12-2009 ερώτηση του Βουλευτή της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ελευθερίου Αυγενάκη προς την Υπουργό
Παιδείας, ∆ια Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων, σχετικά µε την
εκπαίδευση γονέων και µαθητών στα οφέλη του ∆ιαδικτύου και
τους κινδύνους του, στα πλαίσια της Πρωτοβάθµιας και της ∆ευ-
τεροβάθµιας εκπαίδευσης.

3.- Η µε αριθµό 2919/18-12-2009 ερώτηση του Βουλευτή του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Ιωάννη Πρωτούλη προς
την Υπουργό Παιδείας, ∆ια Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων,
σχετικά µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων των Επαγγελµα-
τικών Λυκείων και Επαγγελµατικών Σχολών.

4.- Η µε αριθµό 3374/28-12-2009 ερώτηση του Βουλευτή του
Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Μαυρουδή Βορίδη προς την
Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε τη

λήψη µέτρων για την εύρυθµη λειτουργία του Κέντρου Υγείας
στα Καλύβια Θορικού.

5.- Η µε αριθµό 735/6-11-2009 ερώτηση του Ζ Αντιπροέδρου
της Βουλής και Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αρι-
στεράς κ. Αθανασίου Λεβέντη προς την Υπουργό Υγείας και Κοι-
νωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε την αντιµετώπιση των
προβληµάτων που δηµιούργησε η εφαρµογή του Νόµου
3730/2008 για το κάπνισµα.

Β. ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ∆εύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 5 του Κανονισµού της Βουλής)

1.- Η µε αριθµό 1556/25-11-2009 ερώτηση του Βουλευτή της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ζήση Τζηκαλάγια προς την Υπουργό
Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε την αναβάθµιση
λειτουργίας του Αγροτικού Ιατρείου Επταχωρίου Νοµού Καστο-
ριάς.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στους χώ-
ρους του Μεγάρου της Βουλής των Ελλήνων, σαράντα επτά µα-
θητές και µαθήτριες και τέσσερις εκπαιδευτικοί-συνοδοί του
10ου Γενικού Λυκείου Θεσσαλονίκης.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
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ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµεθα στην

ΕΙ∆ΙΚΗ ΗΜΕΡΗΣΙΑ ∆ΙΑΤΑΞΗ
ΤΗΣ ΟΛΟΜΕΛΕΙΑΣ ΤΗΣ ΒΟΥΛΗΣ

Συζήτηση προ Ηµερησίας ∆ιατάξεως, σύµφωνα µε το άρθρο
143 του Κανονισµού της Βουλής, µε πρωτοβουλία του Προέδρου
της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Λαϊκού Ορθόδοξου Συνα-
γερµού κ. Γεωργίου Καρατζαφέρη, σε επίπεδο Αρχηγών Κοµµά-
των, µε θέµα την παραχώρηση δυνατότητας απόκτησης
ελληνικής ιθαγένειας καθώς και δικαιώµατος εκλέγειν και εκλέ-
γεσθαι σε αλλοδαπούς, αλλά και εν γένει, τη µεταναστευτική πο-
λιτική της χώρας.

Σύµφωνα µε το άρθρο 143 παράγραφος 4 του Κανονισµού της
Βουλής, η διάρκεια της αγόρευσης του κυρίου Πρωθυπουργού
είναι είκοσι πέντε λεπτά της ώρας, του Προέδρου της Κοινο-
βουλευτικής Οµάδας του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού, µε
πρωτοβουλία του οποίου πραγµατοποιεί τη σηµερινή συζήτηση
επίσης είκοσι πέντε λεπτά της ώρας, των κυρίων Προέδρων των
άλλων Κοινοβουλευτικών Οµάδων είκοσι λεπτά της ώρας και των
Υπουργών δέκα λεπτά της ώρας. ∆ικαίωµα δευτερολογίας θυ-
µίζω έχουν για δεκαπέντε λεπτά της ώρας ο Πρωθυπουργός και
για δέκα λεπτά της ώρας οι Πρόεδροι των Κοινοβουλευτικών
Οµάδων και οι Υπουργοί. Στη συζήτηση συµµετέχουν έως δύο
Υπουργοί. Ο Πρωθυπουργός µπορεί να τριτολογήσει για πέντε
λεπτά της ώρας. Ο χρόνος οµιλίας του Υπουργού που παρεµ-
βαίνει στο στάδιο των κυρίων αγορεύσεων ή των δευτερολογιών
πριν ολοκληρωθούν οι αγορεύσεις ή οι δευτερολογίες των Προ-
έδρων των Κοινοβουλευτικών Οµάδων, περιορίζεται στο ήµισυ
του χρόνου που δικαιούται.

Το λόγο έχει ο Πρόεδρος της Κυβέρνησης κ. Γεώργιος Πα-
πανδρέου.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης και

Υπουργός Εξωτερικών): Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ξεκινώ-
ντας τη σηµερινή συζήτηση θέλω εξ αρχής να εξάρω ένα αδιαµ-
φισβήτητο γεγονός: Οι Έλληνες αποδείξαµε και σήµερα ότι
είµαστε ενωµένοι απέναντι σε µία µείζονα απειλή, µία κρίση που
προκλήθηκε από αλόγιστες, αδιαφανείς και ιδιοτελείς πολιτικές.
Είναι αισιόδοξο για την πατρίδα µας, ότι οι πολίτες αποδεικνύουν
για άλλη µία φορά την ωριµότητά τους, αναλαµβάνοντας τη δική
τους ευθύνη για την έξοδο από αυτήν τη κρίση. Πρέπει όλοι να
τους πούµε ένα «µπράβο» γι’ αυτή τη γενναιότητα, για την κοι-
νωνικά υπεύθυνη στάση τους.

Οι σκληρά εργαζόµενοι πολίτες δοκιµάζονται από την κρίση.
Τους διαβεβαιώ πως η Κυβέρνηση αυτή δεν ξεχνά ούτε λεπτό
αυτό το γεγονός. Σε κάθε µας πράξη, σε κάθε µας βήµα αναζη-
τούµε την πιο δίκαιη λύση, έχοντας στην καρδιά των επιλογών
µας, το συµφέρον του µέσου πολίτη, των ασθενέστερων στρω-
µάτων, της µεσαίας τάξης.

Θέλω µε την ευκαιρία αυτή να εκφράσω την ικανοποίησή µου,
για τους Έλληνες αγρότες, που αποφάσισαν τον τερµατισµό των
κινητοποιήσεών τους. Αυτή ήταν η ευθύνη τους απέναντι στο κοι-
νωνικό σύνολο, απέναντι στους συµπολίτες τους.

∆εν υπάρχει για εµάς λέξη «ήττα». Θα κερδίσουµε όλοι δου-
λεύοντας µαζί και συλλογικά. Έχουµε ως Κυβέρνηση πολύ κα-
θαρά καταθέσει τις θέσεις µας για την αγροτική οικονοµία και
για αλλαγές, για βαθιές τοµές, για στέρεες λύσεις που αντέχουν
στο χρόνο. Και είναι δέσµευσή µου να συνεργαστώ στενά µε τον
αγροτικό κόσµο, για να πραγµατοποιήσουµε ακριβώς, αυτές τις
αλλαγές.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πατριωτισµός σήµερα, σηµαί-
νει να βάλουµε όλοι πλάτη για να βγούµε από την κρίση που απει-
λεί τη χώρα µας. Να βάλουν πλάτη ακόµα περισσότερο, αυτοί
που µπορούν να προσφέρουν περισσότερα. Γι’ αυτό, στις απο-
φάσεις που θα ανακοινώσει η Κυβέρνηση την ερχόµενη βδοµάδα
θα είναι απόλυτα σαφές το στίγµα της κοινωνικής δικαιοσύνης
και της αναδιανοµής. Για να ελαφρυνθούν οι ασθενέστεροι από
την κρίση και η µεσαία τάξη από την κρίση και να συνεισφέρουν
περισσότερα οι πιο εύποροι, οι εισοδηµατίες, οι µεγαλοµέτοχοι,

οι µεγαλοϊδιοκτήτες.
Ζητούµε το αυτονόητο: να συµβάλουν ισότιµα όλοι στην προ-

σπάθεια αυτή που κάνουµε, για να δώσουµε όλοι µαζί τη µάχη
και να αναλάβουµε το πατριωτικό καθήκον της καταπολέµησης
φαινοµένων, όπως η φοροδιαφυγή.

Αποτελεί µάστιγα κοινωνικής αδικίας σε βάρος όσων εργάζο-
νται σκληρά και είναι συνεπείς φορολογούµενοι. Θέλω επίσης,
να τονίσω ότι ο δηµόσιος λειτουργός απαιτείται να δώσει πρώτος
το παράδειγµα, από τον πολιτικό µέχρι τον δηµόσιο υπάλληλο.
∆εν ανέχεται πλέον η κοινωνία την ανισότητα και την αδικία,
όπως να πληρώνει «κάτω από το τραπέζι» για υπηρεσίες που δι-
καιούται. ∆εν µπορεί να υπάρχουν τελωνειακοί, εφοριακοί ή οποι-
αδήποτε κατηγορία υπαλλήλων, που µε τις πράξεις τους να µην
συµβάλουν και αυτοί στην προσπάθεια ανασυγκρότησης της
χώρας, στην ευνοµία και στην έξοδο της οικονοµίας από την
κρίση.

Καλώ λοιπόν όλους να συναισθανθούν τις υποχρεώσεις τους.
Ή αλλάζουµε όλοι, ή βουλιάζουµε όλοι. Και το δεύτερο, δεν θα
το επιτρέψουµε. Ξέρουµε ότι η δύναµή µας είναι η στήριξη και
συµµετοχή των πολιτών. Θέλω να τους διαβεβαιώσω για µια
ακόµη φορά πως γι’ αυτούς δουλεύουµε. Όχι µόνο για να βγούµε
από την κρίση. Και όχι για να αντιµετωπίσουµε πρόσκαιρα, χωρίς
να τα θεραπεύσουµε, τα βαθύτερα αίτια που µας οδήγησαν εδώ.
Αλλά για να αποτρέψουµε και στο µέλλον παρόµοιες καταστά-
σεις, παρόµοιες κρίσεις και να δηµιουργήσουµε ένα στέρεο έδα-
φος αναγέννησης της οικονοµίας µας, ένα νέο πρότυπο
ανάπτυξης, βιώσιµο, «πράσινο» και κοινωνικά δίκαιο.

Υπάρχει, αγαπητοί συνάδελφοι, και ρητή πια η αναγνώριση και
στήριξη της Ευρωπαϊκής Ένωσης στις προσπάθειές µας. Και αν
οι διεθνείς αγορές δεν συµµορφωθούν, δεν σεβαστούν τις προ-
σπάθειες των χωρών του Νότου, το πρόβληµα µετατρέπεται από
ευθύνη των συγκεκριµένων χωρών, σε πρόβληµα ευρωπαϊκό, σε
πρόβληµα παγκόσµιο. Πρόβληµα ενός οικονοµικού συστήµατος,
που αντιδρά σε ρυθµίσεις και εποπτεία της απροκάλυπτης κερ-
δοσκοπίας εις βάρος κυριαρχικών και συνετών αποφάσεων
λαών, κυβερνήσεων, αλλά και της ίδιας της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε αφορµή την δική µας πρω-
τοβουλία για ένα νέο κώδικα ιθαγένειας, τις τελευταίες εβδοµά-
δες έχει ανοίξει µια µεγάλη συζήτηση για τη µετανάστευση. Η
µετανάστευση κι η προσφυγιά είναι ένα παγκόσµιο πρόβληµα
που δεν αντιµετωπίζεται µε ξόρκια. Είναι ένα από τα πιο σύνθετα
σηµερινά προβλήµατα σε παγκόσµιο επίπεδο. Πολυσύνθετη και
πολυδιάστατη, πρέπει, λοιπόν να είναι και η αντιµετώπισή του. Η
Κυβέρνηση στο ζήτηµα αυτό, όπως και στα υπόλοιπα, δεν πη-
γαίνει να κλείσει τρύπες όπως-όπως. ∆ίνει συνολική και αξιόπιστη
απάντηση στο πρόβληµα.

Η ιστορία γράφεται και ο πολιτισµός διαµορφώνεται όχι µόνο
από τις αποφάσεις ηγετών και κυβερνήσεων, αλλά και από τις
προσωπικές ιστορίες των ανθρώπων, των αναγκών τους, των φι-
λοδοξιών τους, που κινητοποιούν πολλές φορές ολόκληρους
πληθυσµούς. Αυτές οι ανάγκες, αυτές οι φιλοδοξίες, καθ’ όλη τη
διάρκεια της ανθρώπινης ιστορίας, γέννησαν τη µετανάστευση
και την προσφυγιά.

Η δικιά µας ιστορία είναι συνυφασµένη µε το φαινόµενο, τόσο
στην αρχαιότητα όσο και στη σύγχρονη Ελλάδα, µε τις ελληνικές
παροικίες του 18ου και του 19ου αιώνα, την προσφυγιά της Μι-
κρασιατικής Καταστροφής, τη σύγχρονη διασπορά του Ελληνι-
σµού. Μας καθόρισε και εξακολουθεί να µας καθορίζει. Να
καθορίζει την ταυτότητά µας.

Είναι λοιπόν, στενόµυαλο, θα έλεγα και απρέπεια απέναντι
στην ίδια µας την ιστορία και ατελέσφορο για το µέλλον όλων
µας, να µελετάµε τη µετανάστευση και τις συνέπειές της υπό ένα
πρίσµα κοντόφθαλµο και συγκυριακό.

Σ’ αυτόν τον κόσµο δεν ζούµε µόνοι µας. Οι πόλεµοι, οι λιµοί,
η εκτεταµένη φτώχεια, ο άδικος τρόπος µε τον οποίον µοιράζε-
ται ο πλούτος, αυτός που παράγεται διεθνώς, η κλιµατική αλ-
λαγή, η οικονοµική κρίση, η απουσία δηµοκρατίας σε πολλές
χώρες, η ανασφάλεια για νερό, τροφή, ενέργεια, όλοι αυτοί οι
παράγοντες, είτε ωθούν, είτε εξαναγκάζουν εκατοντάδες χιλιά-
δες ανθρώπους να ξεριζωθούν.
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Αυτή η πραγµατικότητα µας αγγίζει και εµάς. Θέλει χρόνο,
θέλει κόπο, θέλει διεθνή συνεργασία, για να κτίσουµε µια δικαι-
ότερη παγκόσµια κοινωνία. Αυτή θέλουµε και αυτή η Κυβέρνηση
γι’ αυτό παλεύει διεθνώς.

Και προχθές στην Ινδία, είχα την ευκαιρία να συζητήσω για την
αναβίωση µιας παλιάς πρωτοβουλίας, της πρωτοβουλίας των Έξι
για τον αφοπλισµό σε παγκόσµιο επίπεδο, µια πρωτοβουλία που
και τότε είχε απήχηση στους λαούς τόσων περιοχών της γης. Πα-
λεύουµε για αλλαγές στο διεθνές σύστηµα.

Σήµερα, όµως, αυτό που η Κυβέρνηση της χώρας µας µπορεί
να κάνει άµεσα -και το κάνουµε µε το σύνολο των πολιτικών µας-
, είναι να βάλουµε κατ’ αρχήν τάξη στα του οίκου µας. Ευνοµία
και όχι αυθαιρεσία. Κανόνες και όχι έλλειψη παντελούς τήρησης
βασικών αξιών και αρχών, εξασφαλίζοντας κοινωνική ειρήνη και
συνοχή, προστατεύοντας δικαιώµατα όπως των προσφύγων και
κάνοντας παράλληλα ό,τι περνά από το χέρι µας για να σταµα-
τήσουν τα σύνορά µας να είναι ξέφραγο αµπέλι.

Σχεδόν είκοσι χρόνια πριν το πρώτο κύµα οικονοµικών µετα-
ναστών στην πρόσφατη ιστορία της χώρας µας. Για την Ελλάδα,
η κατάσταση αυτή ήταν πρωτόγνωρη. Οι αντιδράσεις της πολι-
τείας ήταν σπασµωδικές, χωρίς συγκεκριµένη στόχευση. Πολ-
λαπλά και διαφορετικά προγράµµατα νοµιµοποίησης, τεράστια
γραφειοκρατία, καµία στοχευµένη πολιτική ένταξης και ενσωµά-
τωσης, καµία στόχευση στην οργανωµένη προσέλκυση απαραί-
τητου δυναµικού µε συγκεκριµένα χαρακτηριστικά, έλλειψη
συστηµατικής πολιτικής και προστασίας των συνόρων µας.

Έτσι σήµερα, µαζί και µε τους διακόσιους πενήντα χιλιάδες
οµογενείς µας, ζουν µόνιµα και εργάζονται νόµιµα στη χώρα µας
και πεντακόσιες πενήντα χιλιάδες µετανάστες. Πράγµατι, οι πε-
ρισσότεροι απ’ αυτούς οφείλουν την άδεια παραµονής τους σε
κάποια από τις πολλές νοµιµοποιήσεις που έγιναν από τότε. Είναι
όµως µια άδεια, που το ελληνικό κράτος αποφάσισε επίσηµα να
τους δώσει. Και αυτό τους επέτρεψε να ζουν σήµερα κανονικά
ανάµεσά µας και δίπλα µας.

Οι άνθρωποι αυτοί υπάρχουν, ζουν και µοχθούν ανάµεσά µας.
Έχουν πρόσωπα, ελπίδες, όνειρα και φόβους. Η κρίση τους αγ-
γίζει το ίδιο, ίσως και ακόµη περισσότερο και ανησυχούν το ίδιο
για την κατάσταση, στην οποία έχει περιέλθει η χώρα µας. Ερ-
γάζονται, πληρώνουν τα φορολογικά και ασφαλιστικά τους βάρη,
προκόβουν, αποκτούν ιδιοκτησία, κάνουν οικογένεια, παιδιά που
στέλνουν στο ελληνικό σχολείο, έχουν ριζώσει στην Ελλάδα, τη
χώρα που για πολλούς απ’ αυτούς έγινε η δεύτερη και για τα παι-
διά τους η µόνη πατρίδα.

∆εν µπορούµε να αρνούµαστε το δικαίωµά τους να είναι συµ-
µέτοχοι στο κοινωνικό γίγνεσθαι. Η άρνηση στην οµαλή και
πλήρη ένταξή τους οδηγεί στην αποµόνωση. Η άρνηση να βά-
λουµε κανόνες επιτέλους στον τρόπο που εντάσσονται στη χώρα
µας, δηµιουργεί ανοµία, διαφθορά και πικρία. Η αδιαφορία και η
περιφρόνησή τους οδηγεί στην γκετοποίηση, πρωτίστως στην
συλλογική µας συνείδηση, ύστερα στη δική τους συνείδηση και
µετά τα όρια αυτά αποτυπώνονται στη γειτονιά όπου ζουν, στο
χάρτη της πόλης. ∆ίνει το σήµα ότι όσα χρόνια και αν περάσουν,
δεν θα είναι ποτέ ευπρόσδεκτοι εδώ. Θα είναι πάντα σε καθε-
στώς δεύτερης µοίρας.

∆εν είναι αυτή η Ελλάδα που κερδίζει µε τις αξίες της και την
προσπάθειά της. ∆εν είναι αυτή η πολιτική που κερδίζει τις ψυχές
και την αφοσίωση των ίδιων των µεταναστών.

Οι άνθρωποι αυτοί ζουν µε τον κίνδυνο να χάσουν την άδειά
τους, να βρεθούν στο απόλυτο περιθώριο λες και ήλθαν χθες.
Τα παιδιά τους, που γεννιούνται εδώ, που δεν ξέρουν άλλη πα-
τρίδα, µεγαλώνουν µε το φόβο ότι η ενηλικίωση θα σηµάνει την
υποχρέωση να γυρίσουν σε µια χώρα ξένη, που δεν γνώρισαν
ποτέ, ειδάλλως θα αντιµετωπίσουν το ενδεχόµενο ακόµα και να
βγουν στην παρανοµία.

Είκοσι οκτώ χρόνια χρειάζεται ο µετανάστης που γεννήθηκε
και µεγάλωσε εδώ για να κάνει καν την αίτηση για πολιτογρά-
φηση. Είναι αυτό προς το συµφέρον της χώρας µας; Η διαρκής
ανασφάλεια, η έλλειψη ελπίδας για το αύριο, το περιθώριο για
ένα από τα πιο δυναµικά τµήµατα του ενεργού πληθυσµού µας;

∆εν µπορούµε να εθελοτυφλούµε. Αυτό είναι που δηµιουργεί
κοινωνικές εντάσεις. ∆εν µπορούµε να κρατάµε τους ανθρώπους

αυτούς για πάντα χωρίς φωνή, χωρίς συµµετοχή σε αποφάσεις
που παίρνουµε και που τους αφορούν. Τους εµπιστευόµαστε
στις οικοδοµές µας, τους εµπιστευόµαστε στα αγροκτήµατά
µας, τους εµπιστευόµαστε στον τουρισµό, τους εµπιστευόµαστε
ακόµα και το πιο πολύτιµο, τους γέροντες και τα παιδιά µας. ∆εν
µπορούµε να κρατάµε τα παιδιά τα δικά τους, που δύσκολα ξε-
χωρίζουν πια τους εαυτούς τους από τους Έλληνες συµµαθητές
τους, για πάντα σε απόσταση και να τους αρνούµαστε το µπράβο
που λέµε και στα δικά µας παιδιά. ∆εν µπορούµε να τους κρα-
τάµε πάντα ξένους.

Αν πραγµατικά αγαπάµε την πατρίδα µας είναι ανάγκη να προ-
σπαθήσουµε να ταυτιστεί η ελπίδα για καλύτερο αύριο στα µάτια
των ανθρώπων αυτών, µε το να καταφέρουν να γίνουν µία ή ένας
από εµάς. Να ταυτιστούν µε τα όνειρα και τον πόνο της πατρίδας
µας. Προς τι οι φωνές που τροµάζουν τους συµπολίτες µας µε
φαντάσµατα κάποιας επερχόµενης αλλοτρίωσης του έθνους;

Τι σηµαίνει να είσαι Έλληνας; Τι είναι αυτό που µας καθορίζει;
Είναι η κοσµοθεωρία που πρεσβεύει ο ελληνισµός, είναι οι αξίες
µας που φωτίζουν διαχρονικά όλο τον κόσµο. ∆ηµοκρατία, ισό-
τητα, ανθρωπισµός. Τι είναι αυτό που φοβόµαστε; Ότι η από-
δοση ιθαγένειας στους νόµιµους µετανάστες και τα παιδιά τους
θα προκαλέσει τριγµούς στην εθνική συνοχή; Ότι νοθεύεται η
εθνική ταυτότητά µας; ότι γίνεται ασαφές τι σηµαίνει να είσαι Έλ-
ληνας; Μα τόσο λίγο πιστεύουµε στη δύναµη της Ελλάδας, στη
δύναµη του ελληνισµού ανά τους αιώνες, στη δύναµη των αξιών
µας;

Θα σας έλεγα ότι µεγαλύτερη αλλοίωση υφίσταται ο πολιτι-
σµός µας από τις τέσσερις και πέντε ώρες που βλέπουµε όλοι
µας και ιδιαίτερα τα παιδιά µας ξένη τηλεόραση, τηλεόραση συ-
νήθως ξένων ταινιών κάθε µέρα στο σπίτι µας.

Τώρα, επιδιώκουµε µε την ορθολογική ένταξη των µετανα-
στών, εκείνων που νόµιµα ζουν στη χώρα µας, να µεγαλώσουµε
τη δύναµή µας, να κάνουµε και άλλους πρεσβευτές του ελληνι-
σµού, να ενισχύσουµε την παρουσία του ελληνισµού στην Ελ-
λάδα και διεθνώς. Εµείς θέλουµε να ορίζουµε τη σηµασία, την
υπερηφάνεια και τη µοναδικότητα του να είσαι Έλληνας από το
τι είµαστε εµείς, και όχι από το τι δεν είναι οι άλλοι.

Με το προσχέδιο νόµου που κατέθεσε ο Υπουργός Εσωτερι-
κών, όπως δεσµευτήκαµε προεκλογικά και ανακοινώσαµε -και µά-
λιστα, καταθέσαµε νοµοσχέδιο και ως Αντιπολίτευση εδώ και
χρόνια- δίνουµε προοπτική στους µετανάστες που ζουν µακρο-
χρόνια στη χώρα µας. ∆εν υπάρχει βέβαια εδώ µαύρο και άσπρο.
∆εν υπάρχουν τέλειες λύσεις. Υπάρχουν καλύτερες και υπάρχουν
χειρότερες λύσεις. Θεωρούµε ότι αυτό το νοµοσχέδιο µας δίνει
την ευκαιρία να σχεδιάσουµε ένα µέλλον οµαλότητας, ασφά-
λειας και συνοχής. Θεωρούµε ότι ανοίγει και νέες δυνατότητες:
Έλληνας ινδικής καταγωγής, Έλληνας αλβανικής καταγωγής,
Έλληνας φιλιππινέζικης καταγωγής, Έλληνας ουκρανικής κατα-
γωγής και ούτω καθ’ εξής, όλοι περήφανοι για την ελληνική τους
ιθαγένεια.

Με την πρότασή µας βάζουµε τέλος στην αδιαφάνεια, διότι
υπήρχε πλήρης αδιαφάνεια, και στην πλήρη απουσία λογοδο-
σίας που κυριαρχεί µε το σηµερινό καθεστώς στο δίκαιο της ιθα-
γένειας της χώρας µας. Η απονοµή ιθαγένειας έχει καταντήσει,
δυστυχώς και αυτή, να είναι ρουσφετολογικό προνόµιο, αντικεί-
µενο πολλές φορές ακόµα και χρηµατισµού.

Αγκαλιάζουµε τα παιδιά των µεταναστών που γεννήθηκαν στην
Ελλάδα και µεγάλωσαν µέσα στο ελληνικό σχολείο. ∆ίνουµε µε
σύνεση στους γονείς τους τη δυνατότητα απόκτησης ιθαγένειας
µε πολιτογράφηση. Καθιερώνουµε αντικειµενικές και ελέγξιµες
προϋποθέσεις, που διασφαλίζουν την οµαλή συµβίωσή µας ως
συµπολιτών.

Ταυτόχρονα, κλείνουµε µία σοβαρή εκκρεµότητα, που από
ατολµία άφησε η προηγούµενη κυβέρνηση, και δηµιουργούµε το
βήµα για την πολιτική συµµετοχή των µεταναστών. Απονέµουµε
σε όσους ζουν πολύ καιρό και νόµιµα στη χώρα, δικαίωµα εκλέ-
γειν και εκλέγεσθαι στις δηµοτικές εκλογές.

Ξέρετε καλά ότι ούτε δογµατικοί είµαστε, ούτε προχωράµε µε
κλειστά αφτιά. Είπαµε, γόνιµος διάλογος εντός και εκτός Βου-
λής, και το εννοούσαµε. Και θέλω να ευχαριστήσω όλους όσοι
κατέθεσαν προτάσεις. Ενσωµατώσαµε στο νοµοσχέδιο χρήσιµες
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σκέψεις και από τη δηµόσια διαβούλευση, και από τα άλλα κόµ-
µατα το αναγνωρίζω -ανεξάρτητα από πού προέρχονταν.

Μοναδικό µας κριτήριο είναι η βελτίωσή µας, η βελτίωση κάθε
πολιτικής µας. Όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ένα ευαί-
σθητο θέµα που αφορά σε ανθρώπινες ψυχές, δεν νοείται να γί-
νεται αντικείµενο σκόπιµης παραπληροφόρησης. ∆εν συγχέουµε,
κύριε Παυλόπουλε, όπως διατείνεστε, τη µεταναστευτική πολιτική
µε την πολιτική ιθαγένειας, επιχειρώντας να λύσουµε το µετανα-
στευτικό πρόβληµα, µε την αθρόα απονοµή της ελληνικής ιθα-
γένειας. Λυπάµαι, αλλά από την αρχή έχουµε ξεκαθαρίσει ότι το
νοµοσχέδιο αφορά τους νόµιµους.

Ο νέος νόµος ασχολείται αποκλειστικά µε µία διαδικασία πο-
λιτογράφησης των νόµιµων µεταναστών.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
Την πρόσβαση τους δηλαδή σε µία σειρά από δικαιώµατα και

βέβαια υποχρεώσεις. Και µάλιστα, όσον αφορά στην παράνοµη
µετανάστευση, το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο έρχεται να ενδυνα-
µώσει την πολιτική µας για την αποτροπή της.

Κανένας µετανάστης χωρίς νόµιµα χαρτιά δεν µπορεί να πάρει
ιθαγένεια. Επίσης, για να αποκτήσει ένα παιδί την ελληνική ιθα-
γένεια, πρέπει οι γονείς του να διαµένουν νόµιµα στη χώρα. Ξέ-
ρετε τι µήνυµα στέλνουµε; Ότι δεν έχει νόηµα να έλθει κάποιος
στην Ελλάδα σήµερα παράνοµα, ελπίζοντας σε νόµιµη παραµονή
µέσω της απονοµής ιθαγένειας στο παιδί που θα κάνει.

Αυτό δεν σηµαίνει ότι η πολιτεία αρνείται σε όσους δεν έχουν
χαρτιά, ότι έχουν ανθρώπινα δικαιώµατα και ότι µπορεί να χρει-
άζονται βοήθεια, ιδιαίτερα οι πρόσφυγες. ∆ίνει όµως ένα ξεκά-
θαρο σήµα: την ελληνική ιθαγένεια, την προσφέρουµε µόνο σε
όσους έµπρακτα δείχνουν σεβασµό στους νόµους µας, επιλέγο-
ντας, εφόσον δεν εξαναγκάζονται να παρανοµήσουν, το δρόµο
της νοµιµότητας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πολιτική µας για τη µετανά-
στευση, ούτε αρχίζει ούτε τελειώνει µε το νοµοσχέδιο για την
ιθαγένεια. Εφαρµόζουµε παράλληλα συγκεκριµένο σχέδιο προ-
στασίας των συνόρων µας. Βάζουµε τέλος στην εκτεταµένη ανο-
µία που και στον τοµέα της µετανάστευσης ήταν κυρίαρχη στη
χώρα. Είπαµε και ξαναλέµε: µηδενική ανοχή στο δουλεµπόριο
ανθρωπίνων ψυχών.

Οι δυνατότητες των ευρωπαϊκών κρατών, προφανώς και της
Ελλάδας, για υποδοχή και ενσωµάτωση τόσο µεγάλων σε αριθµό
ανθρώπινων ροών είναι πεπερασµένες. Αντικειµενικά, η γεωγρα-
φική µας θέση είναι από µόνη της ένα κίνητρο για να εισέλθουν
στην Ευρωπαϊκή Ένωση χιλιάδες µετανάστες που ξεκινούν από
τη Μέση Ανατολή, την Ασία και την Αφρική. Περίπου το 70% της
παράνοµης µετανάστευσης στα εξωτερικά σύνορα της Ευρώ-
πης, εκδηλώθηκε στην Ελλάδα.

Καταλαβαίνουµε λοιπόν όλοι µας ότι το να σφραγίσουµε τα
σύνορά µας σε όλους εκείνους που εµπορεύονται ζωές και
όνειρα συνανθρώπων µας, αποτελεί επιτακτική ανάγκη. Καταλα-
βαίνουµε επίσης ότι η αντιµετώπιση των παράνοµων µετανα-
στευτικών ροών, των παράνοµων κυκλωµάτων, είναι υπόθεση
όλης της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Χρειαζόµαστε υποστήριξη, τόσο
στην προσπάθεια φύλαξης των συνόρων µας, όσο και βοήθεια
προκειµένου να καταστεί η Τουρκία -που µέχρι σήµερα δεν τηρεί
τις διµερείς υποχρεώσεις της για την επανεισδοχή των παράνο-
µων µεταναστών- πραγµατικός εταίρος στον αγώνα κατά της πα-
ράνοµης ροής µεταναστών.

Γι’ αυτό και προχωράµε µε συγκεκριµένα βήµατα. ∆ηµιουρ-
γούµε ειδικό τµήµα δίωξης των διακινητών παράνοµων µετανα-
στών στη νέα υπηρεσία καταπολέµησης οργανωµένου
εγκλήµατος της ΕΛ.ΑΣ. και αντίστοιχα στο Λιµενικό Σώµα. Με
χρήµατα της Ευρωπαϊκής Ένωσης, προµηθευόµαστε όλο τον
απαραίτητο τεχνικό εξοπλισµό για τον εντοπισµό παράνοµων µε-
ταναστών και τον τοποθετούµε στα λιµάνια της χώρας και στα
χερσαία σύνορα που είναι τόποι διέλευσης. Σφραγίζουµε τις εξό-
δους της χώρας προς την Ευρώπη, καθιστώντας έτσι τη χώρα
µη ελκυστικό διαµετακοµιστικό κέντρο. Έχουµε επίσης ενισχύ-
σει τη διακλαδική συνεργασία ΕΛ.ΑΣ. και Λιµενικού Σώµατος,
τόσο σε στρατηγικό και επιχειρησιακό επίπεδο, όσο κυρίως και
στο σκέλος της ανταλλαγής πληροφοριών, µε στόχο την απο-
τροπή εισόδου και την εξάρθρωση κυκλωµάτων διακίνησης και

πλαστογράφων. Συνεργαζόµαστε, τέλος, άψογα µε την Frontex.
Και εδώ θέλω να αναφερθώ και σε µια µεγάλη διπλωµατική

επιτυχία της χώρας µας: Ο πρώτος περιφερειακός βραχίονας
του οργανισµού σύντοµα εγκαθίσταται στον Πειραιά, ενισχύο-
ντας επιχειρησιακά, πολιτικά και οικονοµικά την προσπάθεια της
χώρας να προστατεύσει τα σύνορά της από τα οργανωµένα κυ-
κλώµατα διακίνησης ανθρώπων. Οι ευρωπαίοι εταίροι µας θα
είναι εδώ, θα συνεπικουρούν, ταυτόχρονα θα έχουν άµεση ει-
κόνα του προβλήµατος, που σε τελική ανάλυση αφορά και τους
ίδιους, γεγονός για το οποίο εδώ και µήνες καταβάλουµε προ-
σπάθειες για να τους πείσουµε το κατανοήσουν.

Από την άλλη, αλλάζουµε την πολιτική ασύλου. Μια χώρα που
έζησε την προσφυγιά στο πετσί της, είναι απαράδεκτο να δια-
σύρεται διεθνώς, να δέχεται κριτική από την Υπάτη Αρµοστεία
µέχρι το Συµβούλιο της Ευρώπης, ότι δεν παρέχει πρόσβαση σε
ένα αποτελεσµατικό σύστηµα ασύλου. ∆ηµιουργούµε νέα υπη-
ρεσία ασύλου, ανεξάρτητη, η οποία πιστεύουµε ότι θα είναι
έτοιµη ως τον Ιούνιο, ώστε να υπάρχει νέα νοµοθεσία.

Παράλληλα, κλείνουµε τα κολαστήρια ψυχών, όπως αυτό της
Παγανής, και δηµιουργούµε σύγχρονα “screening centers”, κέ-
ντρα διάγνωσης, σαν αυτό που θα κατασκευαστεί στην Ουτζά
της Μυτιλήνης, ώστε να εξετάζονται µε ταχύτητα και αποτελε-
σµατικότητα τα αιτήµατα παροχής ασύλου µέσα σε ένα εξάµηνο,
έτσι ώστε αυτοί που πραγµατικά έχουν ανάγκη από προστασία
να µη θυµατοποιούνται, να µη γίνονται αντικείµενο εκµετάλλευ-
σης από διάφορους διακινητές και η χώρα να µην οδηγείται σε
συνεχείς καταδίκες. Θέλουµε να είµαστε µια χώρα, η οποία να
διαχειρίζεται τους ανθρώπους µε αξιοπρέπεια και µε σεβασµό
προς την προσωπικότητά τους.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε το σύνολο της πολιτικής µας
για τη µετανάστευση, πάµε σε µια Ελλάδα που προστατεύει και
σέβεται τον εαυτό της, που έχει διασφαλισµένη και την κοινω-
νική ειρήνη και την ασφάλεια των πολιτών. Και επειδή ακούω να
χρησιµοποιείται πολύ το σύνθηµα του αείµνηστου Ανδρέα Πα-
πανδρέου «η Ελλάδα ανήκει στους Έλληνες» µε τρόπο που πα-
ραποιεί βάναυσα την έννοια που έδινε ο ίδιος, θα ήθελα να
ξεκαθαρίσω ότι όντως, η Ελλάδα ανήκει στους Έλληνες. Ποιοι
δικαιούνται όµως να είναι Έλληνες; Μόνο όσοι γεννήθηκαν Έλ-
ληνες, ή και όσοι βρίσκονται νόµιµα στη χώρα µας και την αι-
σθάνονται πλέον ως πατρίδα τους; όσοι ζουν µαζί µας, πάνε στα
ίδια σχολεία µαζί µας, σπουδάζουν, δουλεύουν, προσφέρουν
στον τόπο, θέλουν και αισθάνονται περήφανοι που λέγονται Έλ-
ληνες.

Και να θυµίσω, βέβαια, ότι ο Ανδρέας Παπανδρέου είχε στε-
ρηθεί της ελληνικής υπηκοότητας, διότι πάλευε για τη δηµοκρα-
τία και έπρεπε να πάει να πάρει νορβηγική υπηκοότητα για να
µπορεί να κινείται και να παλεύει ενάντια στη δικτατορία. Προ-
φανώς, δεν µιλάµε για αυτή την Ελλάδα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
Για µας η απάντηση είναι σαφής: Έλληνας, και γεννιέσαι και γί-

νεσαι, όπως συνέβαινε διαχρονικά στην ιστορία του Ελληνισµού.
Και εγώ υπήρξα µετανάστης, υπήρξα και πρόσφυγας, έστω και
αν δεν έζησα φρικτές καταστάσεις εµπορίας και ευτελισµού,
όπως πολλοί από αυτούς που σήµερα φτάνουν στα σύνορά µας.

Η προσωπική απόφαση να αποκτήσεις µια άλλη υπηκοότητα,
µια άλλη ιθαγένεια, είναι σηµαδιακή στη ζωή κάθε ανθρώπου.
Είµαι προσωπικά µάρτυρας ατέρµονων και δύσκολων προβλη-
µατισµών Ελλήνων µεταναστών, που τελικά αποφάσισαν να απο-
κτήσουν µια νέα ταυτότητα, µια νέα υπηκοότητα. Και είµαι
σίγουρος για την πλειοψηφία των µεταναστών, ιδιαίτερα πρώτης
γενιάς, που θα ζητήσει ελληνική ιθαγένεια, η απόφαση θα είναι
µια συνειδητή επιλογή, όχι τυχαία, να συνδέσουν την τύχη και το
µέλλον τους µε το ελληνικό έθνος. Και θα µε θυµηθείτε. Με το
έργο τους, µε την πρωτοβουλία τους, µε τη δηµιουργικότητά
τους, µε την πρόσθετη γνώση που φέρουν από την παλιά τους
πατρίδα, µε την αυτοθυσία τους για την Ελλάδα, θα γράψουν και
αυτοί ιστορία, για την οποία όλοι οι Έλληνες θα είµαστε υπερή-
φανοι.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
Για την Ελλάδα της ανάπτυξης που δεν φοβάται να αλλάζει,

που τολµά να κοιτάζει κατάµατα το µέλλον και να ανοίγει νέους
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ορίζοντες.
Σας ευχαριστώ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Πρόε-

δρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού κ. Γεώργιος Καρατζαφέρης επίσης για είκοσι πέντε
λεπτά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Χαίροµαι να ακούω από υπεύθυνα χείλη,
ίσως από τα πιο υπεύθυνα χείλη της χώρας, αυτά του Πρωθυ-
πουργού, ότι είναι εξαιρετικά ικανοποιηµένος από την ωριµότητα
του ελληνικού λαού.

Κύριε Πρωθυπουργέ, εκεί είναι ο ελληνικός λαός. Βλέπετε;
Εκατοντάδες χιλιάδες υπογραφές για δηµοψήφισµα.

(Χειροκροτήµατα από το ΛΑΟΣ)
Περισσότερος από τον αριθµό που ζήτησε ο ΣΥΡΙΖΑ στην Ανα-

θεώρηση Συντάγµατος για να γίνει δηµοψήφισµα. Σεβαστείτε
τον. Εφόσον, τόσο πολύ εµπιστεύεστε την ωριµότητα του ελλη-
νικού λαού, ας πάµε εκεί.

Αξιότιµε κύριε Πρόεδρε της Αξιωµατικής Αντιπολιτεύσεως,
κύριε Σαµαρά, δεν ξέρω τι πιστεύατε, χαίροµαι όµως που έχετε
έρθει κοντά στις θέσεις µας. Εκεί είναι µερικές εκατοντάδες χι-
λιάδες. Εάν εσείς, εφόσον δεν το πιστεύετε, έρθετε και κάνουµε
µαζί το δηµοψήφισµα, θα είναι εκατοµµύρια και δεν θα µπορεί
να κάνει νόµο αυτό το οποίο πιστεύετε ότι δεν πρέπει να γίνει
νόµος του κράτους. ∆ιαφορετικά, µε εκατόν εξήντα Βουλευτές
σε µια εβδοµάδα, κύριε Πρόεδρε, θα είναι νόµος του κράτους.
Ελάτε µαζί µας και αν ενοχλεί ότι η πατρότητα είναι δική µας.
Σας την παραχωρούµε συµµαχητά, κύριε Σαµαρά, για την Ελ-
λάδα, για να µη συµπληρώσω το υπόλοιπο της Πατουλίδου.
Ελάτε, για την Ελλάδα! Ας κάνουµε δηµοψήφισµα. Αφήνω ότι η
πατρότητα ήταν δική µας. Μαζί, ελάτε να ξεσηκώσουµε όλο τον
κόσµο. Εκεί, σ’ αυτές τις χιλιάδες υπογραφές περισσότεροι από
εκατό χιλιάδες είναι οπαδοί της Νέας ∆ηµοκρατίας, είναι οπαδοί
του ΠΑΣΟΚ, είναι δήµαρχοι του ΠΑΣΟΚ, είναι δηµοτικοί σύµ-
βουλοι του ΠΑΣΟΚ µέσα στην Αττική. ∆εν είναι ακραίοι πολίτες
όλοι αυτοί, δεν είναι φασίστες όλοι αυτοί, είναι επιστήµονες, είναι
καθηγητές πανεπιστηµίου, είναι η Ελλάδα. Εµείς είµαστε ένα
µικρό κόµµα, µε συγκεκριµένη δυναµική και οργάνωση. Ελάτε,
λοιπόν, εσείς, το µεγάλο κόµµα να πάµε µαζί. Γιατί διαφορετικά
τι κάνουµε; Με το να µιλάµε εδώ µαταιοπονούµε. Σε δέκα µέρες
θα είναι νόµος του κράτους.

Κύριε Πρωθυπουργέ, µιλήσατε για κρίση, γι’ αυτήν την οικο-
νοµική κρίση που πράγµατι είναι η µεγαλύτερη που γνώρισε η
Ελλάδα από τη µεταπολίτευση, µια κρίση στην οποία χρειάζεται
να υπάρχει µια οµοψυχία. Εµείς, στο βαθµό που µπορούσαµε,
στα θέµατα τα οποία εδώ και τρία χρόνια λέγαµε και κάποιο απ’
αυτά υιοθετήσατε, µείναµε σταθεροί, όπως και η Νέα ∆ηµοκρα-
τία σε ένα σηµαντικό βαθµό. Τώρα γιατί θέλετε και δηµιουργείτε
µια κρίση στην κοινωνία; Τι βιάζει; ∆ηλαδή, τι θα αλλάξει αν αυτό
το πράγµα που κάνουµε σήµερα το κάνουµε σε τρεις µήνες; Κιν-
δυνεύει η πατρίδα;

Για το θέµα το οικονοµικό κινδυνεύει η πατρίδα, σαφέστατα,
και πρέπει να είµαστε σοβαροί. Γι’ αυτό το θέµα που φέρνετε σή-
µερα, το οποίο έχει αντοχές –αν θέλετε- είκοσι ετών, τι θα αλλά-
ξει για τρεις µήνες; Να περάσουµε την κρίση, να το φέρουµε µε
το άρθρο 44 σε µια επιτροπή, να το επεξεργαστούµε, να ακου-
στούν και οι φωνές των άλλων. Γιατί η τιµή στη δηµοκρατία είναι
ο λόγος της µειοψηφίας. Γιατί, λοιπόν, δεν το κάνουµε; Γιατί δεν
το φέρνετε µεθαύριο στην Επιτροπή και να πείτε: «Πάµε στην
επιτροπή του άρθρου 44, να το µελετήσουν και το Μάιο ερχό-
µαστε εδώ». Τι θα αλλάξει δηλαδή; Ποιο είναι το κόλληµα; Τι φο-
βόµαστε; Γιατί τώρα που θέλουµε οµοψυχία κοινωνική βάζουµε
ένα φυτίλι ανάµεσά µας;

Γιατί; Εκεί, στο καφενείο που πήγαινε να οµονοήσει, ακούγο-
ντας τους πολιτικούς Αρχηγούς, τώρα στο καφενείο βάζετε
φωτιά. Για ποιο λόγο; Τι θέλετε να κερδίσετε; Τι θέλετε να πετύ-
χετε; Ερώτηµα, βλάπτει ή ωφελεί η λαθροµετανάστευση;
Άκουσα µε προσοχή τον κύριο Πρωθυπουργό. Σαφέστατα είπε
ότι βλάπτει. Εξ ου και όλα αυτά τα µέτρα που άκουσα το τελευ-
ταίο πεντάλεπτο, αυστηρότατα µέτρα. Συµφωνούµε, λοιπόν, ότι

η λαθροµετανάστευση είναι επικίνδυνη για το κράτος, για το
έθνος και για αυτό την αποκρούουµε και για αυτό προσπαθούµε
µε τη FRONTEX και όλα τα άλλα να τη σταµατήσουµε. Αν ήταν
κάτι πολύ ωραίο, θα λέγαµε «περάστε κόσµε»!

Ποια η διαφορά µαζί µας; Εµείς λέµε γι’ αυτούς που είναι εδώ,
πρέπει να λάβουµε µέτρα, να λάβουµε πρωτοβουλίες. Μιλάτε για
πεντακόσιες τριάντα χιλιάδες νόµιµους. Νόµιµοι δεν είναι, νοµι-
µοποιηµένοι είναι. Νόµιµος είναι αυτός που µπαίνει µε τους κα-
νόνες, σεβόµενος τους νόµους του κράτους. Πόσοι από αυτοί
σεβάστηκαν το κράτος µε την πρώτη τους επαφή µε το κράτος;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Κύριε Πρωθυπουργέ, γι’ αυτούς αυτοµάτως δέχοµαι την οποι-

αδήποτε διαδικασία πολιτογραφήσεως, γι’ αυτόν που ήρθε νοµί-
µως. Ο άλλος ήρθε παράνοµα και µέσα από διαδικασίες της
προηγούµενης κυβέρνησης, της δικής σας, νοµιµοποιήθηκε. Νό-
µιµος δεν είναι, να το ξεκαθαρίσουµε. Τι θα κάνουµε µε τους
υπολοίπους; Γιατί ξεκινάτε από το «ρ» και δεν ξεκινάτε από το
«α»; Ποιοι είναι, πόσοι είναι; Υπάρχει κανείς µέσα στην Αίθουσα
που να ξέρει πόσοι είναι; Στην Ελλάδα δύο πράγµατα δεν ξέρει
κανείς: πόσοι είναι οι δηµόσιοι υπάλληλοι και πόσοι οι λαθροµε-
τανάστες.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Τόσο σοβαρό κράτος είµαστε και θέλετε να µας πάρουν στα

σοβαρά οι ξένοι! Ούτε τον αριθµό των δηµοσίων υπαλλήλων ξέ-
ρουµε ούτε τον αριθµό των λαθροµεταναστών. Εν πάση περι-
πτώσει, από ό,τι βγαίνει από διάφορους µαθηµατικούς τύπους, οι
λαθροµετανάστες είναι περισσότεροι από τους δηµοσίους υπαλ-
λήλους. Μιλάµε δηλαδή για αριθµούς περίπου ενάµισι εκατοµ-
µύριο, δύο εκατοµµύρια. Εδώ µιλάµε για πεντακόσιες χιλιάδες.
Το άλλο ένα εκατοµµύριο και; Τι θα κάνουµε µε αυτούς; Εντάξει,
νοµιµοποιούµε κάποιους, µπαίνουµε σε µια διαδικασία πολιτο-
γραφήσεως, όχι ιθαγένειας. ∆εν µπορεί να είναι ιθαγένειας. Και
εκ της λέξεως µόνο «ιθίς» και «γέννα», «απευθείας έρχοµαι», δεν
µπορεί να είναι ιθαγενής. Μπορεί να είναι οτιδήποτε άλλο, αλλά
όχι ιθαγένεια, πολιτογράφηση.

Με τους άλλους τι θα κάνουµε; Είναι ένα εκατοµµύριο. Θα νο-
µοθετήσουµε; Θα δούµε; Ή θα περιµένουµε προϊόντος του χρό-
νου, βάσει του «πονηρού» νόµου που φέρνει ο κ. Ραγκούσης, να
νοµιµοποιηθούν, συµπληρώνοντας την πενταετία και να νοµιµο-
ποιήσουµε δυο εκατοµµύρια; Περί αυτού πρόκειται. ∆εν άκουσα
τίποτα για τους άλλους. Τι θα κάνουµε; ∆ηλαδή, λένε, σε δέκα,
δεκαπέντε χρόνια η Ελλάδα θα έχει τρία εκατοµµύρια µετανά-
στες, εκ των οποίων οι περισσότεροι θα έχουν και δικαιώµατα.
Είναι τα παιδιά εκείνων. Σήµερα νοµιµοποιείτε τα παιδιά. Έχετε
υπ’ όψιν σας ότι το πράγµα δυσκολεύει. ∆εν είναι 1995, 1997 το
2010, γεννιέται η τρίτη γενιά και τρέχα να πεις σ’ ένα παιδί τρί-
της γενιάς: «∆εν σου δίνω αυτά που σήµερα διαπραγµατευόµα-
στε». Και αν σήµερα τα παιδιά είναι περίπου, από ό,τι
υπολογίζεται, γύρω στις δεκαοκτώ χιλιάδες, δεκαεννιά χιλιάδες,
του χρόνου θα είναι τριάντα χιλιάδες και µε γεωµετρική πρόοδο
σε κάθε χρόνο που περνάει και κάποια στιγµή, θα έχουµε τρίτη
γενιά διακόσιες χιλιάδες και τριακόσιες χιλιάδες και τετρακόσιες
χιλιάδες. Αν νοµίζετε ότι ευκόλως αντέχει η δοµή της κοινωνίας
µας και η οικονοµία να τους κουβαλήσουµε στην πλάτη, είναι ένα
θέµα στο οποίο –και λυπάµαι- θα διαφωνήσω σφόδρα. Και θα
διαφωνήσω µε όλη αυτή τη σειρά των µέτρων. Θυµάµαι και το
νόµο της Νέας ∆ηµοκρατίας για τη συνένωση των οικογενειών.
Έρχεται µια έγκυος εδώ, το παιδί γεννιέται εδώ και βάσει του
νόµου της συνένωσης έρχονται και τα άλλα δώδεκα παιδιά από
την Παλαιστίνη. Πόσος είναι ο αριθµός; Πού θα φτάσουµε; Για να
καταλάβετε τι έχουµε νοµοθετήσει και πού πηγαίνει η υπόθεση.

Έρχοµαι, λοιπόν, και λέω µέσα στην Ευρωπαϊκή Ένωση υπάρ-
χει µια κλίµακα αυστηρότητας, στη δηµοκρατική Ευρώπη επα-
ναλαµβάνω. Τα Σκανδιναβικά κράτη, τα βόρεια κράτη έχουν
άλφα βαθµό σκληρότητας. Εµείς, λοιπόν, που είµαστε η πύλη ει-
σόδου των λαθροµεταναστών -γιατί από το Μπαγκλαντές και από
το Πακιστάν δεν θα πάει κανείς κατευθείαν στη ∆ανία, δεν υπάρ-
χει τρόπος να πάει, εκτός αν κάνει το γύρο του Βόρειου Πόλου-
δεχόµαστε τελευταία το κύµα. Εµείς δεχόµαστε το κύµα. Εµείς
τι πρέπει να είµαστε; Αυστηρότεροι, ή µαλακότεροι; Τώρα, µε
αυτό το νόµο γινόµαστε οι µαλακότεροι.
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Άκουσα τον κύριο Πρωθυπουργό που είπε ότι δεν θα έρθουν
στην Ελλάδα. Απαντήστε, κύριε Πρωθυπουργέ -εσείς είστε υπέρ
της ηλεκτρονικής διακυβέρνησης- στο διαδίκτυο στη διαφήµιση
που γίνεται στο Μπαγκλαντές και στο Πακιστάν: «Με 5.000 δο-
λάρια σε πέντε χρόνια γίνεστε Ευρωπαίος πολίτης µέσω Ελλά-
δος»! Βγαίνει η διαφήµιση τώρα που µιλάµε στο διαδίκτυο, σε
εφηµερίδες, σε περιοδικά. Ας το µάθει ο Υπουργός Εξωτερικών,
οι Πρεσβείες µας ότι: «Με 5.000 δολάρια πάει στην Ελλάδα και
σε πέντε χρόνια θα είναι Ευρωπαίος πολίτης». Φορτωνόµαστε
εµείς.

Και έρχεται ο αξιότιµος παρακείµενος Υπουργός Προστασίας
του Πολίτη –τώρα ποιού πολίτη! και λέει: έχω πίνακα συλληφθέ-
ντων λαθροµεταναστών για την παράνοµη είσοδο και παραµονή
από αστυνοµικές και λιµενικές αρχές έτος 2009, εκατόν είκοσι
έξι χιλιάδες. Λέει, λοιπόν, ο ΟΗΕ –είναι επίσηµες µετρήσεις- ότι
για κάθε έναν που πιάνει ένα κράτος, µπαίνουν τρεις µε τέσσερις.
Άρα, λοιπόν, έχουµε είσοδο πεντακοσίων χιλιάδων το χρόνο µε
τις µετρήσεις του ΟΗΕ. Εγώ δέχοµαι τον πίνακα που έδωσε ο κύ-
ριος Υπουργός για εκατόν είκοσι έξι χιλιάδες. Τα στατιστικά σε
όλο τον κόσµο λένε ότι σε κάθε έναν που πιάνεις, τρεις ή τέσσε-
ρις έχουν περάσει µέσα. Πού θα φρενάρουµε αυτή τη διαδικα-
σία; Και αυτός που µπήκε σήµερα το πρωί στο Αγαθονήσι -και
µπήκαν αρκετοί- σε πέντε ή σε έξι χρόνια θα είναι νόµιµος. Αντι-
λαµβάνεστε πού οδηγεί το πράγµα; Είναι µία έγκυος και θα γεν-
νήσει. Ύστερα από έξι χρόνια το παιδάκι αυτό θα µπορεί να
ζητήσει να γίνει Έλληνας. Πόσος είναι ο αριθµός που αντέχουµε;
∆εν είµαστε έτοιµοι όλοι να πούµε: «∆εχόµαστε αυτόν τον
αριθµό;». ∆εν πρέπει να το θέσουµε; Είµαστε η φτωχότερη χώρα
της Ευρώπης, Ελληνίδες και Έλληνες Βουλευτές. Μπορούµε να
ορίσουµε πόσους µπορεί να αντέξει η Ελλάδα. Η Ελλάδα µπο-
ρεί να αντέξει τόσο τοις εκατό. Να έρθει, όµως, στη Βουλή -να
βάλουµε συγκεκριµένους επιστήµονες- και να πούµε. Τρία τοις
εκατό; ∆υόµισι τοις εκατό που είπε η Ιταλία; Τρία τοις εκατό που
είπε ο Ολλανδία; Πόσοι είναι αυτοί; Αφού, λοιπόν, διαπιστώ-
σουµε πόσους αντέχει η Ελλάδα, έστω τρία τοις εκατό, στα δέκα
εκατοµµύρια τριακόσιες χιλιάδες, δεν έχουµε το δικαίωµα να επι-
λέξουµε από πού θα είναι αυτοί; Έχουµε το δικαίωµα ως κυ-
ρίαρχο κράτος να πούµε ότι τους θέλουµε από εκεί;

Ο κύριος Πρωθυπουργός, µε την ευαισθησία που τον διακρί-
νει, θυµήθηκε τα δικά του µεταναστευτικά χρόνια. Κύριε Πρω-
θυπουργέ, θυµάστε ο Ανδρέας Παπανδρέου πώς πήγε στην
Αµερική; Πήδηξε σ’ ένα καράβι και πήγε λαθροµετανάστης -
υπήρχε µια ολόκληρη διαδικασία, περιγράφονται σε βιβλία- όπως
πηγαίνουν και πάρα πολλοί άλλοι Έλληνες στην Αυστραλία. Εδώ
έχω µία σειρά χαρτιά εξετάσεων -ένα πάκο που τον έχω φέρει
να τον καταθέσω στα Πρακτικά της Βουλής των Ελλήνων, για να
υπάρχουν- για να πάει κάποιος στην Αυστραλία, πόσες ιατρικές
εξετάσεις χρειάζονται, πόσες βεβαιώσεις από τον παπά ότι είναι
άγαµος, από το ποινικό µητρώο, µια σειρά χαρτιά, έναν «τόνο»
χαρτιά, για να πάει κάποιος µετανάστης

(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος του ΛΑΟΣ κ. Γεώργιος Καρα-
τζαφέρης καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγ-
γραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµα-
τείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Και θα συγκρίνουµε αυτό το µετανάστη, το νόµιµο µετανάστη
που σέβεται τους νόµους µιας χώρας, µε αυτόν που µπαίνει λα-
θραία στη χώρα; Το ίδιο είναι ο επισκέπτης που σου χτυπάει το
κουδούνι και του ανοίγεις την πόρτα και το ίδιο είναι και αυτός
που το βράδυ σου σπάει το παράθυρο και µπαίνει στις τρεις η
ώρα στο σπίτι σου; Πού το βρήκαµε αυτό; Μέχρι το νόµο που άλ-
λαξε ο αξιότιµος κ. Παυλόπουλος υπήρχε κώλυµα για τον παρά-
νοµο µετανάστη. Παρανόµησε; ∆εν τον παίρνεις ποτέ. Ισχύει
σήµερα στις σοβαρότερες χώρες της Ευρώπης. Τώρα δεν ισχύει.
Όπως και αν µπήκες, σε πέντε χρόνια θα µπορέσεις να γίνεις νό-
µιµος.

Συγκρίνατε τους οµογενείς µε τους µετανάστες, τους λαθρο-
µετανάστες, τους οικονοµικούς µετανάστες, όπως µας είπατε.
Νοµίζω ότι είναι ύβρις. ∆εν µπορεί να βάζει κανείς ούτε τους πρό-
σφυγες που είχαµε το ’22, αλλά ούτε και τους Έλληνες που κρά-
τησαν όρθιο το έθνος τόσα χρόνια µε σκλαβιά σε δύο και τρεις
χώρες. Με αυτό το νοµοσχέδιο, έχετε υπ’ όψιν σας, ο οποιοσδή-

ποτε λαθροµετανάστης, ανεξαρτήτως ποιότητας ζωής εδώ στον
τόπο µας, µπορεί να γίνει Έλληνας. Ο Έλληνας Βουλευτής της
Ρωσίας ο Ιβάν Σαβίδης, που επρόκειτο να αγοράσει και τον
ΠΑΟΚ, αυτός δεν µπορεί να γίνει Έλληνας, µπορεί όµως λαθρο-
µετανάστης.

Κι έρχεστε τώρα να νοµοθετήσετε βιαστικά-βιαστικά για πε-
ντακόσιες τριάντα έξι χιλιάδες λαθροµετανάστες που νοµιµο-
ποιήθηκαν στην πορεία του χρόνου µε τη δική σας ή της Νέας
∆ηµοκρατίας την πρωτοβουλία, ώστε να έχουν δικαίωµα ψήφου.
Ο Έλληνας οµογενής στο εξωτερικό να µην έχει! Εσείς ψηφί-
σατε. Για να καταλάβετε, εάν ο κ. Παπανδρέου δεν ερχόταν η οι-
κογένειά του στην Ελλάδα τότε και έµενε στην Αµερική δεν θα
είχε δικαίωµα ψήφου. Και πέρυσι το αποκρούσατε να έχει δικαί-
ωµα ψήφου εσείς εδώ. Αποκρούσατε ο Έλληνας οµογενής να
έχει δικαίωµα ψήφου και τη δίνετε στον κάθε Πακιστανό και Αφ-
γανό, ο οποίος έρχεται πηδώντας τα σύνορα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Αυτοί λοιπόν οι δικοί σας άνθρωποι, οι οµογάλακτοι στην ξενι-

τιά, τα σωµατεία µείζονος Νέας Υόρκης, δύο εκατοµµύρια άν-
θρωποι, έστειλαν µία επιστολή, ένα ψήφισµα και στο γραφείο του
Πρωθυπουργού αλλά νοµίζω και στον Υπουργό και σε όλους
τους Αρχηγούς που λένε «τι είναι αυτό που κάνετε», µία σειρά
θεµάτων που ανατριχιάζουν τον οποιονδήποτε.

Έχω µαζέψει κάποια από αυτά και θα τα παραδώσω κάποια
στιγµή στο αρχείο της Βουλής, να υπάρχουν.

Άκουσα διάφορα πράγµατα και από πλευράς της Νέας ∆ηµο-
κρατίας από την επικεφαλής των Ευρωβουλευτών, ότι για την
ιθαγένεια δεν είναι δυνατόν να γίνει δηµοψήφισµα.

Εδώ σας έχω τα αποτελέσµατα επισήµως του δηµοψηφίσµα-
τος που έγινε στην Ιρλανδία. Θα το καταθέσω για να υπάρχει στα
Πρακτικά.

Άρα, λοιπόν, στην Ευρωπαϊκή Ένωση γίνονται δηµοψηφίσµατα
γι’ αυτόν το λόγο. Εδώ στην Ελλάδα τα φοβόµαστε τα δηµοψη-
φίσµατα και τα φοβόµαστε όχι γιατί φοβόµαστε τον ελληνικό λαό
αλλά φοβόµαστε αυτό που θα ψηφίσει ο ελληνικός λαός, γιατί ο
ελληνικός λαός στο 80% τόσο στο διαδίκτυο όσο και σε µετρή-
σεις όλων των εφηµερίδων και εφηµερίδων που στηρίζουν την
Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ λέει «όχι» σε αυτό το τερατούργηµα, το
οποίο εσείς το βλέπετε ότι είναι ως ιδανικό. Υπάρχει, λοιπόν, µία
σειρά τέτοιων υποθέσεων.

Κάποιοι άλλοι µέσα στην Αίθουσα εδώ λένε ότι το επιβάλλει η
Ευρώπη. Ψευδέστερο αυτού δεν υπάρχει! Εδώ έχω απάντηση
του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου σε αναφορά για ένα θέµα που
είχε προκύψει µε µία Ιρλανδέζα που είχε παντρευτεί στην Ισπα-
νία Μαροκινό και λέει µέσα: «Τέλος, όσον αφορά τις νοµικές
απαιτήσεις που ισχύουν στην Ισπανία και την Ιρλανδία για την
απόκτηση ιθαγένειας πρόκειται για θέµα το οποίο εµπίπτει στην
αποκλειστική αρµοδιότητα των κρατών- µελών και η επιτροπή
δεν δύναται να παρέµβει». Άρα δεν χρωστάτε σε κανέναν να βια-
στείτε και να φέρετε αυτόν το νόµο. Είναι δική σας η επινόηση
και δική σας η ευθύνη.

Θέλω, λοιπόν, να ξεκαθαρίσω όλα αυτά τα πράγµατα, γιατί
ακούω διάφορα. Άκουσα από εσάς, κύριε Πρωθυπουργέ, και το
πήρε και ο αξιότιµος κυβερνητικός σας εκπρόσωπος, ότι η ιθα-
γένεια είναι ανθρώπινα δικαιώµατα. Το γράφει κι εδώ στα «ΕΠΙ-
ΚΑΙΡΑ» και τα «ΕΠΙΚΑΙΡΑ» βεβαίως είναι ένα περιοδικό το οποίο
δεν το εκδίδει κάποιος φίλος του Καρατζαφέρη, είναι «ΕΚ∆Ο-
ΣΕΙΣ ΛΙΒΑΝΗ». Και απ’ ό,τι γνωρίζετε ο Λιβάνης, µάλλον ανήκει
στο δικό σας χώρο παρά στο δικό µου χώρο.

«Επτακόσιες χιλιάδες µετανάστες θα πάρουν µε δύο χρόνια
εργασίας συντάξεις από την Ελλάδα. Στον αέρα το ασφαλιστικό
σύστηµα». Μήπως και ο Λιβάνης έγινε φασίστας; Μήπως έγινε
ακροδεξιός και ο Λιβάνης; Και σας λέει µέσα τι θα συµβεί. Πού
θα ωφεληθούµε;

Άκουσα προηγουµένως τον κύριο Πρωθυπουργό να λέει ότι
πληρώνουν την εφορία τους και πληρώνουν και τα ασφαλιστικά
τους.

Πού τα είδατε, κύριε Πρωθυπουργέ, αυτά; Ξέρετε ότι περίπου
7.000.000.000 είναι ο τζίρος που κάνει η κουρελού; Οι κουρε-
λούδες κάνουν 7.000.000.000 ευρώ. Πληρώνει ΦΠΑ κανείς;
Έχετε κανέναν εφοριακό σε κάθε κουρελού να παίρνει το ταµείο
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το οποίο κάνει; Ξέρετε πόσα χρήµατα; Βεβαίως!
Κύριε Σιούφα, απλώνουν κάτω την κουβέρτα και πουλάνε

εµπορεύµατα, τσάντες και δίπλα ακριβώς το µαγαζί πουλάει τσά-
ντες και το µαγαζί πληρώνει ενοίκιο, πληρώνει ΙΚΑ, ΤΕΒΕ για τον
εαυτό του, κοινόχρηστα, εφορία, πληρώνει τα πάντα. Τον καλεί
ο κύριος Πρωθυπουργός να σφίξει το ζωνάρι και το σφίγγει και
απ’ έξω ο άλλος του πουλάει το ίδιο προϊόν πάνω στην κουρελού
και δεν παίρνει δραχµή το κράτος, ευρώ το κράτος κι έχουµε
7.000.000.000!

Το ξέρετε ότι έχουµε περίπου διαρροή από αυτά τα χρήµατα
που προσπαθούµε να µαζέψουµε, που αγωνιούµε να µαζέψουµε,
από όλη αυτή τη φορολογία που βάλαµε αυτές τις ηµέρες, από
όλες αυτές τις αλλαγές που κάνουµε στους δηµόσιους υπαλλή-
λους, που τους κόβουµε τα επιδόµατα, όλα αυτά τα δύσκολα και
δυσκοίλια; Την αγωνία που διακατέχει τον Πρωθυπουργό την εί-
δατε να καταγράφεται τώρα στον πρόλογό του. Γιατί όλα αυτά
τα χρήµατα που προσπαθούµε να µαζέψουµε, θα µας αποδώ-
σουν περίπου 5.000.000.000 και 12.000.000.000 φεύγουν το
χρόνο από την Ελλάδα από τους µετανάστες.

∆εν παίρνω εγώ αν είναι τίµιος, ο λιγότερο τίµιος ή ο περισ-
σότερο τίµιος, εγώ λέω ότι χάνει η Ελλάδα 1.000.000.000 το
µήνα. Και οι αγρότες ήταν είκοσι µέρες στο δρόµο και διεκδι-
κούσαν τι; Άλλα 500.000.000 που τους έδωσε πέρυσι ο κ. Χατζη-
γάκης. Αυτά διεκδικούσαν. Και ένα 1.000.000.000 βγαίνει έξω.

Επί τη ευκαιρία, κύριε Πρωθυπουργέ, επειδή αναφερθήκατε
στους αγρότες και ξέρετε ότι υπήρξε και η δική µας ελάχιστη
συνδροµή για να λυθούν τα µπλόκα, θέλω να σας παρακαλέσω
επισήµως από το Βήµα τούτο, τώρα που πήγαν στα χωράφια
τους να τους ακούσετε. Μη θεωρείτε ότι τώρα έφυγαν και δεν
τους ακούµε. Όχι να τους ακούµε µόνο υπό πίεση! Ένα τεντω-
µένο αφτί να υπάρχει.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Και η αξιότιµος Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης να πάει στις

πρωτεύουσες των περιφερειών να δει τους αγρότες. Όχι τώρα
που µαζεύτηκαν «δεν τους ακούµε». Να τους ακούσουµε, για να
µην τους µαθαίνουµε ξανά ότι ο µόνος τρόπος να εισακουστούν
είναι να κλείνουν τα µπλόκα!

Πάµε, λοιπόν, να δούµε πόσο καλά παιδιά είναι. Εδώ έχω µία
σειρά από χαρτιά.

Στις φυλακές το 55% είναι µετανάστες. Θα µου πείτε «είναι
πολλοί»; Όταν εµείς είµαστε δέκα εκατοµµύρια και αυτοί είναι
περίπου ενάµισι εκατοµµύριο, το να είναι το 55% στις φυλακές
από αυτούς, κάτι συµβαίνει και είναι ένα θέµα το οποίο πρέπει να
το επεξεργαστούµε, να το δούµε. Έχω εδώ κάποια αποκόµµατα
τα οποία θα τα δω µαζί σας, κύριε Πρωθυπουργέ.

Εφηµερίδα «ΤΟ ΠΡΩΤΟ ΘΕΜΑ». Το µόνο που δεν µπορείτε να
πείτε είναι ότι ανήκει στο δικό µου ιδεολογικό χώρο. Χθεσινή έκ-
δοση: Το 1991, από τότε που ανοίξαν τις πόρτες και µπήκαν
µέσα, κύριε Σαµαρά, µέχρι σήµερα, είχαµε οκτώ χιλιάδες κλο-
πές αυτοκινήτου και σήµερα είναι είκοσι έξι χιλιάδες, οι ληστείες
τραπεζών το 1994 ήταν περίπου τρεις το µήνα και σήµερα
έχουµε περίπου µία κάθε µέρα, δηλαδή, τριακόσιες εξήντα πέντε
αυτά τα δεκαεπτά µε δεκαοκτώ χρόνια. Ληστείες το 1991 είχαµε
χίλιες τριάντα πέντε και τώρα έχουµε τέσσερις χιλιάδες επτακό-
σιες οκτώ. Βλέπετε, λοιπόν, ότι συµπτωµατικά από τότε που
εγκαταστάθηκαν στην Ελλάδα οι «φίλοι» µας οι µετανάστες έχει
αυξηθεί η εγκληµατικότητα.

Ακούτε κάθε µέρα δελτία ειδήσεων και διαβάζετε κάθε µέρα
στις εφηµερίδες. ∆εν υπάρχει έγκληµα που να γίνεται µόνο από
Έλληνα. Ή είναι αποκλειστικώς και αµιγώς από µετανάστες ή
είναι από παρέες µεταναστών µε Έλληνες. Αυτό είναι ένα σύ-
µπτωµα, δεν σηµαίνει ότι όλοι οι µετανάστες είναι εγκληµατίες.
Συµβαίνει βέβαια η πλειοψηφία των εγκληµατιών να είναι µετα-
νάστες.

∆εύτερον, είχαµε νικήσει κάποιες ασθένειες. Και µάλιστα το
Νοσοκοµείο Νοσηµάτων Θώρακος το κάναµε ΓΕΝΙΚΟ ΝΟΣΟ-
ΚΟΜΕΙΟ και έγινε επί κυβερνήσεων ΠΑΣΟΚ. Τώρα ξαναγύρισε
πίσω. Γιατί το 1980 είχαµε νικήσει τη φυµατίωση. Μηδέν φυµα-
τίωση.

Ρωτήστε τον Υπουργό Υγείας, που είναι εδώ, πού έχει φθάσει
η φυµατίωση σήµερα! Και άλλα νοσήµατα. Και είναι οι ασθένειες

οι περιπατητικές. Ξέρετε τι σηµαίνει αυτό; ∆εν νοσείς, περπατάς,
βήχεις στο σχολείο µέσα, το παίρνει το παιδί σου και τρέχεις. Για
ποιο λόγο; Τι οφείλει η Ελλάδα σε αυτήν την κατεύθυνση; Γιατί;

Το 1970 – 1971 είχα πάει στο Μόντρεαλ να παρουσιάσω -µία
προσωπική εµπειρία- τα ∆ιεθνή Καλλιστεία, το 1971.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ: Πότε;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Το 1971.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ: Ηλικίας;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Ορίστε; Ενδιαφέρεστε να λάβετε µέρος;
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

Πηγαίνω, λοιπόν, και µε περιµένουν στην είσοδο, ξέρετε σε
αυτές τις περιπτώσεις τι συµβαίνει, υπάρχουν οι κάµερες, τα
λουλούδια κ.λπ.. Έλα όµως που δεν είχα κάνει ένα εµβόλιο και
ερχόµουν από ευρωπαϊκή χώρα! «Όχι, θα περιµένεις εδώ, θα
έλθει ο γιατρός και θα σου πάρει αίµα». Έξι ώρες περίµενα γιατί
πήγαινα από µία ευρωπαϊκή χώρα σε µία χώρα της Αµερικής και
είχα ξεχάσει να κάνω ένα εµβόλιο. Εδώ όλοι αυτοί µπαίνουν και
κουβαλάνε διάφορα και βεβαίως πρόκειται για ανθρώπινα δικαι-
ώµατα αν αρχίσουµε να ψάχνουµε ποιος απ’ αυτούς κουβαλάει
αυτό και ποιος κουβαλάει το άλλο. Αλλά το κουβαλάει αυτό.

Λέω λοιπόν: Με το που έρχεται σε επαφή µε το κράτος, να του
βγάζουµε µία κάρτα υγείας, στο Αγαθονήσι, εκεί, πρώτα-πρώτα
να ξέρουµε ποιος είναι και πού µπαίνει. Έτσι προφυλάσσουµε
εκείνον και εν συνεχεία και τον υπόλοιπο πληθυσµό. Αυτό κά-
νουµε.

Λέτε, λοιπόν, να τους πολιτογραφήσουµε Έλληνες. Όχι, κύριε
Πρωθυπουργέ. Να τους δώσουµε µία κάρτα µακροχρόνιας πα-
ραµονής, που σηµαίνει πλήρη νοµιµοποίηση. Εν πάση περιπτώ-
σει, να δώσετε στους Πακιστανούς, στους Αφγανούς που θέλετε.
Στους Αλβανούς και στα υπόλοιπα δυτικά Βαλκάνια γιατί να δώ-
σετε; Σε τέσσερα-πέντε χρόνια αυτοί θα είναι Ευρώπη, θα έχουν
ευρωπαϊκό διαβατήριο. Γιατί πρέπει να τους κάνουµε Έλληνες;
Σας ερωτώ. Σε τέσσερα-πέντε χρόνια µπαίνουν στην Ευρωπαϊκή
Ένωση. Προχθές εµείς εδώ ανάψαµε το πράσινο φως. Θα έχουν
ευρωπαϊκό διαβατήριο. Γιατί εγώ πρέπει να τους έχω κάνει Έλ-
ληνες; Τι µε βιάζει;

Ελάτε, λοιπόν, να συµφωνήσουµε, κύριε Πρωθυπουργέ, ότι
υπάρχει τρόπος να τους κάνουµε να αισθάνονται νόµιµοι, αλλά
χωρίς βεβαίως να επιβαρύνουν.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξης του χρόνου οµι-
λίας του Προέδρου του ΛΑΟΣ)

Θα ήθελα δύο λεπτά, κύριε Πρόεδρε.
Για εκείνους που πολύ εύκολα χρησιµοποιούν τον Ισοκράτη

και λένε «της ηµετέρας παιδείας» κ.λπ., θα τους έλεγα να δια-
βάσουν όλο τον Ισοκράτη. Ο Ισοκράτης λοιπόν λέει: «Κι όµως
οφείλει να µακαρίζει κανείς όχι µία πόλη που συναθροίζει όπως
τύχει –καλή ώρα εµείς- πολίτας από όλους τους ανθρώπους,
αλλά την πόλη εκείνη η οποία διασώζει το γένος εκείνων που εξ
αρχής την ίδρυσαν και την κατώκησαν περισσότερο από τα άλλα
γένη». Τον Ισοκράτη δεν τον ακούµε.

Μιας και δεν ακούµε τον Ισοκράτη, εγώ θα ήθελα να ακού-
σουµε τους θεωρητικούς του κοµµουνισµού. Έχω εδώ ένα βι-
βλίο που λέει κάποια σηµαντικά πράγµατα: «Σε κάθε περίπτωση
όµως αποτελεί υποχρέωση των Γερµανών εργατών να αποτρέ-
ψουν τους Γερµανούς εργάτες πούρων να πάνε να εργαστούν
στην Αµβέρσα» και πολλά άλλα. Αυτός είναι Ένγκελς. «Κάθε µε-
ταναστευτική οµάδα καταλαβαίνει µόνο τον εαυτό της και όχι
τους άλλους», γιατί είπατε ότι καταλαβαίνει τους άλλους, κύριε
Πρωθυπουργέ. Ένγκελς, εντελώς άλλη άποψη από σας, διαφο-
ρετική. Ο Ένγκελς υιοθετεί απόλυτη θέση πως ο ντόπιος εργά-
της που είναι ανίκανος να εργαστεί κάτω από τριτοκοσµικές
συνθήκες εργασίας όπως εργάζεται ο ξένος εργάτης, είναι κα-
ταδικασµένος στην αδικία. Οι Έλληνες οικοδόµοι, ακριβώς αυτό.

Βεβαίως πάµε και στον Μαρξ: «Ο σκοπός εισαγωγής ξένων ερ-
γατών είναι η διατήρηση της δουλείας». Θέλουµε διατήρηση της
δουλείας στο κεφάλαιο; Τι θέλετε τους µετανάστες; Ο Μαρξ το
λέει, δεν το λέω εγώ. Εν πάση περιπτώσει, µπορεί να πει κάποιος:
«Και ποιος είσαι εσύ, Καρατζαφέρη, που ερµηνεύεις τον Μαρξ;».
Έτσι δεν είναι; Τον ερµηνεύει η κόρη του όµως, κύριε Χαλβατζή.
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Μη γελάτε εύκολα. Το 1891 η κόρη του Καρλ Μαρξ Ελεονώρα
έγραφε στον Αµερικανό συνδικαλιστή Σάµουελ Κόµπερς: «Το πιο
άµεσο ζήτηµα είναι να εµποδίσουµε την εισαγωγή παράνοµης
εργασίας από τη µία χώρα στην άλλη χώρα». Αυτό έλεγε, λοιπόν,
η κόρη του Μαρξ.

Επειδή, λοιπόν, µάλλον η κόρη του ξέρει να ερµηνεύει καλύ-
τερα τον Μαρξ από σας, ελάτε κι εσείς στο δηµοψήφισµα να ξε-
καθαρίσουµε το πράγµα, να λάβει την ευθύνη ο ελληνικός λαός
και όχι αυθαιρέτως το ΠΑΣΟΚ µε µία βιασύνη την οποία δεν µπο-
ρούµε να αντιληφθούµε όχι µόνο εµείς, αλλά ούτε και οι Βου-
λευτές του.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Ελάτε, λοιπόν, να πάµε στη διαβούλευση του άρθρου 44 του

Συντάγµατος και σε τρεις µήνες να επανέλθουµε, κύριε Πρωθυ-
πουργέ, διαφορετικά πολύ φοβάµαι ότι αυτή την οµοψυχία την
οποία ζητάτε, εσείς την κλονίζετε κι εσείς την τραυµατίζετε καί-
ρια.

(Όρθιοι οι Βουλευτές του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού χει-
ροκροτούν ζωηρά και παρατεταµένα)

(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συνα-
γερµού κ. Γεώργιος Καρατζαφέρης καταθέτει για τα Πρακτικά
τα προαναφερθέντα έγγραφα τα οποία βρίσκονται στο αρχείο
του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και
Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας πα-
ρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως
ξεναγήθηκαν στους χώρους του Μεγάρου της Βουλής, σαράντα
πέντε µαθήτριες και µαθητές και πέντε εκπαιδευτικοί-συνοδοί
τους από το 3ο Γυµνάσιο Μίκρας Θεσσαλονίκης.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της
Νέας ∆ηµοκρατίας και Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης
κ. Αντώνης Σαµαράς.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΑΜΑΡΑΣ (Πρόεδρος της Νέας ∆ηµοκρατίας):

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στη δευτερολογία µου θα προ-
χωρήσω σε ορισµένες παρατηρήσεις σχετικές µε την οικονοµία,
µιας που αναφέρθηκε σ’ αυτήν ο κύριος Πρωθυπουργός.

Στο ζήτηµά µας τώρα θα µου επιτρέψετε µία προκαταρκτική
παρατήρηση. Κακώς η Κυβέρνηση αυτές τις ώρες έχει ανοίξει
το µεταναστευτικό για τρεις λόγους: Πρώτον, γιατί το κοινωνικό
πρόβληµα από τη νόµιµη παραµονή των µεταναστών και την πο-
λιτογράφησή τους έχει ήδη αντιµετωπιστεί. Από τη διακυβέρ-
νηση της Νέας ∆ηµοκρατίας έχουν ενσωµατωθεί ήδη στην
ελληνική νοµοθεσία όλες οι ευρωπαϊκές οδηγίες για τα ανθρώ-
πινα δικαιώµατα των µεταναστών κι έχει ανοίξει ο δρόµος για την
πολιτογράφηση εκείνων που το επιθυµούν υπό προϋποθέσεις
αντίστοιχες µε όσα συµβαίνουν σε άλλες ευρωπαϊκές χώρες. Σας
παραδίδω συνοπτικό πίνακα των νοµοθετικών παρεµβάσεων της
Νέας ∆ηµοκρατίας που έχουν λύσει αυτά τα προβλήµατα.

(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Αντώ-
νιος Σαµαράς καταθέτει για τα Πρακτικά τον προαναφερθέντα
πίνακα, ο οποίος βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµα-
τείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Τα παιδιά που έχουν γεννηθεί στην Ελλάδα µπορούν πια µε
την υφιστάµενη νοµοθεσία να καταθέσουν αίτηση στα δεκαοκτώ
τους χρόνια για να πολιτογραφηθούν, συνεπώς δεν καλύπτετε
κάποιο κενό, δεν λύνετε κάποιο µέγιστο κοινωνικό πρόβληµα,
απλά χαλαρώνουν πολύ οι διαδικασίες που ήδη υπάρχουν για
την πολιτογράφηση και χορηγείται η ιθαγένεια µ’ έναν σχεδόν
αυτόµατο τρόπο.

∆εύτερον, αν παρακολουθήσετε την ιστορία της µεταναστευ-
τικής νοµοθεσίας, θα διαπιστώσετε τον εξής κανόνα: Σε εποχές
ευηµερίας και παγκόσµιας ανάπτυξης οι χώρες υποδοχής µετα-
ναστών χαλαρώνουν τις προϋποθέσεις προσέλκυσης πληθυ-
σµών από άλλες κοινωνίες. Αντίθετα, σε εποχές κρίσης και
ανεργίας οι χώρες υποδοχής µεταναστών κλείνουν τα σύνορά
τους και καθιστούν πιο δύσκολη την είσοδο νέων µεταναστών.

Γιατί συµβαίνει αυτό σχεδόν παντού και σχεδόν πάντοτε; ∆ιότι

απλούστατα σε εποχές οικονοµικής άνθισης υπάρχει ζήτηση για
φθηνά εργατικά χέρια και είναι ευκολότερο να µοιραστεί η ευη-
µερία, ενώ σε εποχές κρίσης υπάρχει υπερπροσφορά εργασίας,
προκύπτει µαζική ανεργία κι έτσι είναι εξαιρετικά δύσκολο να µοι-
ραστεί η µιζέρια. Όταν µοιράζεις ή διαχέεις την ευηµερία, δηµι-
ουργείς περισσότερη ευηµερία για όλους, ενώ όταν µοιράζεις ή
διαχέεις τη µιζέρια, δηµιουργείς περισσότερη ανέχεια και ανα-
σφάλεια σε όλους. Έτσι οι κοινωνίες ανοίγουν σε περιόδους οι-
κονοµικής άνθισης και κλείνουν σε περιόδους οικονοµικής
κρίσης.

Η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ πάει ανάποδα και σ’ αυτό. Μέσα σε
συνθήκες πρωτόγνωρης ύφεσης παίρνει µέτρα που ουσιαστικά
µετατρέπουν την Ελλάδα σε «µαγνήτη» νέων κυµάτων παράνο-
µης µετανάστευσης. Και αυτός είναι ο κύριος λόγος της διαφω-
νίας µας, αλλά και της βαθύτερης ανησυχίας µας.

Τρίτον, θα µιλούσαµε µε πολύ διαφορετικούς όρους αν η Ελ-
λάδα είχε καταφέρει ήδη να ελέγξει τα κύµατα µεταναστών στα
σύνορά της και αν είχε πετύχει να κρατήσει απ’ έξω τις µεγάλες
µάζες των παράνοµων µεταναστών που περνάνε συνεχώς µέσα
στην ελληνική ενδοχώρα. Αυτό το πρόβληµα δεν το έχει µόνο η
Ελλάδα, το έχουν και άλλες χώρες του ευρωπαϊκού νότου, το
έχουν η Ισπανία και η Ιταλία. Σε µας το πρόβληµα αυτό είναι οξύ-
τερο, γιατί τα ελληνικά νησιά του Αιγαίου απ’ όπου εισρέουν
πλέον καθηµερινά εκατοντάδες παράνοµοι µετανάστες µε προ-
έλευση δοκιµαζόµενες χώρες της Ασίας και της Αφρικής είναι
πολύ κοντά στα παράλια της Τουρκίας και γιατί το µήκος των
ακτογραµµών µας είναι τεράστιο και η πλήρως αποτελεσµατική
φύλαξή τους εξαιρετικά δύσκολη. Από την πλευρά τους η Ιταλία
και η Ισπανία κατάφεραν να περιορίσουν δραστικά το πρόβληµα
παίρνοντας πάρα πολύ σκληρά, δραστικά µέτρα που δυστυχώς
στοίχισαν εκατοντάδες ζωές παράνοµων µεταναστών που είχαν
επιχειρήσει να αποβιβαστούν στα παράλιά τους.

Εµείς τέτοια µέτρα σκληρότητας δεν πήραµε και ούτε ειση-
γείται κανένας να πάρουµε. Κάναµε όµως κάτι άλλο πιο ανθρώ-
πινο. Υπογράψαµε σύµβαση µε την Τουρκία για την επαναπροώ-
θηση παράνοµων µεταναστών και εµπλέξαµε τη µεικτή
ευρωπαϊκή δύναµη, τη FRONTEX, για να βοηθήσει στη φύλαξη
των συνόρων µας. Και τα δύο αυτά ελήφθησαν επί διακυβερνή-
σεως της Νέας ∆ηµοκρατίας. Για να µην ξεχνιόµαστε το λέω.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΒΡΕΤΤΟΣ: Όχι, όχι.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΑΜΑΡΑΣ (Πρόεδρος της Νέας ∆ηµοκρατίας):

Λίγο πριν το 2003 οι κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ αντιθέτως είχαν
αποδεχθεί το «∆ουβλίνο 2», µία κοινοτική συµφωνία –προσέξτε-
που απαγορεύει σε όσους µετανάστες νοµιµοποιούνται στην Ελ-
λάδα να µεταβαίνουν σε άλλες κοινοτικές χώρες. Προσέξτε το
αυτό. Το ΠΑΣΟΚ έκλεισε την πόρτα των µεταναστών από την Ελ-
λάδα στις άλλες κοινοτικές χώρες του Βορρά, ενώ εµείς είχαµε
προσπαθήσει να κλείσουµε την πόρτα των λαθροµεταναστών
προς την Ελλάδα.

Κι εδώ, όµως, υπήρξαν προβλήµατα, διότι, όπως ανέφερα και
την προηγούµενη φορά, η Τουρκία δεν τηρεί τα συµφωνηµένα.

Γι’ αυτό επιµένω ότι το πρώτο που θα έπρεπε να συζητάµε
αυτή τη στιγµή µε την τουρκική κυβέρνηση είναι να τιµήσει την
υπογραφή της και να τηρήσει τις υποχρεώσεις της. Τι νόηµα έχει
να συζητάµε για άλλα µε µία κυβέρνηση που η ίδια αθετεί τα συµ-
φωνηµένα; Όσο η Τουρκία παρασπονδεί, περιορίζεται και ο
ρόλος της FRONTEX, διότι µεταξύ άλλων οι ευρωπαϊκές ναυτικές
µονάδες δεν µπορούν να µπουν στα τουρκικά χωρικά ύδατα και
όταν συλλαµβάνουν πλοιάρια µε παράνοµους µετανάστες, δεν
µπορούν να τους στείλουν πίσω, αλλά τους µεταφέρουν στα ελ-
ληνικά παράλια όπου παραµένουν.

Αυτοί οι άνθρωποι, όµως, αργά ή γρήγορα θα νοµιµοποιηθούν
στην Ελλάδα, όπως ακριβώς συνέβη µε εκατοντάδες χιλιάδες άλ-
λους, που µπήκαν πράγµατι παράνοµα στην Ελλάδα στο παρελ-
θόν κι ενώ η κοινωνία έχει φτάσει πλέον στα όριά της όσον
αφορά τη δυνατότητα απορρόφησης αυτών των µεταναστών.

Σε τέτοιες, λοιπόν, συνθήκες, η χαλάρωση της πολιτικής µας
για το θέµα της πολιτογράφησης σε σχεδόν αυτόµατη και η µα-
ζική χορήγηση ιθαγένειας στα παιδιά που γεννιούνται εδώ, είναι
ίσως το χειρότερο που θα µπορούσε να κάνει η Κυβέρνηση. Και
λυπάµαι, αλλά δυστυχώς αυτό ακριβώς έκανε. Και είναι και εξαι-
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ρετικά επικίνδυνο, γιατί όταν βρισκόµαστε στην καρδιά της χει-
ρότερης κρίσης που πέρασε η Ελλάδα στη Μεταπολεµική πε-
ρίοδο, το να χορηγούµε ιθαγένεια µαζικά σε µισό εκατοµµύριο
µετανάστες, µαζί µε τα παιδιά τους, εγκυµονεί πραγµατικά κιν-
δύνους µεγάλων κοινωνικών αναστατώσεων.

Σε τέτοιες συνθήκες είναι που κορυφώνεται και η ξενοφοβία
στις κοινωνίες. Και αντί να την εκτονώσει αυτήν την ξενοφοβία η
Κυβέρνηση, µε τα µέτρα της, την πυροδοτεί. Πράγµατι, πολλοί
από τους µετανάστες που µας έχουν έρθει τα προηγούµενα χρό-
νια, έχουν δηµιουργήσει βιοτικούς δεσµούς, οικονοµικούς και
κοινωνικούς, µε τη χώρα που επιλέγουν να µείνουν. Και πράγ-
µατι πρέπει να τους εντάξουµε.

Να τους εντάξουµε, όµως, οµαλά, κύριε Παπανδρέου, χωρίς
να δηµιουργήσουµε αντιδράσεις.

Και εντάσσω οµαλά σηµαίνει δύο πράγµατα: Τους εντάσσω
σταδιακά και τους εντάσσω µε τρόπο που δεν δηµιουργεί κίν-
δυνο να έρθουν κι άλλοι. ∆εν στέλνω το µήνυµα ότι η χώρα έχει
χαλαρές διαδικασίες µαζικής πολιτογράφησης. ∆εν µετατρέπω
την Ελλάδα σε µαγνήτη εισόδου νέων κυµάτων παράνοµων µε-
ταναστών. Κάνω ό,τι πρέπει να κάνω, αλλά δεν στέλνω αυτό το
µήνυµα ούτε στους δουλέµπορους που καραδοκούν να φέρουν
κι άλλες καραβιές απελπισµένων ούτε στην υπόλοιπη κοινωνία
που ήδη βρίσκεται στα όριά της. Αυτό σηµαίνει οµαλή ένταξη.

Η Κυβέρνηση κάνει ακριβώς το αντίθετο. Σε µία χώρα όπου
ήδη τα σύνορά της δεν φυλάσσονται αποτελεσµατικά και που
όσοι έρχονται εδώ δεν µπορούν ούτε να γυρίσουν πίσω πλέον
σε άλλες ευρωπαϊκές χώρες, να περάσουν, εµείς πάµε να εγκαι-
νιάσουµε πολιτικές µαζικής πολιτογράφησης, στέλνοντας, έτσι,
το µήνυµα προς τα έξω να έρθουν πολλοί περισσότεροι και στέλ-
νοντας το µήνυµα προς τα µέσα, ότι αυτό ακριβώς πρόκειται να
συµβεί, θα έλθουν πολλοί περισσότεροι.

Σε τέτοιες συνθήκες, λοιπόν, και προς τα µέσα αναπτύσσεται
ξενοφοβία. Και αυτό δεν είναι καλό, δεν είναι σωστό. Είναι, όµως,
αναπόφευκτο. Το κάνει, όµως, η Κυβέρνηση. Μιλάει για ξενοφο-
βία, καταγγέλλει την ξενοφοβία και είναι η ίδια που την πυροδο-
τεί. Αυτό εµείς προσπαθούµε να αποτρέψουµε.

Η αυτόµατη χορήγηση ιθαγένειας στα παιδιά που γεννώνται
στην Ελλάδα, όπως την προβλέπει το σχέδιο νόµου, έχει δύο
προβλήµατα: Πρώτον, συµπαρασύρει και τους γονείς τους. ∆εν
θα παίρνουν ιθαγένεια µε τη γέννησή τους µόνο τα παιδιά. ∆εύ-
τερον, λόγω αυτής της δυνατότητας δηµιουργείται το κίνητρο
της εγκυµοσύνης ως µέσο πολιτογράφησης. Το γεγονός ότι η
ιθαγένεια αφορά µόνο τα παιδιά των νόµιµων µεταναστών δεν
λύνει το πρόβληµα. ∆ιότι µε την προτεινόµενη ρύθµιση αν υπάρ-
ξει στο µέλλον νέο κύµα νοµιµοποιήσεων, αυτόµατα θα παίρνουν
και αναδροµική ιθαγένεια τα παιδιά που γεννήθηκαν ήδη στην
Ελλάδα, δίνοντας έτσι τελικά στους γονείς τους το δικαίωµα κι
εκείνοι να πολιτογραφηθούν.

Βεβαίως, υπό την πίεση της κριτικής που άσκησε η Νέα ∆η-
µοκρατία στο αρχικό σχέδιο, το τελικό νοµοσχέδιο που παρου-
σιάστηκε σε αυτό το σηµείο είναι πράγµατι βελτιωµένο. ∆εν
αρκεί, όµως, αυτή η βελτίωση, γιατί παραµένει ισχυρό το κίνη-
τρο για την προσέλκυση µεταναστών που θα γεννήσουν στην Ελ-
λάδα και η ιθαγένεια των παιδιών τους θα συµπαρασύρει µετά
από λίγα χρόνια και την πολιτογράφηση των γονιών τους. Κι έτσι
η αυτόµατη ιθαγένεια γίνεται αληθινός µαγνήτης για τη µαζική
είσοδο, νοµιµοποίηση και πολιτογράφηση χιλιάδων νέων παρα-
νόµων µεταναστών. Και αυτό το θέµα δεν το θέλουµε.

Η ρύθµιση που προτείνουµε εµείς, κύριε Πρωθυπουργέ, είναι
η εξής: Τα παιδιά που γεννιούνται στην Ελλάδα αποκτούν το δι-
καίωµα να πάρουν ιθαγένεια όχι αµέσως, αλλά στην ενηλικίωσή
τους, χωρίς άλλες διαδικασίες, µε δύο µόνο προϋποθέσεις που
εξαρτώνται απόλυτα από τα ίδια τα παιδιά. Να έχουν τελειώσει
την εννιάχρονη υποχρεωτική εκπαίδευση, πράγµα που τα εξισώ-
νει εκ των προτέρων µε τα υπόλοιπα Ελληνόπουλα και τα ενσω-
µατώνει στην ελληνική κοινωνία οµαλά µέσα από την ένταξη στην
ηµετέρα παιδεία.

∆εύτερον, να εγκαταλείψουν την ιθαγένεια των γονιών τους,
εφόσον προέρχονται από τρίτες µη ευρωπαϊκές χώρες – µέλη
της Ένωσης.

Με άλλα λόγια, όσα παιδιά γεννιούνται στην Ελλάδα θα πά-

ρουν ιθαγένεια µε την ενηλικίωσή τους, εφόσον το επιζητήσουν,
αλλά δεν θα πάρουν ιθαγένεια εξ αρχής και οι γονείς τους.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
Η ρύθµιση που προτείνουµε εµείς δίνει έτσι τη δυνατότητα σε

όσα παιδιά έχουν ήδη γεννηθεί και µεγαλώσει στην Ελλάδα, να
αποκτήσουν την ιθαγένεια στην ενηλικίωσή τους. Η ιθαγένεια,
όµως, των παιδιών µε την ενηλικίωση, δεν θα συµπαρασύρει την
πολιτογράφηση των γονιών από τώρα.

∆ιευκολύνουµε την ένταξη όσων θέλουν πραγµατικά να εντα-
χθούν, αλλά δεν καθιστούµε τη χώρα µας µαγνήτη σε νέα κύ-
µατα παράνοµης µετανάστευσης και δεν καλλιεργούµε φοβικά
ανακλαστικά στην κοινωνία. Είναι µία ρύθµιση ισορροπηµένη και
δίκαιη.

Στην απάντησή µας προς τον κύριο Υπουργό των Εσωτερικών
για το αρχικό του σχέδιο –θα ήθελα να το καταθέσω- επισηµά-
ναµε την ευρωπαϊκή εµπειρία για τη χορήγηση της ιθαγένειας.

(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Αντώ-
νιος Σαµαράς καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγ-
γραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµα-
τείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Αυτό το θεωρούµε πολύ σηµαντικό, γιατί, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, η ευρωπαϊκή εµπειρία είναι και θετική και αρνητική.
Εµπεριέχει ορθές παρεµβάσεις που αξίζει να µελετήσουµε και
να προσαρµόσουµε στη δική µας, την ελληνική πραγµατικότητα.
Εµπεριέχει, όµως, και σφάλµατα, που θα έπρεπε να αποφύ-
γουµε.

Επεσήµανα στην περίπτωση του γερµανικού νόµου για την ιθα-
γένεια, ο οποίος πράγµατι ξεπέρασε το δίκαιο του αίµατος και υι-
οθέτησε επιπλέον το δίκαιο του εδάφους. Και επεσήµανα σε
αυτή την περίπτωση ότι έτσι απέδωσε ιθαγένεια στα παιδιά που
γεννιούνται στη Γερµανία. Αν –προσέξτε όµως- τον γερµανικό
νόµο τον εξετάσετε αναλυτικά, θα διαπιστώσετε το εξής πάρα
πολύ ενδιαφέρον: Αν ίσχυε κατά γράµµα στην Ελλάδα ο γερµα-
νικός ο νόµος, τότε κανένα από τα παιδιά που ήδη έχουν γεννη-
θεί εδώ δεν θα έπαιρνε ιθαγένεια. Και αυτό για πολλούς λόγους.
Και ο κυριότερος; Ο γερµανικός νόµος δεν είχε αναδροµική ισχύ.
∆εν ισχύει για τα παιδιά που είχαν ήδη γεννηθεί όταν ψηφίστηκε,
το 1999. Άρχισε να ισχύει για όσα γεννιούνται µετά την ψήφισή
του, µετά δηλαδή τις αρχές του 2000.

Το παράδειγµα έχει µεγάλο ενδιαφέρον, γιατί δείχνει ότι
ακόµα και χώρες που φαινοµενικά χαλαρώνουν τη νοµοθεσία
τους περί ιθαγένειας, στην πραγµατικότητα βάζουν ασφαλιστι-
κές δικλίδες για να αποφύγουν δύο πράγµατα: Πρώτον, να µη
γίνουν οι ίδιοι µαγνήτες παράνοµης µετανάστευσης και, δεύτε-
ρον, να µην προκαλέσουν αντιδράσεις στον ίδιο το λαό τους,
ώστε η ενσωµάτωση των µεταναστών να προχωρήσει εκεί πέρα
οµαλά, πράγµα που είναι και προς το απόλυτο συµφέρον των
ίδιων των µεταναστών. Ο νόµος αυτός ψηφίστηκε στη Γερµανία
σε µία περίοδο µεγάλης ευηµερίας το 1999 επί Σρέντερ. ∆εν
ήταν ο σοσιαλδηµοκράτης Σρέντερ ακραίος ή ξενοφοβικός.
Έθεσε απλά αυστηρές δικλίδες.

Αντίστοιχες δικλίδες είναι κι εκείνες που προτείνουµε εµείς.
Και µάλιστα όχι τις ίδιες, αλλά πιο ανοιχτές και λιγότερο δρακό-
ντειες.

Το κυβερνητικό σχέδιο στην αρχική του µορφή δεν έθετε καµ-
µία δικλίδα ασφαλείας. Στη βελτιωµένη έκδοση, που παρουσιά-
στηκε προ ολίγων ηµερών, παραµένει ανεπαρκές, γιατί
εξακολουθεί και βρίσκεται έξω από την ευρωπαϊκή λογική.

Και καταθέτω το σύνολο του γερµανικού νοµοσχεδίου, γιατί
έχω την εντύπωση ότι ο Υπουργός διάβασε µόνο το προοίµιό του
και δεν είδε αυτές τις ασφαλιστικές δικλίδες στις οποίες αναφέ-
ροµαι.

(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Αντώ-
νιος Σαµαράς καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν νο-
µοσχέδιο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµ-
µατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)

Υπάρχει, όµως, και η αρνητική, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
εµπειρία της Ευρώπης. Υποστηρίζει η Κυβέρνηση ότι αν δώ-
σουµε ιθαγένεια στα παιδιά, θα τα ενσωµατώσουµε πιο εύκολα.
Αυτή η άποψη κυριάρχησε πράγµατι σε κάποιες χώρες που είχαν
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κυρίως µεγάλη αποικιακή παράδοση για κάποια χρόνια.
Όπως, όµως, έδειξαν τα δραµατικά γεγονότα στο Λονδίνο τα

γεγονότα -των γαλλικών πόλεων, αν θέλετε το 2005- δεν αρκεί η
εύκολη ή αυτόµατη χορήγηση ιθαγένειας για να ενταχθούν στην
κοινωνία τα παιδιά των µεταναστών, χρειάζεται και η ψυχολογική
τους ενσωµάτωση σταδιακά και οµαλά, πράγµα που προφανώς
δεν είχε συµβεί σ’ αυτές τις χώρες και γι’ αυτό το πλήρωσαν οι
κοινωνίες τους. Το πλήρωσαν, κατάλαβαν το σφάλµα τους και
τώρα το επανορθώνουν. Στη Βρετανία, τώρα, επί εργατικής κυ-
βέρνησης κάνουν στροφή και διακηρύσσουν την ενσωµάτωση
των νέων παιδιών στη βρετανικότητα, έννοια άγνωστη, προ-
σβλητική µέχρι το 2005, στην Αγγλία.

Στη Γαλλία πάνε ένα βήµα ακόµα παραπέρα, δηµιουργούν
Υπουργείο Εθνικής Ταυτότητας και Μετανάστευσης επικεντρώ-
νοντας την προσοχή τους στην αναβάθµιση της ταυτότητας ως
µέσου για την οµαλή ενσωµάτωση των µεταναστών.

Ανάλογα και στην Ισπανία, επί πρωθυπουργίας του σοσιαλιστή
Θαπατέρο, µιλάνε για ισπανικότητα. Και εµείς δεν λέµε τίποτα το
διαφορετικό, µιλάµε για ενσωµάτωση των µεταναστών στην ηµε-
τέρα παιδεία, αν θέλετε, δηλαδή, στην ελληνικότητα.

Εδώ, βέβαια, όποιος µιλάει για ελληνικότητα κάποιοι τον στέλ-
νουν στην πυρά, δηλαδή, πάµε αντίθετα µε όσα ανακαλύπτουν
και θεσπίζουν ευρωπαϊκές κυβερνήσεις κεντροδεξιές και κε-
ντροαριστερές.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
Και όταν, προσέξτε, υποδεικνύουµε στην Κυβέρνηση αυτές τις

θετικές και αρνητικές ευρωπαϊκές εµπειρίες, τότε µας έρχεται το
µάθηµα περί πολυπολιτισµικότητας. ∆εν έχει καταλάβει η Κυ-
βέρνηση ότι η πολυπολιτισµικότητα είναι ένα ιδεολόγηµα που κα-
ταρρέει παντού και εγκαταλείπεται όπου το υιοθέτησαν, έστω
και πειραµατικά. Να διευκρινίσουµε ότι πολυπολιτισµικότητα δεν
είναι η ανοχή προς το διαφορετικό, αν ήταν αυτό, θα συµφω-
νούσαµε όλοι. Πολυπολιτισµικότητα είναι δύο άλλα πράγµατα,
πιο επικίνδυνα.

Πρώτον, έχει ως συνέπεια, έστω και αθέλητη, να αναπαράγο-
νται οι διαφορετικοί, δηλαδή, οι ξένοι µετανάστες σε µορφή
γκέτο. Εµείς επιλέγουµε το αντίθετο. Επιδιώκουµε να εντάξουµε
τους µετανάστες στην κοινωνία µας και στον πολιτισµό µας. Θέ-
λουµε να τους ενσωµατώσουµε ώστε να νιώθουν και εκείνοι ως
συµπολίτες µας σ’ αυτή την ελληνική κοινωνία, ως Έλληνες. Η
ενσωµάτωση είναι η καλύτερη ασπίδα για το ρατσισµό. Η πολυ-
πολιτισµικότητα αναπαράγει το ρατσισµό.

∆εύτερον, η πολυπολιτισµικότητα διακηρύσσει ότι όλοι οι πο-
λιτισµοί µπορούν δήθεν να συµβιώσουν µεταξύ τους αρµονικά,
αλλά αυτό έχει διαψευστεί. Υπάρχουν πολιτιστικά στοιχεία, τα
οποία, µε συγχωρείτε αλλά δεν µπορούν να συµβιώσουν. ∆εν
µπορεί να γίνει αποδεκτή η µπούργκα, για παράδειγµα, σε µια
φιλελεύθερη δυτική κοινωνία. ∆εν γίνεται αποδεκτή η πολυγα-
µία, άλλα έθιµα που οδηγούν, για παράδειγµα, σε βάναυση κα-
κοποίηση, µεταχείριση της γυναίκας στις δικές µας κοινωνίες,
γιατί όλα αυτά τελικά ακυρώνουν το δικό µας πολιτισµό.

∆ηµοκρατικές χώρες της ∆ύσης βάζουν, ήδη, φραγµούς σε
πολιτιστικά στοιχεία που φέρνουν κάποιοι µετανάστες από τις
χώρες καταγωγής τους. Για να µη λειτουργούν αυτοί οι φραγµοί
κατασταλτικά πρέπει το συντοµότερο αυτοί οι µετανάστες να εν-
σωµατωθούν και κυρίως τα παιδιά τους στις βασικές έννοιες του
δυτικού πολιτισµού.

∆εν µας ενοχλούν, λοιπόν, οι διαφορετικότητες άλλων πολιτι-
σµών, απλώς επισηµαίνουµε στοιχεία ασυµβατότητας που δεν
µπορούν να συµβιώσουν µε το δικό µας πολιτισµό. Και ας προ-
κάλεσε κάποια θυµηδία η αναφορά στην πολυγαµία. Γι’ αυτό και
όταν έρχονται εδώ, πρέπει να αποδέχονται τους κανόνες της
δικής µας κοινωνίας, του δικού µας τρόπου ζωής, του δικού µας
πολιτιστικού πρότυπου και όχι να προσπαθούν να του επιβλη-
θούν ή να το αλλάξουν. Αυτό εµείς ονοµάζουµε ενσωµάτωση και
σ’ αυτό το σηµείο διαφέρει η ενσωµάτωση, κύριε Παπανδρέου,
από την πολυπολιτισµικότητα.

Θέλουµε τους µετανάστες που επιλέγουν να ριζώσουν στη
χώρα µας, να αφήσουν πίσω τα στοιχεία του δικού τους πολιτι-
σµού, αλλά όχι εκείνα που δεν είναι ασύµβατα µε το δικό µας, να
ενταχθούν στην κοινωνία µας, να νιώσουν Έλληνες, να γίνουν

Έλληνες µέσω της ηµετέρας παιδείας.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

∆εν θέλουµε, απλώς, να πάρουν τα χαρτιά τους µε συνοπτι-
κές διαδικασίες και µετά να αναπαράγονται σε διαφορετικά
γκέτο. Θέλουµε την ενσωµάτωση των ξένων και να καταπολεµή-
σουµε την ξενοφοβία για να τελειώσουµε µε τον ρατσισµό. ∆εν
θέλουµε τα γκέτο που τροφοδοτούν και αναπαράγουν το ρατσι-
σµό.

Τέλος, έχουµε και το πρόβληµα µε την ψήφο των µεταναστών
από µη ευρωπαϊκές χώρες στις δηµοτικές εκλογές. Εδώ αναφε-
ρόµαστε σε ένα µέτρο που υιοθετεί η Κυβέρνηση, αν και το
µέτρο αυτό είχε απορριφθεί από άλλες ευρωπαϊκές κυβερνήσεις
-και µάλιστα από χώρες πιλότους- σε ζητήµατα µετανάστευσης,
όπως είναι η Γαλλία πριν λίγες εβδοµάδες. Γιατί είχε απορριφθεί;
Για ένα απλό λόγο: Γιατί η δηµοκρατία είναι αδιαίρετη και τα βα-
σικά πολιτικά δικαιώµατα στα οποία στηρίζεται είναι, επίσης, αδι-
αίρετα. ∆εν µπορούν να υπάρχουν πολίτες δύο ταχυτήτων,
κάποιοι που ψηφίζουν παντού και κάποιοι που ψηφίζουν µόνο σε
ορισµένες εκλογές.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
Κάποιοι που έχουν το δικαίωµα του εκλέγειν και του εκλέγε-

σθαι και κάποιοι υποδεέστεροι που έχουν µόνο το δικαίωµα του
εκλέγειν αλλά όχι του εκλέγεσθαι. ∆εν µπορεί κάποιοι να µπο-
ρούν να εκλεγούν σύµβουλοι ή πρόεδροι του δηµοτικού συµ-
βουλίου ή δήµαρχοι και κάποιοι άλλοι να µπορούν να εκλέγονται
µόνον ως δηµοτικοί σύµβουλοι. Ούτε είναι δυνατόν κάποιος αι-
ρετός αξιωµατούχος της Τοπικής Αυτοδιοίκησης, που διαχειρί-
ζεται πόρους του τόπου µας να µην µπορεί να ψηφίζει στις
εθνικές εκλογές. Τέτοια ρύθµιση είναι πολύ πιθανόν να δηµι-
ουργήσει µεγάλες εντάσεις και πολώσεις µέσα στις τοπικές κοι-
νωνίες.

Πρώτον, διότι θα υπάρξει µεγάλη καχυποψία ότι η ψήφος των
µεταναστών άλλαξε το αποτέλεσµα που θα προέκυπτε αν ψήφι-
ζαν µόνο οι πολίτες που συµµετέχουν στο Σώµα των εθνικών
εκλογών.

∆εύτερον, γιατί και ανάµεσα στους µετανάστες θα δηµιουρ-
γηθούν απολύτως δικαιολογηµένες πικρίες, γιατί κάποιοι από αυ-
τούς θα εκλέγονται µόνο δηµοτικοί σύµβουλοι, ενώ Έλληνες
πολίτες θα µπορούν να καταλάβουν υψηλότερα αξιώµατα αιρετά
και ας έχουν πάρει και πολύ λιγότερες ψήφους.

Ένα τέτοιο µέτρο, που δηµιουργεί πικρίες παντού και καχυ-
ποψία των πάντων κατά πάντων, δεν βοηθάει στην οµαλή ένταξη
των µεταναστών, µάλλον, επιτείνει ξενοφοβικά ανακλαστικά. ∆εν
είναι δηµοκρατική πρόοδος, είναι δηµοκρατική στρέβλωση, γιατί
καθορίζει διακρίσεις ανάµεσα στους πολίτες και η δηµοκρατία
των διακρίσεων παύει να είναι και αληθινή δηµοκρατία.

Πολλές χώρες της Ευρώπης το έχουν, κύριε Παπανδρέου,
απορρίψει αυτό το µέτρο. Προωθείται σ’ αυτές τις χώρες η κα-
νονική, σταδιακή, πολιτογράφηση των νόµιµων µεταναστών που
όταν πολιτογραφηθούν, παίρνουν τότε όλα τα δικαιώµατα του
πολίτη, δεν γίνονται, όµως, πρώτα πολίτες δεύτερης κατηγορίας,
διότι σε µια πραγµατική δηµοκρατία δεν υπάρχουν πολίτες δεύ-
τερης κατηγορίας.

Εµείς συµφωνούµε µε αυτές τις επιλογές αυτών των χωρών
της Ευρώπης και διαφωνούµε µε την επιλογή της Κυβέρνησης
που φαίνεται να ψάχνει ψήφους για τις δηµοτικές εκλογές και
την καλούµε να αποσύρει ολοκληρωτικά αυτό το σηµείο.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
Προσέξτε! Όχι απλά να αναστείλει την εφαρµογή του για τις

µεθεπόµενες εκλογές, να το αποσύρει τώρα και αν επιµένει να το
συζητήσουµε µετά τις δηµοτικές εκλογές, για να µην επιβεβαιώ-
σει την καχυποψία που, ήδη, δηµιουργεί ότι αντιµετωπίζει τέτοια
ζητήµατα µε στενά, αν θέλετε, ψηφοθηρικά, µικρόψυχα κριτή-
ρια. Ζητάµε να το αποσύρει γιατί η χρονική στιγµή πυροδοτεί
αυτές τις καχυποψίες στη βάση. Και µετά να το φέρει εµείς πάλι
θα διαφωνήσουµε, αλλά θα έχουµε αποφύγει τα χειρότερα στις
τοπικές κοινωνίες. Φυσικά εξαιρούµε τους οµογενείς. Πιστεύ-
ουµε ότι όσοι έχουν κάρτα οµογενούς πρέπει να πολιτογραφη-
θούν και να πάρουν πλήρη δικαιώµατα ψήφου.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
Αλλά αυτό φυσικά µπορεί και πρέπει να ρυθµιστεί χωριστά και
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όχι να εντάσσεται σε νοµοθετικές ρυθµίσεις περί ιθαγένειας.
Ένα τελευταίο σηµείο, η στρατηγική που προτείνουµε για την

ιθαγένεια και την πολιτογράφηση είναι προς το συµφέρον και
των ίδιων των µεταναστών. Θέλουµε να τους ενσωµατώσουµε
οµαλά στην κοινωνία µας, να εκµηδενίσουµε την ξενοφοβία, να
εκµηδενίσουµε την καχυποψία, την επιφυλακτικότητα της κοινω-
νίας απέναντί τους.

Η ενσωµάτωση είναι πολύ ευρύτερη έννοια, απευθύνεται
στους ίδιους τους µετανάστες, αλλά και στην υπόλοιπη κοινω-
νία, ενισχύει, αν θέλετε, την κοινωνική συνοχή, δεν την κατακερ-
µατίζει σε αναρίθµητα γκέτο. Η ενσωµάτωση έχει ως κεντρικό
άξονά της την εκπαίδευση, αλλά εκτείνεται και πολύ πέρα από
την εκπαίδευση.

Οι µετανάστες που θέλουν αληθινά να ριζώσουν στην Ελλάδα
καταλαβαίνουν ότι η Νέα ∆ηµοκρατία θέλει να τους εντάξει
οµαλά στην ελληνική κοινωνία. Σε αντίθεση προς την Κυβέρνηση,
η οποία αν επιµείνει στις θέσεις της απλώς επιδιώκει να ψηφο-
θηρήσει σε βάρος τους. Οµαλή ένταξη των µεταναστών δεν γί-
νεται όταν δηµιουργείται στην υπόλοιπη κοινωνία καχυποψία.
Αυτή την καχυποψία θέλουµε να καταπολεµήσουµε. Αυτήν την
καχυποψία τροφοδοτεί αυτή η πολιτική η δικιά σας, η οποία θέλει
να πολιτογραφήσει τους πάντες, χωρίς τελικά, προσέξτε, να
εντάξει πραγµατικά κανέναν.

Οι µετανάστες που θέλουν να ριζώσουν πραγµατικά στην Ελ-
λάδα -και αυτοί και τα παιδιά τους- παίρνουν την ένταξή τους
πολύ σοβαρά. Και γι’ αυτό είναι οι πρώτοι που επιθυµούν την
πραγµατική, οµαλή ένταξη, όχι τη βιαστική, µαζική πολιτογρά-
φηση. Θέλουν να ενταχθούν σε µια κοινωνία συνεκτική, να νιώ-
σουν τη θαλπωρή της. ∆εν θέλουν να γίνουν ένα γκέτο νόµιµων
σε µια κοινωνία όλο και πιο ξενόφοβη.

Αυτό που υποστηρίζει και στο οποίο επιµένει η Νέα ∆ηµοκρα-
τία, εξυπηρετεί και τα συµφέροντα των µεταναστών, αλλά και γε-
νικότερα της ελληνικής κοινωνίας. Το καταλαβαίνουν οι ίδιοι οι
µετανάστες, όπως το διαισθάνεται και η υπόλοιπη ελληνική κοι-
νωνία.

Εµείς προτείνουµε να ενώσουµε τους µετανάστες µε την κοι-
νωνία µας. Αντίθετα, η δική σας πρόταση πολώνει την ελληνική
κοινωνία µε αφορµή τους µετανάστες. Και αυτό είναι εξαιρετικά
επικίνδυνο. ∆εν µπορούµε σε τέτοιες δύσκολες στιγµές να πο-
λώνουµε την ελληνική κοινωνία. Γι’ αυτό και εµείς θα καταψηφί-
σουµε το νοµοσχέδιο όταν το φέρετε. Και όχι απλώς θα το
καταψηφίσουµε αλλά και θα το καταργήσουµε όταν έρθουµε στη
διακυβέρνηση της χώρας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
Και θα εφαρµόσουµε µια πολιτική που οδηγεί στην οµαλή

ένταξη των µεταναστών µε τις απαραίτητες ασφαλιστικές δικλί-
δες, όπως εκείνες που υιοθετούν όλα τα ευρωπαϊκά κράτη.

Το εάν έχουµε ή όχι, κύριε Παπανδρέου, το θάρρος να στηρί-
ζουµε ορισµένα µέτρα της Κυβέρνησης, όπως για παράδειγµα
για την οικονοµία, που είναι απαραίτητα για το καλό του τόπου,
το έχουµε αποδείξει. Τώρα θα αντιληφθείτε ότι έχουµε και την
αποφασιστικότητα να πολεµάµε µέτρα της Κυβέρνησης που βλά-
πτουν τον τόπο.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
Η ίδια η Κυβέρνηση πρέπει να δείξει ότι η συναίνεση δηµιουρ-

γεί και στην ίδια την Κυβέρνηση ευθύνες, να ακούσει τη φωνή
της κοινωνίας, να εγκαταλείψει πείσµατα και εµµονές, να λύσει
προβλήµατα, όχι να δηµιουργήσει µεγαλύτερα. Εάν θέλει τη στή-
ριξη στα δύσκολα, πρέπει να µάθει να νοµοθετεί µε συναίνεση,
γιατί η συναίνεση –το ξαναείπα- είναι δρόµος διπλής κατεύθυν-
σης. Επιβάλλει υποχρεώσεις και στην Κυβέρνηση, όχι µόνο στην
Αντιπολίτευση.

Σε ό,τι µας αφορά -το έχουµε διακηρύξει από αυτό το Βήµα
κατ’ επανάληψη- δεν θέλουµε την Ελλάδα περίκλειστο φρούριο,
αλλά δεν θα την αφήσουµε ποτέ να γίνει και ξέφραγο αµπέλι.

Ευχαριστώ πολύ.
(Όρθιοι οι Βουλευτές της Νέας ∆ηµοκρατίας χειροκροτούν

ζωηρά και παρατεταµένα)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει η Πρόε-

δρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδας και Γενική Γραµµατέας της Κεντρικής Επιτροπής

του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Αλέκα Παπαρήγα.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΑ ΠΑΠΑΡΗΓΑ (Γενική Γραµµατέας της Κεντρι-

κής Επιτροπής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας):
Κύριε Πρόεδρε, οµολογώ ότι σήµερα τεστάρησα την υποµονή
µου και την αυτοσυγκράτησή µου. Και πιστεύω ότι το ίδιο ισχύει
και για τους Βουλευτές του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας.
∆υσκολευόµουν πριν έρθω σ’ αυτή την Αίθουσα να πιστέψω ότι
θα ακούγαµε τόσο ακραίες και δηλητηριώδεις απόψεις από αυτό
το Βήµα, µε αφορµή βεβαίως –και λέω µε αφορµή γιατί πιστεύω
ότι από εδώ και µπρος θα το ακούµε και σε άλλα θέµατα- τη συ-
ζήτηση για τους µετανάστες, το µεταναστευτικό και την ιθαγέ-
νεια.

Επιτρέψτε µου, κύριε Πρόεδρε της Κυβέρνησης, να σας πω
ότι από αυτό το Βήµα µιλήσατε σαν ένας ουδέτερος παρατηρη-
τής, ένα ουδέτερο στέλεχος ενός διεθνούς παρατηρητηρίου,
που µιλάει για την κρίση, την κερδοσκοπία και το µεταναστευ-
τικό, πλήρως αποσπασµένα από συγκεκριµένες εξελίξεις που
ζούµε –δεν έχει σηµασία τι θέση παίρνουµε γι’ αυτές ο καθένας
ή πώς τις σκέφτεται- και µεγάλης σηµασίας γεγονότα -για άλ-
λους θετικά, για µας αρνητικά- που ζήσαµε την τελευταία εικο-
σαετία και που ζούµε και στις µέρες µας.

Κατ’ αρχάς, είπατε µια αλήθεια, τη δική σας αλήθεια. «Κύριοι,
αφού µας ψηφίσατε πρέπει να δεχθείτε όλα τα µέτρα που παίρ-
νουµε». Αυτό ας το ακούσουν οι ψηφοφόροι σας και ας βγάλουν
συµπεράσµατα. Πάντα υπάρχει καιρός µέσα στη δράση, µέσα
στην πάλη να διορθωθεί η ψήφος.

∆εύτερον, φέρατε τις δηµοσκοπήσεις, αυτές που δείχνει ο κ.
Πρετεντέρης κ.λπ., για να µας πείτε ότι η µεγάλη πλειοψηφία του
ελληνικού λαού δέχεται να ανέβουν τα όρια συνταξιοδότησης,
δέχεται να πάµε στην εθνική σύνταξη των 360 ευρώ και από εκεί
και πέρα ανάλογα πόσο αδειάζει η τσέπη, και αν έχει η τσέπη, να
πάµε και κάπου παραπάνω, δέχεται να µειωθούν τα κοινωνικά δι-
καιώµατα στην παιδεία, στην υγεία και παντού, δέχεται, εν πάση
περιπτώσει, τα πάντα.

Ευχαριστήσατε µάλιστα και τους αγρότες, γιατί, λέει, σας
άδειασαν τους δρόµους. Μάλλον δεν σας έχουν δώσει όλες τις
πληροφορίες. Αλλά εγώ θα σας πω το εξής πράγµα: Και οι ερ-
γάτες και οι αγρότες εναλλάσσονται στις µορφές πάλης ανα-
γκαστικά –δεν µπορούν να κάνουν και αλλιώς- και όλο
περισσότεροι κάθε φορά θα συνεχίζουν τους αγώνες και µάλι-
στα µε µορφές πάλης που θα είναι ακόµη πιο οδυνηρές για την
κυρίαρχη πολιτική.

Και µε την ευκαιρία για το αγροτικό, είναι λίγο πράγµα στις 10
του µήνα ο κοινός αγώνας εργατών, αγροτών και µικροµεσαίων;
Εντάξει, δεν θα είναι το 100% του ελληνικού λαού, αλλά να ξέ-
ρετε πάρα πολύ καλά ότι θα είναι µια από τις µεγαλύτερες κινη-
τοποιήσεις που έχετε γνωρίσει τα τελευταία χρόνια, εκτός εάν
ποντάρετε στο ότι η εργοδοσία θα προειδοποιήσει για απολύ-
σεις, εκτός αν ποντάρετε στο µέγιστο κρατικό αυταρχισµό.

Μπορεί να ποντάρετε εκεί, αλλά και εδώ –σας το λέω- θα απο-
τύχετε. Και δεν είναι µικρό πράγµα. Έχετε ήδη σπάσει τα µούτρα
σας, ως Κυβέρνηση, στις αγροτικές κινητοποιήσεις και όχι µόνο
σε ορισµένα ζητήµατα που πριν ένα χρόνο, παρά το ότι υπήρχαν
οι ίδιες µορφές πάλης, πολλά αδύνατα ήταν κατανοητά και σε
ένα µεγάλο µέρος της αγροτιάς και σε ένα µεγάλο µέρος του ελ-
ληνικού λαού.

Τι σηµαίνει «διαχωρισµός κατά κύριο επάγγελµα αγρότη»;
Αυτό σήµερα συζητιέται και συζητιέται σε όλα τα µπλόκα -και σε
αυτά τα οποία έχουν κλείσει τις τελευταίες µέρες. Συζητιέται όλο
το ζήτηµα της επιβίωσης της φτωχής και της µικροµεσαίας αγρο-
τιάς. Συζητιούνται, αν θέλετε, και αναδροµικά τι σήµαιναν οι ευ-
ρωπαϊκές, οι ΕΟΚικές επιδοτήσεις και για ποιο σκοπό γίνονταν.
Συζητιέται η δοµή του αγροτικού συνδικαλιστικού κινήµατος. Συ-
ζητιόνται καίρια ζητήµατα που πριν ένα και δύο χρόνια µε τις
ίδιες µορφές πάλης αυτά τα πράγµατα δεν ήταν τόσο ορατά και
περιορίζονταν στο να φτηνύνει λίγο το πετρέλαιο, η βενζίνη κ.λπ..

Θα σας πω, κύριε Πρωθυπουργέ, ότι κυριολεκτικά µας προ-
καλέσατε βάζοντας ξανά το θέµα του πατριωτισµού. ∆εν θέλω
να αναλύσω όλο το χρόνο, γιατί συζητάµε το µεταναστευτικό,
που επίσης έχει σχέση µε τον πατριωτισµό και το συσχετίσατε
και µε τον πατριωτισµό.
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Πρώτον, θα σας βάλω το εξής ερώτηµα για να µου το εξηγή-
σετε. Είναι ενιαίος ο πατριωτισµός, ίδιος για όλους; Για παρά-
δειγµα, οι ασφαλισµένοι µέσω του ΙΚΑ-ΤΕΑΜ έχασαν την περίοδο
του Αυγούστου 2009-∆εκεµβρίου 2009, περίοδο κρίσης, στη χρη-
µαταγορά 470.000.000 ευρώ -κάπου εκεί. Έχασαν τα ασφαλι-
στικά ταµεία, δηλαδή οι ασφαλισµένοι. Και δεν λέω για το πόσο
κλαίει ή δεν κλαίει ο διοικητής του ΙΚΑ, αυτός που είναι τώρα και
αυτόν που θα διορίσετε στην πορεία ή θα «εκλέξετε» -δεν έχει
σηµασία.

∆εύτερον, την ίδια περίοδο, Αύγουστος του 2009 -31 ∆εκεµ-
βρίου του 2009 τα ΕΛΠΕ, ο ΟΤΕ, οι τράπεζες κέρδισαν
500.000.000 ευρώ στη χρηµαταγορά. ∆ηλαδή, οι ασφαλισµένοι
οι οποίοι δεν ανέχονται αυτή την κατάσταση και θέλουν να απερ-
γήσουν –άλλοι θα απεργήσουν, άλλοι ενδεχοµένως θα διστάσουν
κάτω από το φόβο της απόλυσης- δεν είναι πατριώτες και είναι
πατριώτες αυτοί που κέρδισαν.

Και µιλάτε για τους κερδοσκοπικούς οίκους, µέρος της πολι-
τικής της Ευρωπαϊκής Ένωσης, µέρος της πολιτικής της παγκό-
σµιας καπιταλιστικής, ιµπεριαλιστικής πολιτικής. Αυτοί οι οίκοι
από πού βγήκαν; Από τον ουρανό; Τους έστειλε κάποιος θεός ή
ήρθαν από τον Άρη;

Κύριε Παπανδρέου, µπορείτε να µου πείτε πώς θα ρυθµίσετε
την αγορά, να µου πείτε τι εννοείτε λέγοντας «ρύθµιση της αγο-
ράς»; Ρύθµιση της αγοράς δεν υπάρχει. Υπάρχουν επιµέρους
ρυθµίσεις που διευκολύνουν την κερδοφορία ή οι ανταγωνισµοί
ανάµεσα στις µερίδες του κεφαλαίου δηµιουργούν προϋποθέ-
σεις να µην απειλούν την ενότητά του. Ρύθµιση φιλολαϊκή δεν
υπάρχει. Εκτός εάν θεωρείτε ρύθµιση το ∆ιεθνές Νοµισµατικό
Ταµείο να βάλει ένα σύγχρονο φόρο τόµπινγκ στις γρήγορες συ-
ναλλαγές για να διαµορφώσει ένα ταµείο και να βοηθήσει τις
χώρες που έχουν κρίση. Αλλά κάθε ευρώ που θα εκταµιεύεται
από αυτό το ταµείο θα είναι και µια µέρα και ένας µήνας παρα-
πάνω για να ανέβει το όριο συνταξιοδότησης και 1 ευρώ το λεπτό
λιγότερα εισοδήµατα. Τέτοιες βοήθειες και τέτοιες ρυθµίσεις,
ευχαριστούµε, δεν θα πάρουµε.

Καλά, όλο αυτό το εκρηκτικό µεταναστευτικό ρεύµα τις τε-
λευταίες εικοσαετίες πού οφείλετε; Εδώ µας πήγατε στην εποχή
που άρχισε ο άνθρωπος να περπατά µε τα δύο πόδια, λες και
είναι µέσα στο DNA του ανθρώπου η µετανάστευση. Πάντα, λέει,
υπήρχε.

Βεβαίως, υπήρχε στην Ελλάδα και στη δεκαετία του ‘60. Ήταν
η ίδια αιτία; Στο βάθος ήταν η ίδια αιτία: Η φτώχεια, η απελπισία,
η ανασφάλεια και οι πολιτικές διώξεις.

Τα πράγµατα όµως, δεν ήταν ακριβώς τα ίδια. Τότε γίνονταν
διακρατικές συµφωνίες µε τη Γερµανία, γιατί η Γερµανία ήθελε
εργατικό δυναµικό. Όχι ότι δεν είχε εργατικό δυναµικό, αλλά είχε
έλλειψη φθηνού εργατικού δυναµικού. Εποµένως, ήταν διακρα-
τικές συµφωνίες. Γινόντουσαν κάποιες διακρατικές συµφωνίες
για παράδειγµα µε την Αυστραλία κ.λπ., όπως ανέφερε -αν δεν
κάνω λάθος- ο κ. Καρατζαφέρης.

Ξέρουµε για το µεταναστευτικό ρεύµα, σαν αποτέλεσµα της
καπιταλιστικής παλινόρθωσης, του ιµπεριαλιστικού πολέµου στα
Βαλκάνια και όχι µόνο, ότι τότε η Ευρωπαϊκή Ένωση άνοιξε τις
πόρτες της και έδειξε την αγκαλιά της. Αυτό το έκανε, όχι γιατί
είχε έλλειψη εργατικών χεριών –γιατί υπάρχει και το δηµογρα-
φικό- αλλά είχε έλλειψη φθηνών, πάµφθηνων εργατικών χεριών,
απελπισµένων ανθρώπων που θα πρόσφεραν γη και ύδωρ.

Ο Μαρξ -και όχι µόνο- επιβεβαιώθηκε περίτρανα. Οι µετανά-
στες εργάτες χρησιµοποιούνται για να πέσει η τιµή της εργατι-
κής δύναµης στις ανεπτυγµένες καπιταλιστικές χώρες και µετά
συνολικά. Αυτό δεν είναι καινούργιο. Ο Μαρξ όµως, είπε και κάτι
άλλο, το οποίο έχει επίσης επιβεβαιωθεί. Ποιο είναι αυτό που θα
βάλει µαχαίρι σ’ αυτή την αντιπαράθεση; Η συνείδηση της ταξι-
κής ενότητας, η ενιαία ταξική συνείδηση ανεξάρτητα από το
γένος, τη φυλή, τη θρησκεία, το χρώµα. Και απ’ αυτή την άποψη
το ΚΚΕ τοποθετείται. Εδώ ακούσαµε -σε τελευταία ανάλυση- τη
δηλητηριώδη και την άκρως επικίνδυνη πολιτική του ΛΑΟΣ. Πρό-
κειται για δηλητήριο.

Αλλά για να σας πω την αλήθεια, µισή έκπληξη ένιωσα -δεν
µπορώ να πω ότι ήµουν εντελώς ανέτοιµη- και απ’ αυτά που είπε
ο κ. Σαµαράς. ∆εν ξέρω, εδώ γίνεται άµιλλα. Η ενσωµάτωση στην

Ελλάδα, πρέπει να βγάλει από πάνω της µέχρι και τον πολιτισµό
τους. ∆εχόµαστε τον πολιτισµό των άλλων στο βαθµό που δεν
αντιστρατεύεται το δικό µας πολιτισµό. Ο λαϊκός πολιτισµός, δη-
λαδή των γειτονικών χωρών και όλου του κόσµου, πού αντι-
στρατεύεται το λαϊκό πολιτισµό της Ελλάδας; Ενσωµάτωση
δηλαδή, σηµαίνει αυτός που θα πάρει την ιθαγένεια να ξεχάσει
ότι είναι Αλβανός, Πακιστανός και δεν ξέρω τί άλλο; Σοβαρά µι-
λάτε;

Οι Έλληνες δηλαδή, που έχουν πάρει κάπου την ιθαγένεια
έχουν ξεχάσει ότι είναι Έλληνες; Εµείς, το γένος, οι οµογενείς
που λείπουν πενήντα και εκατό χρόνια από την Ελλάδα, έχουν
περισσότερα δικαιώµατα και είναι οι παρατρεχάµενοι του Σβαρ-
τζενέγκερ, του Μπους, και του εκάστοτε Μπους. Και δεν είναι
όλοι οι οµογενείς πλούσιοι, και δεν ξέρουν ελληνικά. Θυµούνται
µερικές ελληνικές λέξεις παλιές. Ούτε το ψυγείο δεν ξέρουν πώς
λέγεται στα ελληνικά γιατί όταν έφυγαν από την Ελλάδα δεν
υπήρχε ψυγείο. Σου λένε πέντε ελληνικές λέξεις και το ψυγείο,
αµερικάνικα.

∆εν τους κατηγορώ τους ανθρώπους, καθόλου. Όταν πας και
ζήσεις πενήντα χρόνια σε µια χώρα, πριν απ’ όλα, πρέπει να εν-
σωµατωθείς στη χώρα στην οποία δουλεύεις. Αυτοί έχουν πε-
ρισσότερα δικαιώµατα απ’ αυτούς που αποφάσισαν να ζήσουν
µόνιµα στην Ελλάδα, αλλά δεν αποφάσισαν να ξεχάσουν ούτε
την εθνική ούτε την πολιτιστική τους ταυτότητα. ∆έχονται βε-
βαίως, να είναι Έλληνες πολίτες.

Αυτό είναι πρωτοφανές και ξεφεύγει από τη ρατσιστική αντί-
ληψη. ∆εν ξέρω µε ποιον γίνεται άµιλλα, αλλά τουλάχιστον δεν το
περίµενα. Και επιβεβαιώνεται το εξής πράγµα: Ο γνωστός, κλα-
σικός, αντιδραστικός, ο δηλητηριώδης εθνικισµός που φορέας
του είναι το ΛΑ.ΟΣ., συναντιέται µε τον κοσµοπολιτισµό της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης, της Νέας ∆ηµοκρατίας και πολύ φοβάµαι και
µε του ΠΑΣΟΚ και άλλο.

Για να ξεκαθαρίσουµε ορισµένα ζητήµατα, είµαστε πολύ πο-
νηρεµένοι και ξέρουµε πάρα πολύ καλά ότι πέρα από τον εθνικι-
σµό, ο οποίος στηρίζει πολέµους, στηρίζει την αλλαγή συνόρων,
στηρίζει ιµπεριαλιστικές επεµβάσεις –έτσι είχαµε τους πολέµους
στα Βαλκάνια και το Ιράκ και παντού- συναντιέται στο ίδιο ση-
µείο µε τον κοσµοπολιτισµό, ο οποίος λέει το εξής: Ενσωµάτωση
σηµαίνει να χάσεις την όποια συνείδηση, αυτό που λέµε την
«εθνική σου ταυτότητα», η οποία µπορεί κάλλιστα να είναι και
διεθνιστική ταυτόχρονα, αλλά µε ταξικά, κοινωνικά κριτήρια –
άλλο ο διεθνισµός της εργατικής τάξης και άλλο ο διεθνισµός
του κεφαλαίου- και να γίνεις παγκόσµιος πολίτης, Ευρωπαίος πο-
λίτης.

Σε τελευταία ανάλυση, αυτές οι κοσµοπολίτικες απόψεις, τι
υπηρετούν; Υπηρετούν το ότι έχει ξεπεραστεί η εθνοκρατική ορ-
γάνωση, ότι σωστά έχουµε εκχωρήσει κυριαρχικά δικαιώµατα
στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Αυτό το έχει πει άλλωστε, και ο Αν-
δρέας Παπανδρέου όταν ψήφισε το Μάαστριχτ, και το έχει πει
και ο ίδιος ο σηµερινός Πρωθυπουργός. ∆εν είναι προσωπικές
επιλογές, είναι επιλογές πολιτικές, ταξικές και των κοµµάτων
τους.

Και εν πάση περιπτώσει, καταργείται και το εθνικό πεδίο
πάλης, κάτι που λέγεται και από άλλο κόµµα στη Βουλή, το ΣΥ-
ΡΙΖΑ. ∆εν χρειάζεται να επιδιώκουµε ριζική αλλαγή στην Ελλάδα.
Ή θα γίνει παγκόσµια αλλαγή ή πουθενά δεν θα γίνει. Μα, πώς θα
γίνει παγκόσµια αλλαγή, προοδευτική –να το πω έτσι- υπέρ των
λαών, αν σε κάθε χώρα διατηρείται η εθνοκρατική οργάνωση -
άλλο εθνικισµός και άλλο εθνοκρατική οργάνωση- και δεν γίνει
αλλαγή.

Για να δούµε αυτά τα οποία προβλέπονται για τους µετανά-
στες. Πρώτα-πρώτα, διατηρείτε τον όρο «παράνοµοι» και «νόµι-
µοι». Εµείς να σας χαρίσουµε, ότι αυτοί που δεν έχουν χαρτιά
είναι οι διπλάσιοι απ’ αυτούς που εµφανίζονται. ∆εν έχω το χρόνο
να αναφερθώ, αλλά έχουµε τα νούµερα, ένα εκατοµµύριο δια-
κόσιες χιλιάδες είναι οι µετανάστες.

Είναι απαράδεκτο –εδώ δεν ειπώθηκε αν δεν κάνω λάθος µέσα
στη Βουλή- να λένε ότι εξακόσιες χιλιάδες είναι οι µουσουλµάνοι.
Άλλη αίρεση τώρα, θρησκευτική! Μια εθνική, µια θρησκευτική
και θα πάµε σ’ αυτά που κάνει ο Σαρκοζί, ότι ο Πακιστανός και ο
Ινδός δεν µπορεί να φοράει την πουκαµίσα, πρέπει να ντύνεται
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όπως ντυνόµαστε εµείς. Το πρότυπο είναι το ελληνικό.
Νόµιµοι και παράνοµοι. Μα, υπάρχουν άνθρωποι οι οποίοι ζουν

δέκα, δεκαπέντε και είκοσι χρόνια στην Ελλάδα και δεν έχουν
χαρτιά. Έχουν δουλέψει, έχουν προσφέρει σ’ αυτόν τον τόπο,
έχουν πάει σε σχολείο, έχουν µάθει ελληνικά. Μπορεί να µην έκα-
τσαν έξι χρόνια, αλλά όταν ο άλλος ήλθε τριάντα πέντε και σα-
ράντα χρονών και δεν ξέρω αν είχε κάτσει και σε σχολείο στην
πατρίδα του, µιλάει ελληνικά και καταλαβαίνει πάρα πολύ καλά
ελληνικά και το ξέρουµε. Αυτοί θεωρούνται παράνοµοι. Γιατί
είναι παράνοµοι;

∆ιατηρείτε λοιπόν το «νόµιµοι» και «παράνοµοι». Ξέρετε πάρα
πολύ καλά ότι υπάρχουν πάρα πολλοί µετανάστες, οι οποίοι έρ-
χονται στην Ελλάδα προσωρινά. Αλλά ουδέν µονιµότερον του
προσωρινού. Είναι τέτοια η γεωγραφική θέση της Ελλάδας, εί-
µαστε χώρα της Ευρωπαϊκής Ένωσης, θέλουν να πάνε εκεί, και
λόγω ∆ουβλίνου και Σένγκεν, δεν τους δίνετε την άδεια. Και ξέ-
ρετε, πολλοί απ’ αυτούς θα πάρουν την ιθαγένεια και θα φύγουν,
γιατί θέλουν να φύγουν.

Εποµένως, αν δούµε αυτοί που θέλουν πραγµατικά την ιθαγέ-
νεια και θέλουν να πολιτογραφηθούν, είναι λιγότεροι από τον
αριθµό που έχουµε. Αλλά, εν πάση περιπτώσει, αν αρχίσουµε
πόσοι χωράνε στην Ελλάδα, εµείς βάζουµε το ερώτηµα: Πόσοι
χωράνε στον κόσµο; Γιατί δεν χωράνε στις πατρίδες τους; ∆η-
λαδή, ο ιµπεριαλιστικός πόλεµος, η ιµπεριαλιστική επέµβαση δεν
είναι αιτία;

(Στο σηµείο αυτό, την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ)

Λέτε ψέµατα όλοι σας –θα το πω καθαρά- ότι όλο το µετανα-
στευτικό ρεύµα το εισπράττει η Ελλάδα και η Ευρώπη. Το µεγα-
λύτερο µεταναστευτικό µέρος πάει στις τρίτες χώρες, τον
λεγόµενο τρίτο κόσµο, πάει στην Ασία. Το κύµα των µεταναστών
που έχει το Πακιστάν, το Αφγανιστάν είναι λίγο; Αν τώρα εξελι-
χθούν τα πράγµατα όπως έχουν εξελιχθεί στο Αφγανιστάν, όλοι
αυτοί που τους διώκει η Αλ Κάιντα θα κάτσουν εκεί να τους σφά-
ξουν; ∆εν θα µεταναστεύσουν; Και εµείς τί θα τους πούµε; Ότι
είστε παράνοµοι και ότι δεν χωράτε; Με ποιο κριτήριο; Αν το κά-
νανε γιατί θέλουν να έλθουν από ευρωπαιοφιλία, τότε το κατα-
λαβαίνω, γιατί θέλουν να γίνουν Ευρωπαίοι πολίτες. Αλλά δεν
έρχονται γι’ αυτό. Όπου φύγει, φύγει.

Για δείτε στις γειτονικές µας χώρες, Λίβανο, Ιορδανία, Συρία,
χιλιάδες µετανάστες Παλαιστίνιοι και ακόµη να λυθεί το παλαι-
στινιακό. Πόσοι Σοµαλοί είναι στην Υεµένη; Και ξέρετε, ότι υπο-
κινείται επέµβαση στην Υεµένη. Αν γίνει επέµβαση στην Υεµένη,
τί θα κάνουν οι Σοµαλοί; Τί θα τους πούµε, καθίστε να σας σφά-
ξουν;

Εµείς ως κόµµα -να το ξεκαθαρίσουµε- θα επιθυµούσαµε πάρα
πολύ, κανένας φτωχός εργάτης, κανένας φτωχός αγρότης να
µην φεύγει από τον τόπο του. Αλλά να κάθεται και να παλεύει, όχι
να κάθεται και να πεινάει και -αν θέλετε- να ενισχύει τη στρατιά
της πάλης. ∆εν µπορείς, όµως, να τους απαγορεύσεις να φύ-
γουν, αφού πεινάνε.

Βεβαίως, θα θέλαµε και οι Αλβανοί να µείνουν στην Αλβανία,
όχι γιατί δεν µας χωράει η Ελλάδα, αλλά γιατί εκεί έπρεπε να δώ-
σουν τη µάχη. Αλλά, έτσι είναι οι άνθρωποι. Πεινάνε τα παιδιά
τους, έρχονται µε τους δουλέµπορους.

Θα ξεχάσουµε ότι εσείς ανοίξατε τις πόρτες –και θα µιλήσω
συνολικά, και για τις δύο κυβερνήσεις- και στους Αλβανούς και
στους Γεωργιανούς και αλλού, για να ενωθεί ο ελληνισµός.
Όµως, άλλα πράγµατα είχατε στο µυαλό σας. Εµείς δεν λέµε ότι
κακώς ήλθαν, αλλά είχατε την πολιτική σκοτσέζικο ντους.

Όποτε µας συµφέρει, να ενωθεί ο Ελληνισµός. Γιατί; Για να
πιάσετε πόδι σε επενδύσεις στην Αλβανία, στη Γεωργία, από εδώ
και από εκεί. Εµείς δεν λέµε γιατί ήρθαν οι Έλληνες, οι οµογε-
νείς, αυτοί που ζούσαν πάρα πολλά χρόνια εκεί και µάλιστα πα-
λέψανε για τα δικαιώµατά τους, όταν τους είχατε µέσα στα
κοντέινερ στις Σάπες και κάτω από τις χειρότερες συνθήκες.
Τους προσκαλέσατε να έρθουν στη µαµά–Ελλάδα και τώρα δεν
ξέρετε τι να τους κάνετε.

Αλλά, εν πάση περιπτώσει, εδώ αποδεικνύεται το εξής: Η
στρόφιγγα πότε ανοίγει, πότε κλείνει ανάλογα πόση φθηνή ερ-
γατική δύναµη χρειάζονται. Κρίση έχω; Θα τους πετάξω. Τους

θέλω; Ανοιχτή η στρόφιγγα. Κάνετε και ένα άλλο µε το νοµοσχέ-
διο. Νοµιµοποιείτε ορισµένους για πλήρη ενσωµάτωση και για
ψηφοθηρία, µόνο που εµείς δεν θα πούµε «όχι» γιατί γίνεται για
ψηφοθηρία, αλλά κοιτάµε αντικειµενικά τα πράγµατα.

Εµείς λέµε ότι πρέπει να απλουστευθούν οι διαδικασίες και να
νοµιµοποιηθούν τα παιδιά των µεταναστών στο 18ο έτος της ηλι-
κίας τους. Έχουν το δικαίωµα και πρέπει να ζητήσουν ιθαγένεια.
Μπορεί να ζητήσουν την ελληνική, και γιατί να µην εξεταστεί το
θέµα της διπλής ιθαγένειας; Οι Έλληνες της Γερµανίας είναι
άλλοι τύποι που έχουν την διπλή ιθαγένεια; ∆εν το καταλαβαίνω,
δηλαδή, αυτό. Αν θέλετε, λογικά, µία ιθαγένεια πρέπει να έχει ο
άνθρωπος.

Και, εν πάση περιπτώσει, µέσα στις συνθήκες που ζούµε και
που πάντα κανείς έχει την ελπίδα επιστροφής, γιατί να µη διατη-
ρηθεί η διπλή ιθαγένεια;

Τι γίνεται, όµως, µε τους γονείς, οι οποίοι µε βάση το νοµο-
σχέδιο, που φέρνετε –για να µην πω λεπτοµέρειες- για να πά-
ρουν την ιθαγένεια πρέπει να περάσουν µέσα από την
πολιτογράφηση. Πού το βρήκατε αυτό που ζητάτε, να φέρουν
πιστοποιητικό κοινωνικών φρονηµάτων, ότι σέβονται τους νό-
µους, ότι τηρούν τα έθιµα, ότι έχουν µάθει όλη την ελληνική ιστο-
ρία απ’ έξω και ανακατωτά, ενώ µερικοί δεν έχουν τελειώσει το
σχολείο στην πατρίδα τους, δεν ξέρουν να γράφουν και ότι, εν
πάση περιπτώσει, είναι Έλληνες µέχρι το µεδούλι. Ζητούν να ζή-
σουν στην Ελλάδα σαν Έλληνες πολίτες. Τι σε νοιάζει τι πιστεύ-
ουν και τι δεν πιστεύουν και τι χορό χορεύουν; Φυσικά, όταν
πρόκειται για τους «µπιζνικούς» νόµους, ισχύουν αυτοί οι νόµοι.

Ζητάτε, επίσης, να φέρουν και από δύο έγκριτους πολίτες ένα
πιστοποιητικό νοµιµοφροσύνης. Θα σας πω, κύριε Πρωθυ-
πουργέ, και θα παρακαλέσω και τον κ. Ραγκούση να το βγάλετε
αυτό γιατί θυµίζει ό,τι χειρότερο. ∆εν σας ταυτίζω µε αυτό που
θα πω, σε καµµία περίπτωση, µη µε παρεξηγήσετε. Ε, αυτό εµένα
µου κόλλησε µόλις το διάβασα. Το έλεγα και στους συντρόφους
µου στο κόµµα.

Στη διάρκεια της ∆ικτατορίας, η χουντική κυβέρνηση είπε ότι
καταργεί το πιστοποιητικό κοινωνικών φρονηµάτων, δεν χρεια-
ζόταν και όλοι µπορούσαν να διοριστούν στο δηµόσιο. Πήρα κι
εγώ το πτυχίο µου και µετά από κανένα χρόνο πήγα στο Υπουρ-
γείο Παιδείας και ζήτησα να υποβάλω την αίτηση διορισµού.
Είπα, αφού έχετε καταργήσει τα πιστοποιητικά, έχω φάκελο,
ήµουν κρατούµενη, αλλά ζητώ να µε διορίσετε. Εγώ πήγα πε-
ρισσότερο όχι για να διοριστώ, αλλά για να αποκαλύψω αυτό που
έλεγα στα ξένα πρακτορεία. Μου είπαν ότι θα φέρουν τον Υφυ-
πουργό.

Όντως, έφεραν ένα πολιτικό πρόσωπο που ήταν ο Υφυπουρ-
γός, δεν τον θυµάµαι, και µου είπε «δεν θέλουµε τίποτα άλλο
παρά ένα χαρτί από δύο έγκριτους Αθηναίους ότι δεν εκδίδεστε
και ότι δεν παίρνετε ναρκωτικά». Αναρωτήθηκα, ποιοι είναι οι
έγκριτοι Αθηναίοι; Γιατί οι έγκριτοι Αθηναίοι που ξέρω εγώ είναι
άλλος στη φυλακή, άλλος στην εξορία. Αυτούς ξέρω εγώ. Μου
είπε να είναι επιχειρηµατίες. Εγώ τότε δούλευα στην οδό Ερµού
και ήξερα επιχειρηµατίες. Ήµουν υπάλληλος σε επιχειρηµατία
και –συνέβαινε και τότε- τα διπλανά µαγαζιά τα είχαν µεγάλοι επι-
χειρηµατίες. Σκέφτηκα ότι, σε καµµία περίπτωση, δεν θα δεχό-
µουν τέτοια πιστοποιητικά. Είπα: «Με συγχωρείτε. Πείτε ότι σας
φέρνω τους επιχειρηµατίες. Πού ξέρουν αυτοί ότι δεν εκδίδοµαι
και ότι δεν παίρνω ναρκωτικά;»

Τι είναι, δηλαδή, αυτό που ζητάτε; Έγκριτους πολίτες;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): ∆εν το ζητάµε.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΑ ΠΑΠΑΡΗΓΑ (Γενική Γραµµατέας της Κεντρι-

κής Επιτροπής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας): Πώς
δεν ζητάτε µε το καινούργιο νοµοσχέδιο; Συστατικές επιστολές.
∆εν µπορώ να το καταλάβω. Τους ζητάτε πράγµατα, τα οποία και
µόνο µε τις γραφειοκρατικές διαδικασίες και µόνο µε την όλη λο-
γική του διαχωρισµού, δεν µπορεί να τα έχουν.

Εµείς δεν θεωρούµε πανάκεια την ιθαγένεια. Η ιθαγένεια, δυ-
στυχώς, δεν αναιρεί ούτε τον εθνικισµό, στο να αντιµετωπιστεί
ούτε τα φτηνά µεροκάµατα αναιρεί ούτε τίποτα. Και να σας πω
και κάτι άλλο. Οι Έλληνες πολιτικοί πρόσφυγες που έζησαν στις
σοσιαλιστικές χώρες, συνειδητά δεν ζήτησαν την ιθαγένεια της

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΞΑ’ - 8 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2010 3219



κάθε χώρας και κράτησαν την ελληνική. Την είχαν στερηθεί εδώ
µέχρι να ξανάρθουν. Είχαν καµµία διαφορά στη µεταχείριση; Κι
όµως, δεν την ζήτησαν την ιθαγένεια. ∆εν είναι πανάκεια. Είναι
θέµα σε ποια κοινωνία ζεις και πώς αναγνωρίζει το µόχθο των αν-
θρώπων, που για διάφορους λόγους ήρθαν να ζήσουν σε µια
άλλη πατρίδα.

Για να θυµηθούµε παλαιότερα. ∆εν έφερναν οι εφοπλιστές
εδώ µε συµφωνίες, ξένους ναυτεργάτες, γιατί ήθελαν να αλλά-
ξουν την σύνθεση των πλοίων; Με διακρατικές συµφωνίες σή-
µατος, έγινε η άρση του καµποτάζ και τους έφερναν έτσι,
παράνοµα. Έγινε ή δεν έγινε συµφωνία µε την Αίγυπτο για να φέ-
ρουν Αιγύπτιους εργάτες, που αποτελούν το 90% όλων των ερ-
γατών; ∆ουλεµπόριο ήταν και τότε. Μόνο που είχε τη βούλα του
κράτους.

Τώρα, λοιπόν, που έχουµε την απελευθέρωση της αγοράς και
είναι όλα ελεύθερα, τώρα ο πλοιοκτήτες τούς αλλάζουν τον
τρόπο πληρωµής, κι εκεί που έβγαζαν 1.200 ευρώ δουλεύοντας
µήνες µέσα στη θάλασσα –γιατί δεν µπορείς να πεις δουλεύω
οκτάωρο, αφήνω το ψάρι από το αγκίστρι και γυρνάω στη δου-
λειά µου, πατάω το κουµπί και γυρνάω δουλεύουν δεκάωρα και
δεκαπεντάωρα- τώρα από 1.200 ευρώ παίρνουν 400 ευρώ το
µήνα. Κάνουν απεργία και ζητούν από τον κ. Σπυρόπουλο, τον
Γενικό Γραµµατέα του Υπουργείου, αν δεν κάνω λάθος, να µη
γίνει η διακρατική συµφωνία που θα υπογράψουν πέντε Υπουρ-
γεία. Πάλι Αιγύπτιους θα φέρουν, πιο φτωχούς και πιο ταλαιπω-
ρηµένους για να διώξουν αυτούς.

Εποµένως, όλα αυτά τα οποία λέγονται, ιθαγένεια µε ιθαγέ-
νεια διαφέρει. Ένα µέρος θα τους κάνετε ιθαγενείς –για να το
πω έτσι- για να τους ενσωµατώσετε και να τους χρησιµοποιή-
σετε, ενδεχοµένως, εναντίον των άλλων, των συµπατριωτών
τους. Και τους άλλους θα τους κρατάτε παράνοµους, κ.λπ..

Εµείς, λοιπόν, ζητάµε το εξής πράγµα. Το µεγαλύτερο µέρος
που ζει εδώ στην Ελλάδα, να νοµιµοποιηθεί κανονικά. Ένα άλλο
µέρος να πάρει πολιτικό άσυλο. Κι σ’ ένα τρίτο µέρος να τους χο-
ρηγηθούν τα χαρτιά ώστε να φύγουν από την Ελλάδα, που θέ-
λουν, όχι βίαια. Έως ότου ξεκαθαριστεί αυτό το πράγµα, να ζουν
σε ανθρώπινες συνθήκες και να πάνε στις χώρες που θέλουν, χω-
ρίς να ληφθεί υπ’όψιν το ∆ουβλίνο και η Σένγκεν. Και βεβαίως, ξα-
ναλέµε όλα αυτά αφού δηµιουργηθούν όλοι οι χώροι φιλοξενίας.

Τέλος, είµαστε ριζικά αντίθετοι στη FRONTEX και ξέρετε γιατί.
Πρώτα – πρώτα, εδώ πρόκειται για κλειστά σύνορα ανάλογα µε
τα συµφέροντα. Εδώ πρόκειται για τσάκισµα των ανθρώπων, οι
οποίοι αν δεν διώκονταν από την Αλ Κάιντα, να τους δίνουµε µία
καρπαζιά και να τους γυρίζουµε πίσω. Υπάρχει και µια άλλη
πλευρά µε τη FRONTEX, που βγήκε και επιβεβαιώθηκε πριν λίγες
ηµέρες στη Βουλή µε ερώτηση του έφερε η Λιάνα Κανέλλη.
Αυτό, βεβαίως, εµείς το είχαµε καταγγείλει από πριν.

Η FRONTEX, µέσα στην οποία είναι και Τουρκία, και θα είµα-
στε µαζί µε την Τουρκία σε κοινά δολοφονικά σχέδια εναντίον
των µεταναστών –εµείς δεν χρησιµοποιούµε τον όρο «λαθροµε-
τανάστες»- εναντίον των θυµάτων. Η FRONTEX εξαιρεί τις γκρί-
ζες ζώνες που θέλουν να εξαιρέσουν και οι Τούρκοι.

Αυτό βασίζεται στο εξής. Πρώτα – πρώτα µε τις αρχές του ευ-
ρωστρατού, µε τις οποίες έχετε συµφωνήσει και έχετε αποδε-
χθεί από το 2002 ως Κυβέρνηση τη συµφωνία Βρετανίας και
Τουρκίας, η οποία έλεγε το εξής: Στα θέµατα ασφάλειας του Αι-
γαίου, όταν συµµετέχει η Τουρκία, όχι ως Τουρκία, αλλά ως
χώρα – µέλος του ΝΑΤΟ, οι γκρίζες ζώνες παραµένουν.

Με ένα σµπάρο, δύο τρυγόνια. Και οι δολοφονικές επιθέσεις
εναντίον της φτωχολογιάς που διώκεται οικονοµικά αλλά και πο-
λιτικά στην περιοχή που είναι θερµή, αλλά και από την άλλη
µεριά αύριο θα σας πει η ηγεσία της Τουρκίας ότι εσείς δεχτή-
κατε όλες αυτές τις εξαιρέσεις. Συγκυριαρχία, λοιπόν, στο Αι-
γαίο και µάλιστα παίρνοντας υπ’όψιν ότι, κατά τύχη, στις γκρίζες
ζώνες υπάρχει και πολύ πετρέλαιο.

∆εν είναι µόνο παραδοσιακός τουρκικός σωβινισµός. Εµείς
κατά τη συζήτηση του νοµοσχεδίου στη Βουλή θα καταθέσουµε
πολύ συγκεκριµένες θέσεις και βεβαίως δεν µπορούµε να υιο-
θετήσουµε το νοµοσχέδιο, το οποίο είναι χειρότερο. ∆υστυχώς,
και το αρχικό ήταν προβληµατικό, αλλά τώρα κάνετε παραχω-
ρήσεις στη Νέα ∆ηµοκρατία και στο ΛΑΟΣ, ίσως σε αντάλλαγµα

της συναίνεσης που έδειξαν για λεγόµενα µέτρα κατά των ερ-
γαζοµένων και υπέρ της διεξόδου από την κρίση.

Και ξαναλέω: ∆ιαχωριζόµαστε ριζικά και από τον εθνικισµό που
ανέπτυξε η Νέα ∆ηµοκρατία και ο ΛΑΟΣ απ’ αυτό το Βήµα. Έναν
άκρως επικίνδυνο εθνικισµό, µε προεκτάσεις που δεν θα θέλαµε
να τις φανταστούµε. Αν τους δοθεί η ευκαιρία που θα πάνε, αλλά
και από την άλλη µεριά, δεν υιοθετούµε τον κοσµοπολιτισµό, ο
οποίος εµφανίζεται και από αριστερές δυνάµεις. Ένας κοσµο-
πολιτισµός, ο οποίος θέλει να καταργήσει το εθνικό πεδίο πάλης,
την εθνική ταυτότητα και την πραγµατική διεθνιστική, που δεν
αναιρεί την εθνική ταυτότητα, στο όνοµα της ευρωπαϊκής και πα-
γκόσµιας διαπολιτισµικότητας ή πολυ-πολιτισµικότητας και που
κλείνει τα µάτια σε επικίνδυνες µη κυβερνητικές κοσµοπολίτικες
οργανώσεις, οι οποίες αύριο θα θέσουν θέµα µειονότητας και
για τους µετανάστες. Και αυτό υπάρχει. Ξέρουµε πάρα πολύ
καλά πως δυο φαινοµενικά διαφορετικές απόψεις µπορούν να
οδηγήσουν όχι στο µικρότερο κακό, αλλά στο µεγαλύτερο κακό.
Αύριο θα θέσουν ζήτηµα µειονότητας και για τους µετανάστες.
Και πρέπει να παρακολουθούµε και τις ιδεολογικές τοποθετή-
σεις των υπέρ ή κατά της ιθαγένειας, διότι το θέµα δεν είναι µόνο
δίνω ή όχι ιθαγένεια αλλά υπάρχουν και µια σειρά απόψεις, οι
οποίες µπορεί να καλλιεργήσουν αντιλήψεις πάρα πολύ επικίν-
δυνες κατά το φοβερό αγώνα, όχι των κερδοσκόπων, αλλά για τη
διανοµή και την αναδιανοµή της λείας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Πρόεδρος της Κοινο-
βουλευτικής Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστε-
ράς κ. Αλέξης Τσίπρας έχει το λόγο για είκοσι λεπτά.

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, ακούγοντας σήµερα τον Πρόεδρο του Λαϊ-
κού Ορθόδοξου Συναγερµού να λέει όλα αυτά τα περίεργα που
µας είπε περί των ασθενειών που φέρνουν στην ελληνική κοινω-
νία και µπορεί να προσβάλουν τα Ελληνόπαιδα, τους Έλληνες
µαθητές, τα ελληνικά σχολεία, µου ήρθε στο µυαλό ένα ανέκ-
δοτο, το γνωστό αυτό ανέκδοτο που λέει: ∆υο πράγµατα µισώ
περισσότερο απ’ όλα στον κόσµο, τους ρατσιστές και τους µαύ-
ρους!

Και επειδή τα πράγµατα είναι σοβαρά και δεν είναι η ώρα να µι-
λάµε για ανέκδοτα, ακούγοντας, δε, και τον Αρχηγό της Αξιω-
µατικής Αντιπολίτευσης, τον κ. Σαµαρά να αναλύει µε ιδιαιτέρως
περίεργο τρόπο την πολυ-πολιτισµικότητα, λέω, ότι τα πράγµατα
είναι σοβαρά. ∆ιότι πριν από λίγο στην Παλαιά Βουλή, σε εκδή-
λωση της Ένωσης Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων, είχαµε µια επίθεση
απ’ αυτές που έχουµε δει πολλές φορές τώρα τελευταία –δεν
είναι η πρώτη φορά- από διάφορες οµάδες ακροδεξιών, οι οποίοι
επιχείρησαν να ακυρώσουν µια εκδήλωση διότι τα µηνύµατα που
αναδείκνυε, αυτή η εκδήλωση, ήταν διαφορετικά µε τις δικές
τους θέσεις και απόψεις. Αναφέροµαι τόσο στον Πρόεδρο της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης όσο και στον Πρόεδρο του Λαϊκού
Ορθόδοξου Συναγερµού, οι οποίοι κάθε φορά που υπάρχουν
µικρά επεισόδια σε διαδηλώσεις, σε πορείες, καταγγέλλουν τη
βία και εγκαλούν την Αριστερά. Και θα ήθελα ειλικρινά στη δευ-
τερολογία τους να καταδικάσουν αυτές τις ωµές πράξεις βίας.
∆ιότι, αγαπητοί κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτές οι πράξεις
βίας απειλούν την ίδια τη δηµοκρατία και δεν µπορεί να φαντα-
στούµε ότι θα ζήσουµε σε µια εποχή όπου βασικά δικαιώµατα,
δηµοκρατικά δικαιώµατα θα απειλούνται και θα τίθενται υπό την
αίρεση δηµοψηφισµάτων, λες και µπορεί κάποια πλειοψηφία, η
οποιαδήποτε πλειοψηφία, να θέσει το ερώτηµα αν έχει δικαίωµα
να υπάρχει µειοψηφία.

Η ιστορία της ανθρωπότητας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
είναι η ιστορία των µετακινήσεων και των µεταναστεύσεων. Όσοι
το αγνοούν αυτό, αγνοούν µάλλον και µεγάλο µέρος της ελληνι-
κής ιστορίας. Όσοι και όσες κάνουν πως το αγνοούν, απλώς
επενδύουν σε φοβικά σύνδροµα, επενδύουν στο χρηµατιστήριο
του φόβου, ιδίως τώρα στην περίοδο της κρίσης, ευελπιστώντας
ότι η µετοχή του φόβου και του τρόµου µπορεί να κάνει limit up.
Και όσοι το αγνοούν και όσοι κάνουν πως δεν το ξέρουν, δεν
µπαίνουν ούτε καν στον κόπο να αναζητήσουν τα αίτια του φαι-
νοµένου. Η ανάλυσή τους, η επιχειρηµατολογία τους, η πολιτική
τους πρόταση περιορίζεται σε όλα τα άλλα και κυρίως στις συ-
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νέπειες εκτός από τις αιτίες. Και οι δυο αυτές κατηγορίες έχουν
προσχωρήσει πλήρως σε µια απαράδεκτη ορολογία και σε ρα-
τσιστικά στερεότυπα.

Σας ακούω, µιλάτε για λαθροµετανάστες, λες και υπάρχουν
λαθραίοι άνθρωποι. Σας ακούω µιλάτε για επιχειρήσεις-σκούπα,
λες και υπάρχουν άνθρωποι απορρίµµατα. Σας ακούω πολλές
φορές µιλάτε για στρατόπεδα συγκέντρωσης, λες και η ανθρω-
πότητα επέστρεψε στον Α’ και στο Β’ Παγκόσµιο Πόλεµο. Και
όλοι εσείς που µιλάτε για λαθροµετανάστες, αναλογιστείτε ότι
σε κάθε ελληνική οικογένεια υπάρχει ένας πρώην λαθροµετανά-
στης. Κατά χιλιάδες στοιβάζονταν στα τρένα της µετανάστευ-
σης, στα πλοία της προσφυγιάς για να πάνε στη Γερµανία, για να
πάνε στην Ευρώπη, να πάνε στην Αµερική. Σε κάθε ελληνική οι-
κογένεια υπάρχει και ένας πρώην λαθροµετανάστης, ο οποίος
τώρα όµως αυτός και τα παιδιά του είναι Ευρωπαίος πολίτης,
Γερµανός πολίτης, Βέλγος πολίτης, Αυστραλός πολίτης, Αµερι-
κανός πολίτης. Είναι υποκριτικό να χαιρόµαστε και να καµαρώ-
νουµε που υπάρχουν στελέχη στην Ευρώπη αλλά και στην
Αµερική, οµογενείς οι οποίοι κατακτούν αξιώµατα στον πολιτικό
στίβο, αξιώµατα πολύ σηµαντικά και να αρνούµαστε το δικαίωµα
σε συµπολίτες µας που ζουν χρόνια σ’ αυτή τη χώρα, να έχουν
την ίδια προοπτική, την ίδια δυνατότητα εξέλιξης.

Αγαπητοί συνάδελφοι, το φαινόµενο της µετανάστευσης στη
σύγχρονη µορφή του είναι άρρηκτα συνδεδεµένο µε τη νεοφι-
λελεύθερη παγκοσµιοποίηση και το οικονοµικό σύστηµα που κυ-
ριάρχησε τα τελευταία χρόνια, έχοντας τα κέρδη πάνω από τον
άνθρωπο. Οι θεοποιηµένες αγορές, αυτές που σήµερα κερδο-
σκοπούν σε βάρος της χώρας, διαµόρφωσαν συνθήκες πολέµου,
τεράστιας φτώχειας και διατροφικής κρίσης. Το αποτέλεσµα ή
µάλλον ένα από τα αποτελέσµατα ήταν, σηµαντικότατα τµήµατα
του πληθυσµού να εγκαταλείπουν τις χώρες του λεγόµενου τρί-
του κόσµου σε αναζήτηση καλύτερης τύχης.

Οι ίδιες αγορές, οι ίδιοι διεθνείς οίκοι των οποίων πρέπει –
όπως και η Κυβέρνηση µας λέει τώρα τελευταία- να επανακτή-
σουµε την εµπιστοσύνη, είναι αυτοί που ευθύνονται και για την
τεράστια κοινωνική αλλά και περιβαλλοντική υποβάθµιση και την
κλιµατική αλλαγή. Θυµηθείτε, συγκρατήστε τον όρο «περιβαλ-
λοντικοί πρόσφυγες». Πολύ σύντοµα θα γίνει ευρύτερα γνωστός
και ο αριθµός του θα είναι εξίσου µεγάλος µε τα σηµερινά µετα-
ναστευτικά ρεύµατα.

Η µετανάστευση είναι ένα φαινόµενο που δεν αφορά την Ελ-
λάδα. Αφορά ολόκληρο τον κόσµο και βεβαίως την Ευρώπη. Και
φυσικά και εκεί θριαµβεύει πολλές φορές η ίδια υποκρισία που
θριαµβεύει και στη χώρα µας, όχι όµως σε όλες τις χώρες της
Ευρώπης. Γιατί υπάρχουν παραδείγµατα για το πώς ενσωµατώ-
θηκαν οι µετανάστες σε άλλες ευρωπαϊκές χώρες. Υπάρχουν βε-
βαίως και αρνητικά παραδείγµατα. Υπάρχουν και αντιφάσεις,
µεγάλες αντιφάσεις.

Η Ευρώπη του Σαρκοζί και του Μπερλουσκόνι στους οποίους
πιθανόν να αναφερθείτε, κύριοι της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης
και του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού, γίνεται ένα σιδηρό-
φρακτο κάστρο, την ίδια στιγµή, όµως, που αναζητά είκοσι εκα-
τοµµύρια µετανάστες µέχρι το 2030 λόγω γήρανσης και έλλειψης
εργατικών χεριών. Και την ίδια ώρα που το κεφάλαιο έχει πλήρη
ελευθερία διακίνησης µε όλους τους νόµιµους και νοµιµοφανείς
τρόπους, η ελευθερία διακίνησης προσώπων περιορίζεται µόνο
στους Ευρωπαίους πολίτες. Σε παγκόσµιο επίπεδο η θέση της
Αριστεράς για τη µετανάστευση είναι η άρση των αιτιών που δη-
µιουργούν και γιγαντώνουν τα µεταναστευτικά ρεύµατα. Αυτό ση-
µαίνει πρώτα και κύρια την ήττα του νεοφιλευθερισµού, τη µεί-
ωση των ανισοτήτων, την υπεράσπιση των δικαιωµάτων των
προσφύγων και των µεταναστών. Όχι µόνο γιατί αποτελούν
τµήµα της σύγχρονης εργατικής τάξης και συγκεκριµένα του
πιο ευάλωτου κοµµατιού της, αλλά γιατί ο αγώνας ενάντια στο
ρατσισµό και τη ξενοφοβία, συνδέεται µε την εµβάθυνση της δη-
µοκρατίας. Και βασίζεται σε αξίες οικουµενικές, στην ελευθερία
του ατόµου, στη δυνατότητα να απολαµβάνουµε όλοι από κοινού
και ισότιµα τα αγαθά του παραχθέντος κοινωνικού πλούτου.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχουν περάσει δεκαετίες από
τότε που η χώρα µας ήταν χώρα εξαγωγής µεταναστών. Περισ-
σότερες δεκαετίες από τότε που η χώρα µας ήταν χώρα προ-

σφύγων. Από το 1990 κυρίως, η χώρα µας είναι χώρα υποδοχής
µεταναστών. Με την τελευταία απογραφή του πληθυσµού το
2001, οι αλλοδαποί αποτελούν το 7% του πληθυσµού µε πραγ-
µατικό µεταναστευτικό πληθυσµό γύρω στο 10%.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΡΓΥΡΗΣ)

Από αυτούς το 80% αποτελείται από, εν δυνάµει, οικονοµικώς
ενεργά άτοµα. Οι µετανάστες εργαζόµενοι στη συντριπτική τους
πλειοψηφία καταλαµβάνουν τις επισφαλείς, υψηλής εκµετάλ-
λευσης και χαµηλών αµοιβών, θέσεις εργασίας και συνεισφέρουν
-σχεδόν αποκλειστικά- τη µισθωτή εργασία που είναι απαραίτητη
στην ελληνική γεωργία.

∆εν θα πω κάτι καινούργιο. Θα σας επαναλάβω ότι αν δεν εί-
χαµε αυτά τα εργατικά χέρια, πολύ δύσκολα θα πιάναµε στό-
χους, όπως την ένταξη της χώρας στην ΟΝΕ ή πολύ δύσκολα θα
είχαµε το κατόρθωµα αυτό για το οποίο υπερηφανεύεσθε όλοι
σας, των δύο µεγάλων κοµµάτων, παρά το ότι άφησε πολύ µε-
γάλες τρύπες πίσω του, το κατόρθωµα των Ολυµπιακών Αγώ-
νων.

Όλες οι νοµοθετικές απόπειρες, κύριοι συνάδελφοι, των προη-
γούµενων ετών ήταν στρεβλές, αποσπασµατικές και αντιµετώπι-
σαν το φαινόµενο φοβικά. Ενίσχυσαν όλους τους µύθους πως
για ό,τι κακό συµβαίνει σε αυτή τη χώρα –ακόµα και για τον κακό
µας τον καιρό- ευθύνη έχουν οι κακοί µετανάστες. Και δυστυ-
χώς, όλες οι απόπειρες νοµιµοποίησης ήταν φοβικές και απο-
κλειστικά εισπρακτικές: υπέρογκα παράβολα και κάθε αίτηση
ανανέωσης συνοδευόταν από ένα ακόµα χαράτσι.

Θα θυµάστε πως κατά τη διάρκεια της συζήτησης του προϋ-
πολογισµού σάς ανέφερα ότι τα έσοδα από τις διαδικασίες που
αφήνουν σε ηµιπαρανοµία εκατοντάδες χιλιάδες ανθρώπους, τα
παράβολα που πληρώνουν είναι πολύ µεγαλύτερα από όσα φο-
ρολογούνται οι πατριώτες µας εφοπλιστές που έχουν έδρα το
Λονδίνο και κάµποσες offshore εταιρείες κάπου στον Ειρηνικό
Ωκεανό.

Ο φαύλος κύκλος της νοµιµότητας και της παρανοµίας είναι ο
ορίζοντας για την πλειονότητα των µεταναστών και των µετανα-
στριών που ζουν και εργάζονται στη χώρα µας. Ένας φαύλος κύ-
κλος που επιτρέπει να ανθεί η εκµετάλλευση, να ανθούν τα
διαµεσολαβητικά κυκλώµατα, η καταναγκαστική πορνεία, η αστυ-
νοµική βία, η αυθαιρεσία, ο παραλογισµός και η άγνοια από την
πλευρά της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης. Μία εξωφρενική γραφειοκρα-
τική διαδικασία εξελίσσεται εδώ και χρόνια µπροστά στα µάτια
µας µε διάφορα συναρµόδια Υπουργεία, ενώ οι φάκελοι των µε-
ταναστών πηγαινοέρχονται µεταξύ δήµων, Υπουργείου Εσωτε-
ρικών, ∆ηµόσιας Τάξης, νοµαρχιών µε αποτέλεσµα δεκάδες
χιλιάδες άδειες να εκκρεµούν.

Οι µύθοι που καλλιεργήθηκαν έντεχνα για τον κακό, κλέφτη,
εγκληµατία µετανάστη, σκέπασαν και µερικές ακόµα αλήθειες. Ας
υποθέσουµε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, και ιδίως αναφέρο-
µαι στους οπαδούς της φυλετικής καθαρότητας, ότι αύριο κιόλας
η χώρα αδειάζει από όλους τους µετανάστες. Ρωτήστε τον κ. Λο-
βέρδο, τι θα συµβεί στα ήδη ελλειµµατικά, ασφαλιστικά ταµεία.
Ρωτήστε την κ. Μπατζελή τι θα συνέβαινε στην, ήδη, καταρρέ-
ουσα αγροτική οικονοµία. Ρωτήστε τον κ. Παπακωνσταντίνου
ποια θα ήταν η επιδείνωση σε όλους τους µακροοικονοµικούς δεί-
κτες.

Κύριοι συνάδελφοι, ως Συνασπισµός Ριζοσπαστικής Αριστε-
ράς δεν είχαµε την παραµικρή αµφιβολία πως το πολιτικό σύ-
στηµα θα ανακάλυπτε έναν ακόµη εσωτερικό εχθρό στο
πρόσωπο του µετανάστη και του πρόσφυγα. Ήµασταν απολύ-
τως βέβαιοι, πως η ακροδεξιά και µέρος των Μέσων Ενηµέρω-
σης, θα έβρισκαν πεδίο δόξης λαµπρόν για να συγκροτήσουν το
φοβικό τους µέτωπο, για να ενισχύσουν εκλογικά ποσοστά και
ποσοστά τηλεθέασης.

Ακόµα και τα µεγάλα οικονοµικά συµφέροντα που έβλεπαν µε
ικανοποίηση το φθηνό εργατικό δυναµικό να κτίζει Ολυµπιάδες,
σήµερα µε την οικονοµική κρίση δεν τους έχουν ανάγκη. Το είπε
άλλωστε και ο κ. Σαµαράς στη πρωτοµιλία του. Άλλωστε, µε την
κρίση εκατοντάδες χιλιάδες Έλληνες είναι άνεργοι και θα µπο-
ρούν αυτοί να καλύψουν τα κενά στις µαύρες και επικίνδυνες ερ-
γασίες.
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Ακόµα και για τα κηρύγµατα µίσους από µέρος –και το τονίζω
αυτό- της ιεραρχίας και µητροπολιτών, µέρος των ιεραρχών της
Εκκλησίας –όχι όλης της Εκκλησίας- δεν µας εκπλήσσουν. ∆ιότι
τα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης δεν ενδιαφέρονται για παρά-
δειγµα για τον λόγο των µητροπολιτών που είναι σε αντίθετη κα-
τεύθυνση. Ακούµε διαρκώς τον Θεσσαλονίκης Άνθιµο που έχει
πιάσει στασίδι στα κανάλια, αντί να έχει στασίδι στη Μητρόπολη
Θεσσαλονίκης. ∆εν µας εκπλήσσουν, λοιπόν, ούτε αυτά τα κη-
ρύγµατα µίσους.

Αυτό που µας εκπλήσσει ξέρετε ποιο είναι, κύριοι της Κυβέρ-
νησης; Αυτό που µας εκπλήσσει είναι το πόσο γρήγορα δείχνετε
να υποκύπτετε σε πιέσεις και να υποχωρείτε στις πιέσεις της ∆ε-
ξιάς και της ακροδεξιάς και του ακροδεξιού λαϊκισµού. Αυτό είναι
που µας εκπλήσσει. Και όλα αυτά στο όνοµα της συναίνεσης µε
τον κ. Σαµαρά και τον κ. Καρατζαφέρη, στα θέµατα της οικονο-
µίας. Μα, κύριοι της Κυβέρνησης, θα την πατήσετε και εδώ, όπως
πάτε να την πατήσατε και µε τις αγορές. Όταν τους δίνεις το ένα
χέρι, λένε –το είπε και κάποιος πριν από λίγες µέρες από την Κυ-
βέρνησή σας και είχε δίκιο- σας παίρνουνε και το άλλο. Θέλετε
συναίνεση µε τον κ. Σαµαρά στα θέµατα της οικονοµίας και του
παραχωρείτε την πολιτική ηγεµονία σε ένα θέµα που υπάρχει, εν
πάση περιπτώσει, µία ευρύτατη πλειοψηφία στην ελληνική κοι-
νωνία. Γιατί υποχωρείτε; Και φυσικά, όταν δίνετε, θα σας λέει
«θέλω κι άλλο». Είδατε την άποψή του σήµερα, τη στάση του.
∆εν ψηφίζει το νοµοσχέδιο. Γιατί λοιπόν υποχωρείτε; Γιατί υπο-
χωρείτε στις πιέσεις που δεχθήκατε, όλες αυτές τις σαράντα
ηµέρες, που θέσατε το νοµοσχέδιο σε διαβούλευση;

Και θα γίνω αναλυτικός, όσο µε παίρνει ο χρόνος, αργότερα
γιατί θεωρώ ότι οι υποχωρήσεις που κάνατε είναι σηµαντικές.
Σας δόθηκε η ευκαιρία, κύριοι της Κυβέρνησης, να κάνετε µία
σηµαντική τοµή. Σας δίνεται η ευκαιρία να αλλάξουµε τη φιλο-
σοφία και την αντίληψη για ένα θέµα που ταλανίζει την ελληνική
κοινωνία, όχι από χθες, αλλά σε όλο τον πολυτάραχο βίο αυτής
της χώρας. Το θέµα της ιθαγένειας! Και ξέρετε, αυτή η χώρα
ήταν εθισµένη να αφαιρεί την ιθαγένεια και όχι να τη δίνει.

Να σας θυµίσω τι κοινό γνώρισµα είχαν –όσοι µου έρχονται
αυτή τη στιγµή στο µυαλό- ο Μενέλαος Λουντέµης, η Έλλη Αλε-
ξίου, ο Νικόλαος Σβορώνος, ο Κορνήλιος Καστοριάδης, ο Κώ-
στας Αξελός; Τι κοινό είχαν; Ότι τους αφαιρέθηκε η ελληνική
ιθαγένεια. Ρωτήστε τους χιλιάδες δηµοκράτες και κοµµουνιστές
πολίτες που είχαν αυτή τη µεταχείριση από το εκδικητικό ελλη-
νικό κράτος. Τότε, βέβαια, το ελληνικό κράτος είχε άλλους εσω-
τερικούς εχθρούς να ασχοληθεί και όχι τους µετανάστες.

Σας δίνεται λοιπόν µια ευκαιρία να ανοίξετε νέους δρόµους,
να σπάσετε τη µονοκρατορία του δικαίου του αίµατος. Μη χά-
σετε αυτήν την ιστορική ευκαιρία υποχωρώντας στις πιέσεις του
ακροδεξιού λαϊκισµού. Μη χάσετε την ευκαιρία για ένα νέο δί-
καιο της ιδιότητας του πολίτη, απαλλαγµένο από αγκυλώσεις.
Μη χάσετε την ευκαιρία για εισαγωγή στοιχείων δικαίου του εδά-
φους στην απόλυτη ηγεµονία του δικαίου του αίµατος. Μη χά-
σετε την ευκαιρία της κοινωνικής συσσωµάτωσης που ανέφεραν
µέχρι και τα επαναστατικά διατάγµατα αυτού του τόπου.

Είναι αναγκαία τοµή για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής
η ουσιαστική πρόσβαση στην ιθαγένεια των παιδιών των µετα-
ναστών που γεννιούνται ή µεγαλώνουν στην Ελλάδα, όπως επί-
σης και η αναγνώριση πολιτικών δικαιωµάτων σε µετανάστες
µόνιµης εγκατάστασης.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είπα πιο πριν ότι θα ήθελα να
αναφερθώ στις υποχωρήσεις που φαίνεται να κάνει η Κυβέρνηση
και να πω ότι αυτές οι υποχωρήσεις είναι σηµαντικές. Πρώτα απ’
όλα, κύριε Υπουργέ, µε τις υποχωρήσεις αυτές τελικά, από δια-
κόσιες περίπου και πλέον χιλιάδες παιδιά δεύτερης γενιάς,
άµεσα δεν θα καταφέρουν να πάρουν την ιθαγένεια ούτε το 1/3.
Και νοµίζω ότι αυτή είναι µία υπαναχώρηση στην αναγνώριση των
αυτονόητων που θα πιστωνόταν σ’ εσάς. Και βρήκατε εκείνες τις
ασφαλιστικές δικλείδες που θα αποτρέψουν και θα δυσκολέψουν
αιτήσεις πολιτογράφησης.

Με τις νέες ρυθµίσεις που προσθέσατε, φως άµεσα, θα δουν
ελάχιστοι από τους επί µακρόν διαµένοντες, από τους ανιθαγε-
νείς, από όσους διαθέτουν δελτίο διαµονής µε πενταετία, ενώ
ταυτόχρονα, δεν δίνετε και καµµία ελπίδα σε όσους έχουν ζητή-

σει πολιτικό άσυλο. Και αυτό βεβαίως είναι µία πολιτική επιλογή.
Ζητάτε εξοντωτικά παράβολα, αξίας 1.000 ευρώ, από ένα µε-

τανάστη, ο οποίος δουλεύει όλη τη µέρα για να βγάλει 20 και 30
ευρώ. Ζητάτε τρεις συστατικές επιστολές, λέγοντας µάλιστα,
πως µπορεί αυτοί οι τρεις που θα τις δώσουν, να περάσουν και
από την Επιτροπή Πολιτογράφησης για µια φιλική κουβέντα. Και
φυσικά δεν ξεχνάτε και τα τεστ γλώσσας. Αναρωτιέµαι, όµως,
πόσοι Έλληνες θα κατάφερναν να περάσουν µε επιτυχία αυτά τα
τεστ.

Πάντως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όσοι πρόσφυγες, οι-
κονοµικοί µετανάστες και παιδιά µεταναστών, περάσουν για εξέ-
ταση στο µάθηµα της ιστορίας, καλό θα ήταν να µην τους
ρωτήσετε ποιας χώρας το Σύνταγµα έδινε µε απλές προϋποθέ-
σεις, το δικαίωµα σε έναν ξένο να γίνει πολίτης αυτής της χώρας,
µετά από τρία χρόνια παραµονής. Γιατί η απάντηση είναι η Ελ-
λάδα, στο Σύνταγµα της Τροιζήνας, το 1827. Και θα τους δηµι-
ουργήσει την εντύπωση πως αυτή η χώρα, 183 χρόνια µετά, πάει
πιο πίσω, αντί να πάει µπροστά.

Μην τους ρωτήσετε, ποια χώρα άργησε τόσο πολύ να θεσπί-
σει την ισότιµη και µε πλήρη δικαιώµατα ψήφο των γυναικών πο-
λιτών της. Γιατί η απάντηση είναι η Ελλάδα, το 1956. Και δεν
αποτελεί τιµή για τη χώρα µας αυτή η ιστορική αναδροµή.

Και µην ρωτήσετε για ποιους, ο τότε κυρίαρχος, στο µεσοπό-
λεµο, αστικός πολιτικός κόσµος, αντιδρούσε να αποκτήσουν πο-
λιτικά δικαιώµατα. Και σας διαβάζω ένα χαρακτηριστικό
απόσπασµα του 1928, στην εφηµερίδα «ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ»: «∆εν
τους θέλουµε ούτε ως ψηφοφόρους, ούτε ως εκλογείς ,ούτε ως
εκλέξιµους, ούτε ως πολίτας δικαιούµενους να κυβερνούν την
Ελλάδα». Για ποιους; Για τους Μικρασιάτες πρόσφυγες, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι. Γι’ αυτούς τους συνέλληνες που µεγα-
λούργησαν και εδώ και σε όλο τον κόσµο.

Και, βεβαίως, µην τους ρωτήσετε και κάτι από τη νεότατη ιστο-
ρία. Μην τους ρωτήσετε, για παράδειγµα, ποιος πολιτικός έκανε
την παρακάτω δήλωση, το Μάρτιο του 2007, στην εφηµερίδα «ΤΑ
ΝΕΑ»: Σας διαβάζω: «Η ερµαφρόδιτη αυτή κατάσταση προ-
σβάλλει τους µετανάστες και τη χώρα. Από τη στιγµή που γεν-
νιέται ένα παιδί, πρέπει να παίρνει αυτόµατα την υπηκοότητα του
συγκεκριµένου κράτους και, βεβαίως, αν θέλει, και της χώρας
από την οποία προέρχεται η οικογένειά του». Ποιος είναι αυτός;
Ο κ. Καρατζαφέρης, στην εφηµερίδα «ΤΑ ΝΕΑ», το 2007!. Μην
τους το ρωτήσετε αυτό, γιατί από την απάντηση ενδεχοµένως
να µη µειδιάσουν για τις διαφοροποιήσεις και τις πολιτικές κω-
λοτούµπες του κ. Καρατζαφέρη -που τώρα ηγείται αυτής της
σταυροφορίας, της καθαρότητας και του δηµοψηφίσµατος-
αλλά θα µειδιάσουν, γιατί εσείς απέναντι σε αυτούς κάνετε πίσω.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κυρίες και κύριοι της Κυβέρνη-
σης, αν εσείς δεν θελήσετε να δώσετε αυτήν τη µάχη µε όρους
ηγεµονίας των ιδεών, θα την δώσουµε εµείς. Θα πάρουµε εµείς
στην πλάτη µας αυτήν την προσπάθεια. Γιατί η κινητικότητα της
ιστορίας και των ανθρώπων δεν σταµατά. Προχωράει προς τα
µπρος και µαζί της προχωρούν όσοι και όσες ως κέντρο της πο-
λιτικής τους έχουν τον άνθρωπο και αξίες όπως η αλληλεγγύη, η
ισότητα, η αδελφοσύνη και µαζί της προχωρούν όσοι και όσες
θέλουν έναν άλλο κόσµο, όπου δεν θα κυριαρχεί η αγορά και οι
νόµοι της, όπου δεν θα υπάρχουν παιδιά ενός κατώτερου Θεού,
όπου δεν θα χτίζονται τείχη µίσους, γιατί ξέρετε το µίσος γεν-
νάει µίσος. Και δεν θέλουµε να ζήσουµε σε µια κοινωνία που ο
ένας θα µισεί τον διπλανό του. ∆ιότι µαζί προχωρούν και όσοι
επιδιώκουν και αγωνίζονται για έναν κόσµο, όπου θα κυριαρχούν
οι άνθρωποι και οι ανάγκες τους και όπου το διαφορετικό δεν θα
είναι απειλή, αλλά θα είναι πλούτος.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-
στούµε.

Ο Υπουργός Προστασίας του Πολίτη κ. Μιχάλης Χρυσοχοΐδης
έχει το λόγο.

ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪ∆ΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πο-
λίτη): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω πολύ λίγο χρόνο στη διά-
θεσή µου για να αναπτύξω την πολιτική που εφαρµόζει η χώρα,
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αυτήν τη στιγµή, στον τοµέα της αντιµετώπισης της λαθροµετα-
νάστευσης.

∆εν αποφεύγω, όµως, τον πειρασµό να αναφερθώ σε δύο σχό-
λια που άκουσα, κατά τη διάρκεια της οµιλίας των πολιτικών Αρ-
χηγών.

Άκουσα, λοιπόν, κάτι πρωτοφανείς διαχωρισµούς, σε νόµιµους
και νοµιµοποιηµένους. Και θα ήθελα να ρωτήσω, σε ποια χώρα
του κόσµου σήµερα, υπάρχουν νόµιµοι µετανάστες, όπως τους
εννοεί ο κ. Καρατζαφέρης, δηλαδή αυτοί που βγάζουν χαρτιά,
δικαιολογητικά, περνάνε από γιατρούς και όλο αυτό που περιέ-
γραψε. Σε καµµία χώρα του κόσµου.

ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙ∆ΗΣ: Στη Γερµανία.
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪ∆ΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πο-

λίτη): Και όχι µόνο αυτό, αλλά ακόµη και σε χώρες µακρινές του
πλανήτη, όπως είναι η Αυστραλία, ακόµα και εκεί υπάρχουν µε-
ταναστευτικά ρεύµατα και πιέσεις.

Οι δε Ηνωµένες Πολιτείες χτίζουν ένα τείχος ντροπής στα
νότια σύνορά τους, προσπαθώντας να εµποδίσουν τους δόλιους
και δυστυχείς Λατινοαµερικάνους να περάσουν στο έδαφός
τους.

Επίσης, θέλω να πω ότι εδώ υπάρχει µία υποκριτική στάση.
Από τη µια πλευρά, αναθεµατίζουµε την παρουσία των µετανα-
στών και από την άλλη πλευρά, οι µετανάστες όλα αυτά τα χρό-
νια –για να µιλάµε ειλικρινά µεταξύ µας- έγιναν αντικείµενο
εκµετάλλευσης µε τη «µαύρη» εργασία, µε την εισφοροδιαφυγή,
µε τις απάνθρωπες συνθήκες εργασίας.

ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙ∆ΗΣ: Από τους πολιτικούς σας φίλους έγιναν
αντικείµενο εκµετάλλευσης.

ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪ∆ΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πο-
λίτη): Εννοείς τους δικούς σας φίλους, προφανώς.

ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙ∆ΗΣ: Τους δικούς σας φίλους.
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪ∆ΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πο-

λίτη): Τους δικούς σας…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριε Πολατίδη, γιατί

διακόπτετε;
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪ∆ΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πο-

λίτη): … για τους οποίους δεν λέτε τίποτα αυτήν τη στιγµή. ∆εν
λέτε ότι όλους τους εκµεταλλευτές του ανθρώπινου πόνου. Αυτοί
οι άνθρωποι χτίσαν ουσιαστικά µαζί µε τους Έλληνες τη σύγ-
χρονη Ελλάδα.

Και θα ήθελα, επίσης, να αναφερθώ σε ένα άλλο εφεύρηµα.
Είπε ο κ. Καρατζαφέρης ότι το 55% των εγκλείστων στις φυλα-
κές είναι µετανάστες κι ότι η εγκληµατικότητα προάγεται από
τους µετανάστες. Αυτό είναι ένα ψέµα. Το 55% δεν είναι µετα-
νάστες, είναι κακοποιοί αλλοδαποί. ∆ηλαδή, τι εννοείτε; Ότι
ήλθαν κάποια ανθρωπάκια του Θεού εδώ, να δουλέψουν, εγκλη-
µάτησαν και πήγαν στη φυλακή; Ή πρέπει να εννοήσουµε ότι
λόγω του ανοίγµατος των συνόρων, λόγω του ότι ο κόσµος άλ-
λαξε, ήλθαν και εδώ κακοποιοί του οργανωµένου εγκλήµατος
που µαζί µε δικούς µας κακοποιούς έχουν οργανώσει δίκτυα; Και
µάλιστα σκληροί κακοποιοί, στρατός από κακοποιούς.

Ας µην µπερδεύουµε τα πράγµατα και ας µη δηµιουργούµε
εντυπώσεις, γιατί ξέρετε, ο λαϊκισµός και οι απλουστεύσεις στο
ζήτηµα αυτό, είναι πολύ επικίνδυνα.

Και να σας πω και κάτι άλλο; Πείτε µου µια κοινωνία, λοιπόν,
στην Ευρώπη, στην Αµερική, που µέσα από την ξενοφοβία και
τον ρατσισµό και το λαϊκισµό, δηµιούργησε συνθήκες κοινωνι-
κής ειρήνης. Μόνο κοινωνίες, οι οποίες µε πολιτικές ενσωµάτω-
σης των µεταναστών, οδηγήθηκαν στην κοινωνική ειρήνη και
στην ανάπτυξη.

Επειδή δεν έχω, λοιπόν, πολύ χρόνο θα αναφερθώ πολύ σύ-
ντοµα στο ζήτηµα της παράνοµης µετανάστευσης.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι Έλληνες είµαστε ακρίτες. Φυ-
λάσσουµε τα σύνορα της Ευρώπης. Αυτή είναι η γεωγραφική
µας θέση. Είµαστε η είσοδος της Ευρώπης. Και οι λόγοι για τους
οποίους είµαστε ελκυστικοί, είναι κατά βάση τρεις.

Ο ένας είναι, λοιπόν, η γεωγραφική µας θέση. Ο δεύτερος
λόγος είναι ότι είµαστε πάρα πολύ ελκυστικοί και στην έξοδο.
∆ηλαδή, αφήσαµε- ίσως και από µία πονηρή σκέψη- τα σύνορά
µας προς την έξοδο ανοικτά, µε αποτέλεσµα το µήνυµα προς
τους διακινητές να είναι «ελάτε, χρησιµοποιήστε την Ελλάδα ως

χώρα-τράνζιτ και θα πάτε στη ∆υτική Ευρώπη». Κατά τη γνώµη
µου, αυτό ήταν ένα εξαιρετικά αρνητικό µήνυµα.

Και τρίτον, γενικώς η γειτονιά µας δεν είναι καλή. Από την
πλευρά της Aνατολής, έχουµε την Τουρκία, η οποία δεν εφαρ-
µόζει τις συµφωνίες. Αλλά, κατά τη γνώµη µου αυτό δεν πρέπει
να αποτελεί ένα άλλοθι και να γκρινιάζουµε και να κλαψουρί-
ζουµε ότι η Τουρκία είναι κακή. Επίσης, από το Βορρά έχουµε
την Αλβανία, η οποία όχι µόνο δεν τηρεί τις συµφωνίες, αλλά και
συντηρεί ένα δίκτυο κακοποιών, οι οποίοι έχουν γεµίσει τη χώρα
µε ναρκωτικά, όπλα, διακίνηση γυναικών, παιδιών και ό,τι άλλο
από το οργανωµένο έγκληµα µπορεί να φανταστεί κανείς αρνη-
τικό για την ελληνική κοινωνία.

Σύµφωνα, λοιπόν, µε τις πηγές –αναφέρθηκε και ο κύριος
Πρωθυπουργός, προηγουµένως- εκπροσωπούµε το 70% της πα-
ράνοµης µετανάστευσης στην Ευρώπη. Εκατόν είκοσι έξι χιλιά-
δες συλλήψεις πέρυσι, εξήντα χιλιάδες από την πλευρά της
Τουρκίας.

Και επειδή, ο κ. Σαµαράς, ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπο-
λίτευσης, αναφέρθηκε στις χώρες Ιταλία και Ισπανία, πρέπει να
σας πω ότι οι άνθρωποι αυτοί, οι κυβερνήσεις αυτές, έκαναν
πολύ αξιόπιστες συµφωνίες µε τη Λιβύη, η οποία πλέον έχει γίνει
ένα ανάχωµα προς την Ευρώπη και δεν αφήνει κανένα να περά-
σει προς τη Μεσόγειο Θάλασσα και τη Νότια Ιταλία, η δε Ισπανία
έκανε συµφωνίες µε τις χώρες του Μαγκρέµπ και εκεί, πραγµα-
τικά, υπάρχει επίσης ένα µεγάλο εµπόδιο που προστατεύει την
Ισπανία από εισροές της λαθροµετανάστευσης. Εµείς κάναµε µια
συµφωνία µε την Τουρκία η οποία δεν την τηρεί. Θα επανέλθω σ’
αυτό.

Τι πρέπει, λοιπόν, να κάνουµε αυτήν τη στιγµή αντί να κλα-
ψουρίζουµε; Απαιτείται µια νέα πολιτική επιτήρησης των συνό-
ρων ως προς την είσοδο και την έξοδο, αντιµετώπιση της
παράνοµης µετανάστευσης και σωστή διαχείριση του ζητήµατος
των προσφύγων. Προς αυτήν την κατεύθυνση αλλάζουµε την πο-
λιτική που ακολουθήσαµε και εµείς -θέλω να πω- τα προηγού-
µενα χρόνια.

Θέλω να επαναλάβω από το Βήµα του Κοινοβουλίου -αναφέ-
ροµαι στην πολιτική ασφάλειας της χώρας- ότι η ασφάλεια δεν
είναι φοβικό µέγεθος. Η ασφάλεια δεν είναι απειλή για τα ατο-
µικά δικαιώµατα. Η ασφάλεια αποτελεί κυρίαρχο δικαίωµα. Είναι
προϋπόθεση άσκησης των κοινωνικών και ατοµικών δικαιωµάτων
σε µια δηµοκρατική πολιτεία. Μια ασφαλής πολιτεία, είναι µια δη-
µοκρατική πολιτεία µε κοινωνική αλληλεγγύη, µε συνοχή, µε κα-
τανόηση και µε συνεργασία. Μια ανασφαλής πολιτεία είναι
φοβική, συντηρητική, βίαιη, αποµονωµένη και γι’ αυτό καταδικα-
σµένη στην παρακµή.

Επειδή, είµαστε µια δηµοκρατικά εκλεγµένη Κυβέρνηση που
έχουµε θέσει το πολίτευµα σε υψηλή προτεραιότητα, επειδή εί-
µαστε µια Κυβέρνηση που πρέπει αυτήν τη στιγµή, σε µια στιγµή
κρίσης, να ανατάξουµε τη χώρα, επειδή η πολιτική της αδράνειας
συσσωρεύει πολλά προβλήµατα στη χώρα, συγκροτούµε ένα νέο
σχέδιο και προχωράµε στην εφαρµογή µιας νέας πολιτικής. Συ-
γκροτούµε ένα νέο εθνικό σχέδιο δράσης για την αντιµετώπιση
της παράνοµης µετανάστευσης, την καταπολέµηση των κυκλω-
µάτων διακίνησης των µη νοµίµων µεταναστών -υπάρχουν εκτε-
ταµένα δίκτυα του οργανωµένου εγκλήµατος- για την
αναδιάταξη, τον ανασχεδιασµό και την αναθεώρηση της επιχει-
ρησιακής δράσης στα εξωτερικά, θαλάσσια, χερσαία και εναέ-
ρια σύνορά µας, τόσο για την αποτροπή της εισόδου όσο και για
το σφράγισµα της εξόδου και για την συνεργασία και το συντο-
νισµό εµπλεκοµένων φορέων σε εθνικό επίπεδο, µιας και τώρα
πια υπάρχει µια ενιαία οµπρέλα κάτω από την οποία εντάσσονται
όλες οι υπηρεσίες ασφαλείας της χώρας.

∆ηµιουργούµε ειδικούς χώρους παραµονής αλλοδαπών. Κοι-
τάξτε, η χώρα κινδυνεύει µετά από τη χούντα να ξανακαταδικα-
στεί για παραβίαση των ανθρωπίνων δικαιωµάτων διότι, δυστυ-
χώς, δεν διαθέτουµε στοιχειώδεις χώρους, µε ανθρώπινες
προδιαγραφές, όπου εκεί θα γίνεται ο διαχωρισµός ανηλίκων, αι-
τούντων άσυλο, κακοποιών, διακινητών και παράνοµων µετανα-
στών. ∆ηµιουργούµε screening center, όπως είπε ο Πρωθυ-
πουργός, κέντρα καταγραφής όλων των εισερχοµένων
αλλοδαπών.
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Στην επιτήρηση των συνόρων, αποφασίσαµε να στείλουµε ένα
σκληρό µήνυµα προς τους διακινητές. Η Ελλάδα δεν είναι ξέ-
φραγο αµπέλι, δεν µπορείτε να χρησιµοποιείτε τη χώρα σαν δί-
αυλο για να πάτε προς την Ευρώπη.

Τι έχουµε κάνει προς την κατεύθυνση αυτή. Έχουµε κλείσει
και προσπαθούµε στην κυριολεξία να σφραγίσουµε, τα δύο κε-
ντρικά λιµάνια της χώρας προς την Ιταλία, Ηγουµενίτσα και
Πάτρα. ∆εν το έχουµε καταφέρει ακόµη. Περισσότερο στην
Πάτρα, λιγότερο στην Ηγουµενίτσα δίνεται αυτήν τη στιγµή µια
µάχη. Να είστε βέβαιοι ότι θα τα καταφέρουµε, ούτως ώστε να
σταµατήσει αυτή η τάση των διακινητών, των κακοποιών να µε-
ταφέρουν όλους εδώ για να διακινηθούν προς την Ευρώπη. Ήδη
τα αποτελέσµατα είναι θεαµατικά, πρέπει να σας πω και οι επι-
στροφές από την Ιταλία είναι ελάχιστες πια.

Το ίδιο και µε τα αεροδρόµιά µας. ∆υστυχώς, όµως, αυτό είναι
ένα ανθρώπινο δράµα γιατί πρέπει να γίνει διαχείριση όλων
αυτών των ανθρώπων, οι οποίοι πετάνε τα ταξιδιωτικά τους έγ-
γραφα, εµφανίζονται ως Παλαιστίνιοι ή άλλες εθνικότητες ενώ
στην ουσία πρόκειται περί Αφγανών, Πακιστανών κ.λπ. και είναι
δύσκολη η διαχείρισή τους.

Θέλω να σας πω ότι, αυτό το σχέδιο το οποίο εφαρµόζεται
εδώ και δύο µήνες, πραγµατικά, δηµιουργεί µια νέα πραγµατι-
κότητα στο χώρο της παράνοµης διακίνησης. Είµαι βέβαιος ότι
πολύ σύντοµα θα µειωθεί σηµαντικά η διακίνηση και η κατεύ-
θυνση παρανόµων προς τη χώρα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Θα ήθελα λίγο χρόνο ακόµα, κύριε Πρόεδρε, σας παρακαλώ.
∆εύτερο ζήτηµα. Επειδή εγώ πιστεύω και εµείς πιστεύουµε ως

Κυβέρνηση ότι δεν µπορούµε και δεν πρέπει να κλαψουρίζουµε,
απλά για τη συµπεριφορά των Τούρκων και δεν φτάνει µόνο η
ρητορική καταδίκη της Τουρκίας, αποφασίσαµε µε το Γάλλο συ-
νάδελφό µου, στείλαµε επιστολή πριν από λίγες µέρες στην
ισπανική προεδρεία και ζητάµε να θέσει θέµα «Τουρκία» πλέον.

Πρακτικά το ζήτηµα είναι, τι µέτρα θα πάρει η Ευρωπαϊκή Επι-
τροπή, η Ευρωπαϊκή Ένωση, το Συµβούλιο Κορυφής, εναντίον
της Τουρκίας για να συµµορφωθεί προς τα συµφωνηθέντα, προς
αυτά τα οποία οφείλει να πράξει. ∆εύτερον, έκανα πριν από λίγες
µέρες µια επιστολή προς τον Τούρκο συνάδελφό µου, ζητώντας
του άµεσα συνάντηση, ούτως ώστε να δούµε από κοινού τα ζη-
τήµατα τα οποία απασχολούν και τους δυο µας και είναι οι πα-
ράνοµες διακινήσεις του οργανωµένου εγκλήµατος και της
λαθροµετανάστευσης.

Τρίτον. Ενισχύουµε τη συνεργασία µας µε τη FRONTEX. Θέλω
να σας πω, κύρια Παπαρήγα, ότι εµείς τονίσαµε µε σαφήνεια στη
FRONTEX ότι δεν πρόκειται να αποδεχθούµε και να επιτρέψουµε
συµφωνία Τουρκίας-FRONTEX στο βαθµό που περιλαµβάνονται
αναφορές στα γνωστά ζητήµατα που θέτει η Τουρκία. Είναι κα-
θαρή η θέση µας αυτή και έχει προσληφθεί άµεσα από τη γραµ-
µατεία και τη διοίκηση της FRONTEX και την Ευρωπαϊκή
Επιτροπή. Αυτό που έχει σηµασία, λοιπόν, είναι ότι δεν πρόκειται
ποτέ να υπάρξει συµφωνία Τουρκίας- FRONTEX µε αναφορές σε
γκρίζες ζώνες κ.λπ..

Η µεγάλη µας επιτυχία επίσης, η µεγάλη επιτυχία της χώρας –
εγώ λέω της χώρας και ανήκει σε όλους µας- να εγκαταστή-
σουµε στον Πειραιά το νέο επιχειρησιακό βραχίονα της
FRONTEX για την Ανατολική Μεσόγειο, καθιστά πλέον την πα-
ρουσία της FRONTEX στην Ελλάδα ιδιαίτερα επιχειρησιακή και
µαχητική και σηµατοδοτεί το τέλος της εποχής του ξέφραγου
αµπελιού. Είναι πολιτικές οι οποίες, πραγµατικά, οδηγούν από
τη ρητορική καταδίκη της Τουρκίας σε µια πρακτική και αποτε-
λεσµατική πολιτική ούτως ώστε η Τουρκία να µην επαναλάβει τη
συµπεριφορά της η οποία είναι η εξής, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, και τελειώνω: Κοιτάξτε, από το 2002 που υπεγράφη το
Πρωτόκολλο Παπανδρέου-Τζεµ µέχρι σήµερα, έχουν υποβληθεί
στους Τούρκους τέσσερις χιλιάδες οκτακόσια αιτήµατα, που
αφορούσαν περίπου εβδοµήντα τρεις χιλιάδες αλλοδαπούς. Ξέ-
ρετε πόσους δέχθηκαν οι Τούρκοι; ∆ύο χιλιάδες τετρακόσιους.

Αυτό όµως δεν σηµαίνει ότι θα κλαψουρίζουµε, αλλά θα ασκή-
σουµε µια πολιτική για να οδηγηθεί η Τουρκία στην εφαρµογή
των αυτονόητων.

Τελειώνω µε τη νέα πολιτική ασύλου, µια νέα υπηρεσία η οποία
θα ανατάξει και θα ανατρέψει συνολικά την πολιτική ασύλου που
εφαρµόζαµε µέχρι σήµερα. Η χώρα κινδυνεύει επίσης µε κατα-
δίκες. Είναι µια ανεξάρτητη πολιτική υπηρεσία στο Υπουργείο
Προστασίας του Πολίτη, που θα καλύπτει και θα προστατεύει αυ-
τούς που πραγµατικά δικαιούνται άσυλο, που διώκονται για λό-
γους φυλετικούς, θρησκευτικούς, πολιτικούς από ανελεύθερες
χώρες, έτσι ώστε αυτοί οι άνθρωποι να κινούνται εδώ νόµιµα και
να µπορούν και να ταξιδεύουν σε οποιαδήποτε χώρα της Ευρω-
παϊκής Ένωσης. Πολύ σύντοµα θα φέρουµε στη Βουλή αυτό το
σχέδιο νόµου για ψήφιση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα µέτρα θα αποδώσουν. Η Ελ-
λάδα θα προστατεύσει τα σύνορά της από κάθε είδους παράνο-
µες διακινήσεις και θα καταστεί και πάλι µια από τις πιο ασφαλείς
χώρες της Ευρώπης. Οι κοινωνίες µας, όπως και η ελληνική κοι-
νωνία δοκιµάζονται στα δύσκολα. Μπορούµε να αποδείξουµε
όλοι µαζί µε διάλογο και συνεννόηση σε ένα κεντρικό εθνικό ζή-
τηµα όπως η µετανάστευση ότι µπορούµε να πάµε την Ελλάδα
µπροστά. Μπορούµε να αποδείξουµε ότι µας ενώνουν οι αξίες,
που υπερβαίνουν την κοµµατική αντιπαράθεση και να αναµετρη-
θούµε µε παλιές προκαταλήψεις που δεν έχουν κατά τη γνώµη
µου κανένα έρεισµα στη σηµερινή σύγχρονη ελληνική κοινωνία.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-
στούµε.

Το λόγο έχει ο Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλε-
κτρονικής ∆ιακυβέρνησης κ. Ιωάννης Ραγκούσης.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Αγαπητές και
αγαπητοί συνάδελφοι, νοµίζω ότι είχε δίκιο η κ. Παπαρήγα λέ-
γοντας σε µια αποστροφή του λόγου της ότι πραγµατικά σε
αυτήν τη συζήτηση και για όσους γνωρίζουν σε βάθος και ολό-
πλευρα το συγκεκριµένο θέµα το οποίο σήµερα συζητούµε, δο-
κιµάστηκαν τα όρια και της υποµονής και της ανοχής, τα
ανθρώπινα όρια, τα οποία συγκρούστηκαν µε µια πιθανότατα
άνευ προηγουµένου επίθεση που δέχθηκαν από παραπληροφό-
ρηση, διαστρέβλωση, παραποίηση της αλήθειας για ένα τόσο,
πραγµατικά, σηµαντικό και κρίσιµο θέµα για την ελληνική κοινω-
νία και για τον τόπο.

Είναι όµως ταυτόχρονα εξίσου αληθές ότι δεν θα υπήρχε για
το ελληνικό Κοινοβούλιο µεγαλύτερο λάθος που θα µπορούσε
να διαπράξει σήµερα από το να παρασυρθεί σε ένα τέτοιο ολι-
σθηρό δρόµο. Γιατί δεν υπάρχει καµµία αµφιβολία ότι µιλάµε για
ένα πάρα πολύ σηµαντικό θέµα, για το οποίο θα ασχοληθεί και ο
ιστορικός του µέλλοντος, αλλά και το οποίο πολύ σύντοµα, µα
πολύ σύντοµα θα κριθεί στην πράξη. Θα παράξει τα αποτελέ-
σµατά του τα κοινωνικά, τα οποία θα είναι βιώσιµα και ορατά σε
όλους και τότε θα είναι που θα έρθουν τα δύσκολα. Θα έρθουν
τα δύσκολα για όσους επέλεξαν έναν από τους πιο ακραίους,
από τους λιγότερο υπεύθυνους δρόµους που υπάρχουν σε πα-
νευρωπαϊκό, ίσως και σε παγκόσµιο επίπεδο για αυτά τα θέµατα.

Ο Πρωθυπουργός της χώρας, η παράταξή µας προεκλογικά
είχε κατ’ επανάληψη ξεκαθαρίσει τη θέση µε την οποία θα πο-
ρευτεί η Κυβέρνηση µας στα ζητήµατα αυτά. Και είχε ρητά και
κατηγορηµατικά θέσει τρεις µεγάλους στόχους. Το στόχο της
αλλαγής της νοµοθεσίας, όσον αφορά την πολιτογράφηση των
παιδιών που γεννιούνται στην Ελλάδα, είτε πηγαίνουν στο ελλη-
νικό σχολείο, ενώ δεν γεννήθηκαν στην Ελλάδα, το στόχο του
εξορθολογισµού της διαδικασίας πολιτογράφησης, προκειµένου
αυτή να αποκτήσει όλα τα βασικά χαρακτηριστικά που απαιτεί
ένα σύγχρονο κράτος δικαίου, καθώς επίσης, το στόχο της πα-
ροχής, του δικαιώµατος του εκλέγειν και εκλέγεσθαι στους νό-
µιµους οικονοµικούς µετανάστες και στους οµογενείς στις
δηµοτικές εκλογές.

Αυτοί είναι οι στόχοι που υπηρετούνται από τη νοµοθετική
πρωτοβουλία που έχει πάρει το χαρακτήρα προσχεδίου νόµου,
αυτοί είναι οι στόχοι τους οποίους το σχέδιο νόµου που θα έρθει
σύντοµα στο ελληνικό Κοινοβούλιο θα ζητηθεί από τους Έλληνες
Βουλευτές να εγκρίνουν.

Έχουµε πει κατ’ επανάληψη και έχει καταντήσει πια κουρα-
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στικό να λέµε ότι όλα όσα κάναµε αφορούν αποκλειστικά και
µόνο τους νόµιµους µετανάστες στη χώρα µας. ∆εν µπορεί κα-
νείς πολίτης του κόσµου που δεν είναι στην Ελλάδα µε επίσηµα
και νόµιµα χαρτιά να κάνει χρήση ούτε σήµερα ούτε επίσης και
αύριο, καµµίας από τις διατάξεις που περιλαµβάνονται σε αυτό
το νοµοσχέδιο. Κανένας που θα αποφασίσει να έρθει στη Ελλάδα
χωρίς χαρτιά, αύριο, µεθαύριο ή βρίσκεται σήµερα, δεν µπορεί
να έχει παιδί το οποίο θα αποκτήσει το δικαίωµα της ελληνικής
ιθαγένειας, δεν µπορεί ο ίδιος, ακόµα και αν συµπληρώσει τον
ελάχιστο αριθµό ετών που προβλέπεται από το νοµοσχέδιο, να
ζητήσει να πάρει την ελληνική ιθαγένεια, δεν µπορεί να ψηφίσει
στις δηµοτικές εκλογές.

Επίσης, αυτό το νοµοσχέδιο δεν νοµιµοποιεί κανέναν. Κανέ-
νας δεν νοµιµοποιείται από αυτό το νοµοσχέδιο. ‘Αρα, αυτή είναι
µια πραγµατικότητα η οποία υπακούει σε µια απόφαση, η οποία
έχει γνωστοποιηθεί στον ελληνικό λαό έγκαιρα, µια απόφαση
που προκύπτει από την άποψή µας, από τη θέση µας, από τη λο-
γική προσέγγιση σε ένα µεγάλο πρόβληµα που έχει σήµερα η
Ελλάδα και ολόκληρος ο κόσµος. Και η απόφαση αυτή λέει ότι
είναι εθνική, είναι κοινωνική και είναι και οικονοµική ανάγκη η
ένταξη των µεταναστών, όταν η Ελλάδα αποφάσισε το 1991 και
1992 να ανοίξει τα σύνορα. Και ειλικρινά δεν καταλαβαίνω τους
λόγους για τους οποίους ο κ. Σαµαράς, που τότε ήταν Υπουρ-
γός Εξωτερικών, που ακούει αυτό το επιχείρηµα να αναφέρεται
στο Κοινοβούλιο, να γράφεται, γιατί δεν έχει αποφασίσει ακόµη
και σήµερα να πει την άποψή του, να πει τους λόγους για τους
οποίους ο ίδιος ως Υπουργός τότε Εξωτερικών αποφάσισε να
ανοίξει τα σύνορα προς την Αλβανία και να έρθουν δεκάδες χι-
λιάδες Αλβανοί τότε πολίτες, χωρίς χαρτιά. Γιατί διστάζει; Να το
κάνει θαρρετά στον ελληνικό Κοινοβούλιο και µας εξηγήσει, να
πάρει την ιστορική ευθύνη που ξέρει ότι έτσι κι αλλιώς έχει, εκ
των πραγµάτων, όχι γιατί του το καταλογίζει η Κυβέρνηση ή κά-
ποιος άλλος. Αντικειµενικά, αυτό είναι ένα γεγονός αδιαµφισβή-
τητο.

Αν δείτε όλα τα χαρτιά που υπάρχουν στο Υπουργείο Εσωτε-
ρικών µε αιτήσεις πολιτογράφησης, τα περισσότερα αφορούν
Αλβανούς πολίτες που δηλώνουν ότι εισήλθαν στη χώρα το 1991
και το 1992. Πώς ήρθαν στη χώρα; Άνοιξαν τα σύνορα; Ποιος
άνοιξε τότε τα σύνορα; Με ποια πολιτική απόφαση, µε ποιο πο-
λιτικό σκεπτικό;

Όταν λοιπόν, αυτή η χώρα έβαλε αυτούς τους ανθρώπους
χωρίς διατυπώσεις µέσα, στη συνέχεια χωρίς να µπορεί να κάνει
κάτι διαφορετικό, πράγµατι, προχώρησε σε τρεις µαζικού τύπου
διατυπώσεις νοµιµοποιήσεων αυτόµατων, απρόσωπων κυριολε-
κτικά, ε, αυτή είναι, τελικά, µια χώρα που έρχεται σήµερα και διε-
ρωτάται η Αντιπολίτευση, γιατί προχωράτε. Λέει, γιατί τώρα
τέτοια σπουδή να προχωρήσετε;

Μα δεν είναι αυτονόητη η απάντηση, ότι αυτό που κάνουµε σή-
µερα έπρεπε η Ελλάδα να το έχει κάνει χθες, προχθές, παρα-
προχθές; Ότι αυτή η κατάσταση όσο συντηρείται, στο επίπεδο
που συντηρείται, µόνο ένα θέµα, ένα ζήτηµα παράγει και αυτός
είναι ο κίνδυνος στην κοινωνική συνοχή; Αυτό είναι υπερβολή;
∆εν είναι µια πραγµατικότητα που τη ζήσαµε και πρόσφατα; ∆εν
είναι µια πραγµατικότητα η οποία οδηγεί αυτήν τη στιγµή την Ελ-
λάδα στη θέση του κατηγορούµενου σε πανευρωπαϊκό και πα-
γκόσµιο επίπεδο; ∆ιότι η µόνη της πολιτική µέχρι σήµερα ήταν
αυτόµατες νοµιµοποιήσεις και από εκεί και µετά τίποτα. Εν πάση
περιπτώσει νοµίζω, αγαπητές και αγαπητοί συνάδελφοι, ότι σε
όλα τα θέµατα υπάρχει ένα όριο.

Σήµερα έγινε σαφές ακόµα και σε εµάς που καλόπιστα αντι-
µετωπίσαµε κάθε πρόταση -φάνηκε αυτό, χωρίς να υποχωρούµε
καθόλου από τις βασικές µας επιδιώξεις, ότι κοιτάξαµε να ενσω-
µατώσουµε κάθε λογική και χρήσιµη πρόταση- έγινε φανερό, ότι
εδώ δεν συζητούµε ουσιαστικά για το νοµοσχέδιο για τη µετα-
νάστευση, ούτε για την πολιτική της χώρας στα ζητήµατα της
ιθαγένειας, ούτε για την πολιτική της χώρας σε θέµατα τα οποία
άπτονται της µεταναστευτικής πολιτικής ή της φρούρησης των
συνόρων µας. Εδώ έχουµε απέναντί µας µια πολιτική, στρατη-
γική θα τη χαρακτήριζα απόφαση. Αυτή η στρατηγική απόφαση
προέρχεται, κυρίως, από την Αξιωµατική Αντιπολίτευση, η οποία
ουσιαστικά σήµερα επισηµοποίησε µια άποψη, ότι ταυτίζεται µε

τις πλέον, αυτήν τη στιγµή,ακραίες τοποθετήσεις, οι οποίες
έχουν δυο βασικά χαρακτηριστικά.

Πρώτο βασικό χαρακτηριστικό είναι η πλήρης υιοθέτηση
αυτού που συµβαίνει στη χώρα σήµερα, που ακόµα δεν έχει θε-
σπιστεί το νέο καθεστώς. Τι είναι αυτό που ισχύει σήµερα στη
χώρα στα ζητήµατα πολιτογράφησης;

Πρώτον, τα παιδιά που γεννιούνται εδώ ας πηγαίνουν σχολείο,
ας φτάνουν στα δεκαοκτώ ολόκληρα τους χρόνια, σήµερα έρχε-
ται ο κ. Σαµαράς και προτείνει τα παιδιά αυτά να αποκτήσουν το
δικαίωµα στα δεκαοκτώ. Αυτά τα παιδιά σήµερα από τον ισχύο-
ντα Κώδικα Ελληνικής Ιθαγένειας δεν το ξέρουν αυτό το πράγµα,
δεν έχει τεθεί για αυτά τα παιδιά.

∆εύτερον, υπάρχει ένας Κώδικας Ελληνικής Ιθαγένειας που
στηρίζεται σε πρακτικές αδιαφάνειας, όπου ο εκάστοτε Υπουρ-
γός, η εκάστοτε πολιτική ηγεσία µπορεί να δίνει σαν να είναι δικό
της προνόµιο την ιθαγένεια όπου θέλει και λογαριασµό να µη
δίνει. Στηρίζεται σε ένα καθεστώς προσωρινών τίτλων. ‘Οποιος
είναι σήµερα στην Ελλάδα µε προσωρινούς τίτλους µπορεί να
κάνει αίτηση απόκτησης της ελληνικής ιθαγένειας. Και, βεβαίως,
στηρίζεται σε µια σειρά από πολιτικές αντιφάσεις που κυριολε-
κτικά είναι ανθρώπινο και λογικό να έχουν εξοντώσει τη λογική
υπόσταση των µεταναστών.

∆εν ήταν δικά µας τα λόγια –όχι µόνο αυτά που ανέφερε πριν
ο κ. Τσίπρας και που αφορούν τη δήλωση του κ. Καρατζαφέρη
την εφηµερίδα «ΤΑ ΝΕΑ»- όταν το Νοέµβριο του 2005 η κυβέρ-
νηση της χώρας τότε, η αρµόδια πολιτική ηγεσία του Υπουργείου
Εσωτερικών έλεγε στους µετανάστες αλλά και σε όλο τον ελλη-
νικό λαό, «αφού διαµορφωθεί το καθεστώς των επί µακρών δια-
µενόντων, είναι µια πενταετία η οποία θα αρχίσει να κλείνει από
την επόµενη χρονιά και από εκεί και πέρα να σκεφτούµε και την
παραχώρηση των δικαιωµάτων εκείνων που το Σύνταγµα επι-
τρέπει σε επίπεδο εκλογικών δικαιωµάτων. Και µιλώ» - έλεγε τότε
ο αρµόδιος Υπουργός- «για τη δυνατότητα συµµετοχής στις δη-
µοτικές και νοµαρχιακές εκλογές σε πρώτη φάση».

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Πρό-
εδρος της Βουλής κ. ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ)

Γιατί, όπως ξέρετε, άλλα δικαιώµατα συνεπάγονται την από-
κτηση της ελληνικής ιθαγένειας.

Λοιπόν, ούτε χαλαρότητα είναι αυτή που θεσπίζεται, ούτε αυ-
τόµατη διαδικασία παροχής της ιθαγένειας, ούτε γίνεται η Ελ-
λάδα σήµερα µαγνήτης παράνοµης µετανάστευσης. Αυτό που
σήµερα αποκαθίσταται, είναι, πραγµατικά, ένα κράτος δικαίου,
είναι µια διάφανη διαδικασία, η οποία µπορεί να εγγυηθεί στην
Ελλάδα συνθήκες κοινωνικής ειρήνης, συνθήκες µιας ένταξης
και µια κοινωνικής οµαλότητας των νόµιµων µεταναστών. Γι’
αυτό, όσες προσπάθειες και αν γίνουν για την παραποίηση της
αλήθειας, εµείς δεν έχουµε καµµία αµφιβολία, αγαπητές και αγα-
πητοί συνάδελφοι, ότι, τελικά, αυτό που θα επικρατήσει, µε την
εφαρµογή όλων αυτών των διατάξεων, δεν θα είναι ούτε η Ελ-
λάδα, της οποίας θα έχει διαλυθεί ο κοινωνικός ιστός, ούτε η ελ-
ληνική ταυτότητα, την οποία ξαφνικά θα την έχουν χάσει οι
Έλληνες πολίτες, ούτε, βεβαίως, θα είναι µια Ελλάδα που θα έχει
στο περιθώριο, στα σπλάχνα της µέσα ένα κοινωνικό σύνολο, το
οποίο θα αφήνει να ζει χωρίς την ελπίδα, να ζει χωρίς την προο-
πτική. Αυτή θα είναι µια Ελλάδα, η οποία θα εγγυάται στους πο-
λίτες ένα καλύτερο µέλλον, µια Ελλάδα που, βεβαίως, για να το
αποκτήσει αυτό, θα πρέπει να ληφθούν δύσκολες πολιτικές απο-
φάσεις µε προσωρινό πολιτικό κόστος, γιατί στο αποτέλεσµα,
αλλά και στο αποκορύφωµα αυτής της προσπάθειας, ένα θα
είναι αυτό που θα ισχύει και αυτό θα είναι κάτι το οποίο θα κα-
ταγράφεται στη συνείδηση των Ελλήνων πολιτών ως µια θετική
εξέλιξη για τον τόπο και για το έθνος.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Εισερχόµαστε τώρα
στις δευτερολογίες.

Το λόγο έχει ο Πρωθυπουργός κ. Γεώργιος Παπανδρέου για
δεκαπέντε λεπτά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης και
Υπουργός Εξωτερικών): Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πρώτα
απ’ όλα, για το δηµοψήφισµα, θέλω να σας θυµίσω, ότι το
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ΠΑΣΟΚ και το 2007 και το 2009, εξέθεσε τις προτάσεις του ενώ-
πιον του ελληνικού λαού ακριβώς για το θέµα της ιθαγένειας, της
πολιτογράφησης και γενικότερα των µεταναστών, µε λεπτοµέ-
ρεια, όπως καταθέσαµε προτάσεις και στη Βουλή. Είµαστε και
δεσµευµένοι και συνεπείς στις προεκλογικές αποφάσεις µας,
αλλά και τελικά στις αποφάσεις της πλειοψηφίας, την οποία µας
έδωσε ο ελληνικός λαός.

∆εύτερον, προφανώς ακόµη και εσείς, ο ΛΑΟΣ συµφωνείτε
στην πολιτογράφηση µη Ελλήνων. ∆εν άκουσα να διαφωνείτε σε
αυτό. Άρα σε ένα θέµα αρχής συµφωνείτε. Προς τι, λοιπόν, το
δηµοψήφισµα; Περισσότερο πρέπει να δούµε τις συγκεκριµένες
ρήτρες αυτού του νοµοσχεδίου, παρά να µιλήσουµε για ένα δη-
µοψήφισµα που ούτως ή άλλως εγώ θα ήµουνα αντίθετος, αν λέ-
γατε να άρουµε κάθε δυνατότητα οποιουδήποτε µη Έλληνα να
πολιτογραφηθεί. Αυτό θα ήταν πράγµατι η στέρηση βασικού δι-
καιώµατος ενός ανθρώπου που γεννιέται, µεγαλώνει, και ζει εδώ.
Άρα λοιπόν, ελάτε στη συζήτηση για το νοµοσχέδιο. Εµείς ακού-
σαµε ακόµα και δικές σας φωνές, αλλά και άλλων, όταν ήταν λο-
γικές και εποικοδοµητικές. ∆εν ακούµε ακρότητες και µη
ρεαλιστικές σκέψεις.

Κυρίες και κύριοι, δεν θα µπω στη λεπτοµέρεια του νόµου,
ούτως ή άλλως, και ο Υπουργός Εσωτερικών αναφέρθηκε σε µε-
ρικές απ’ αυτές τις πτυχές, και θα έχουµε την ευκαιρία ως κοι-
νοβούλιο να συζητήσουµε και στην Ολοµέλεια αυτόν το νόµο.

Θέλω να απαντήσω σε µερικά από τα θέµατα που θέσατε.
Πρώτα απ’ όλα, άκουσα ότι ανοίγουµε ένα θέµα. Σας ρωτώ: Το
θέµα δεν υπάρχει; Το ζήτηµα των µεταναστών στη χώρα µας δεν
υπάρχει και το ανοίγουµε εµείς; Εµείς ερχόµαστε για να κλεί-
σουµε ένα ζοφερό ζήτηµα µε τον καλύτερο δυνατό τρόπο, που
δεν µπόρεσαν δικές σας κυβερνήσεις να αντιµετωπίσουν. Μάλι-
στα, ένα σοβαρό και δύσκολο πρόβληµα που δηµιουργεί ακρι-
βώς η έλλειψη πολιτικής βούλησης. Όλοι αναγνωρίζουµε ότι
είναι δύσκολο πρόβληµα. ∆εν υπάρχουν εδώ µαύρες και άσπρες
πτυχές. Είναι δύσκολο και πολυσύνθετο. Αλλά εµείς λέµε «ναι»,
θα το λύσουµε, για να µη δηµιουργηθούν νέα κοινωνικά προ-
βλήµατα, φοβίες, ανοµία, εγκληµατικότητα, κοινωνική ανατα-
ραχή, η οποία δεν είναι αποτέλεσµα των µεταναστών, αλλά της
έλλειψης βούλησης να ρυθµίσουµε επιτέλους µερικά ζητήµατα
σ’ αυτήν τη χώρα. Όπως και πολλά άλλα θέµατα, δυστυχώς, εί-
χαµε αδυναµία να ρυθµίσουµε, έτσι και αυτό. Βάζουµε πολύ εύ-
κολα το κεφάλι στην άµµο, αντί να παίρνουµε δύσκολες
αποφάσεις. Αυτό προφανώς προτείνουν κάποια κόµµατα της
Αντιπολίτευσης. Να βάλουµε το κεφάλι στην άµµο. Να αφήσουµε
ως έχουν τα πράγµατα. Σαν να ήταν ρόδινα σε αυτόν τον τοµέα.
Αδράνεια. Ξέρετε τι σηµαίνει αυτό; Τα προβλήµατα θα µεγαλώ-
σουν, θα βρεθεί η χώρα µας στο έλεος καταστάσεων ακόµα χει-
ρότερης λαθρεµπορίας ανθρώπινων ψυχών, σε κοινωνικά
φαινόµενα σύγκρουσης και πόλωσης, ενώ η αξιοπιστία µας διε-
θνώς θα δεχθεί ένα ακόµα χτύπηµα. Αυτό είναι που θέλετε; ∆ιότι
αυτά που λέτε, δεν ευσταθούν.

Εµείς έχουµε µια πολιτική µε τρεις πτυχές. Πρώτα απ’ όλα,
«ναι», θα ενδυναµώσουµε, όπως είπε και ο κ. Χρυσοχοΐδης, την
προστασία των συνόρων µας. Είναι µέρος της πολιτικής µας.
Ήταν ανοιχτά, ήταν ξέφραγο αµπέλι.

∆εύτερον, βάζουµε διαδικασίες, σοβαρές, αντικειµενικές και
ελέγξιµες για το θέµα της ιθαγένειας, αλλά και βεβαίως και γε-
νικότερα για το θέµα της µετανάστευσης. Να ξέρουµε ποιους
θέλουµε, να υπάρχει πολιτική πολύ σωστά ειπώθηκε. Ποιους
πληθυσµούς, ποια χαρακτηριστικά, από ποιες χώρες, ποια επαγ-
γέλµατα. ∆εν είχε υπάρξει τέτοια πολιτική. ∆ιότι µπορεί, πράγ-
µατι, να χρειαστεί ο τόπος ανθρώπους µε συγκεκριµένα
χαρακτηριστικά. Να υπάρχει, λοιπόν µια σοβαρή µεταναστευτική
πολιτική.

Τρίτον, µέσω Ευρωπαϊκής Ένωσης, κάνουµε προσπάθειες, να
υπάρξει µια κοινή αντιµετώπιση αυτού του µεγάλου θέµατος. Και
βεβαίως, απέναντι και στην Τουρκία. Και να σας διορθώσω κύριε
Σαµαρά. ∆εν ήταν η δική σας κυβέρνηση. Εγώ ήµουν αυτός, ο
οποίος ως Υπουργός Εξωτερικών, από την πρώτη στιγµή, στην
πρώτη µου επιστολή προς τον κ. Τζέµ, έθεσα το θέµα της µετα-
νάστευσης-λαθροµετανάστευσης. Και εµείς ήµασταν η κυβέρ-
νηση που υπέγραψε αυτή τη διµερή συµφωνία. Μάλιστα,

κατορθώσαµε σε ένα σηµαντικό βαθµό εκείνα τα χρόνια, να πε-
ριορίσουµε την παράνοµη µετανάστευση προς τη χώρα µας
µέσω Τουρκίας και το καταφέραµε µε την επαναπροώθηση ση-
µαντικού ποσοστού αυτών που ερχόνταν, χωρίς χαρτιά, στα
νησιά µας και στον Έβρο. Εσείς ξεχάσατε αυτήν τη διµερή συµ-
φωνία, η οποία βεβαίως θα µπει επί τάπητος και στη συζήτηση
που θα έχω µε τον κ. Ερντογάν.

Μας κατηγορήσατε ότι είµαστε χαλαροί. Για να δούµε ποιοι
ήταν χαλαροί, κύριοι συνάδελφοι του ελληνικού Κοινοβουλίου.
Θα σας διαβάσω τρεις περιπτώσεις µεταναστών που πολιτο-
γραφήθηκαν ως Έλληνες, τα κριτήρια τα οποία υπήρχαν και τις
αποφάσεις που εσείς πήρατε το 2008 και τους πολιτογραφή-
σατε. Για να δούµε, µε το νόµο που λέτε να µην αλλάξει, ποιες
είναι οι διαδικασίες που εσείς θεσπίσατε στην πράξη. «Έχει µου-
σουλµανικό θρήσκευµα» –δεν θα πω ονόµατα, γιατί υπάρχει και
ζήτηµα προστασίας προσωπικών δεδοµένων- αυτός που έκανε
αίτηση, είναι από την Αίγυπτο, «παντρεύτηκε Ελληνίδα υπήκοο,
δεν απέκτησε τέκνα». Αυτά αναφέρει ο εισηγητής στην επιτροπή,
η οποία εισηγείται για το αν θα πάρει ή όχι την ελληνική ιθαγέ-
νεια. «Οµιλεί µέτρια την ελληνική γλώσσα, δεν απάντησε σε καµ-
µία από τις ερωτήσεις γεωγραφίας και ελληνικής ιστορίας που
του τέθηκαν, δεν γνωρίζει γεωγραφικά διαµερίσµατα της χώρας,
εθνικές επετείους, θρησκευτικές εορτές, δεν ανέφερε των
αριθµό των αιρετών αντιπροσώπων του εκλογικού σώµατος του
ελληνικού κοινοβουλίου, δεν ξέρει το πολίτευµα της χώρας, δεν
µπόρεσε να µιλήσει για τους τύπους των εκλογών και δεν γνω-
ρίζει τον Εθνικό µας Ύµνο. Γενικότερα, δεν διαπιστώθηκε η
επαφή του µε τη σηµερινή ελληνική πολιτική και κοινωνική πραγ-
µατικότητα». Η επιτροπή εισηγείται αρνητικά για την πολιτογρά-
φησή του. Απόφαση του Υφυπουργού Εσωτερικών:
«Αποδεχόµαστε την αίτηση πολιτογράφησης του αλλογενούς αλ-
λοδαπού για την απόκτηση της ελληνικής ιθαγένειας».

Το καταθέτω στα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Κυβέρνησης κ. Γεώργιος

Παπανδρέου καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγ-
γραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµα-
τείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

∆εν υπάρχει όνοµα, δεν θα δώσουµε όνοµα. Μπορείτε να το
βρείτε στα αρχεία αν θέλετε…

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Και ορθώς κύριε Πρω-
θυπουργέ, δεν δίδετε το όνοµα.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης και
Υπουργός Εξωτερικών): Γεννήθηκε στην Ιορδανία το 1978, πρε-
σβεύει το ισλαµικό θρήσκευµα. Παντρεµένος µε Ελληνίδα, µε
ένα παιδί.

Οµιλεί καλά την ελληνική γλώσσα. Απάντησε στις ερωτήσεις
γεωγραφίας, ελληνικής ιστορίας που του τέθηκαν. Απαρίθµησε
µεγάλες ελληνικές πόλεις, πελάγη, νησιωτικά συµπλέγµατα, κα-
τονόµασε Πρόεδρο της ∆ηµοκρατίας, αναφέρθηκε στους τύ-
πους των εκλογών, γνωρίζει τον αριθµό των αιρετών
αντιπροσώπων του εκλογικού Σώµατος, κατονόµασε τους µεγά-
λους νοµπελίστες ποιητές, γνωρίζει για την ηγετική φυσιογνω-
µία του Μεγάλου Αλεξάνδρου, ανέφερε τον Χρυσό αιώνα του
Περικλή, την Κάθοδο των Αχαιών, των ∆ωριέων κ.λπ..

Η επιτροπή εισηγείται θετικά για την πολιτογράφηση του. Και
πράγµατι, δέχεται ο Υφυπουργός, παρ’ ότι όµως ο συγκεκριµέ-
νος µετανάστης δεν είχε δικαίωµα, διότι ήταν µόνο ενάµιση
χρόνο στην Ελλάδα ενώ ο νόµος λέει ότι έπρεπε να είναι εδώ το
λιγότερο τρία χρόνια, εάν έχει παντρευτεί, για να πάρει την ελ-
ληνική υπηκοότητα.

Και αυτό το καταθέτω.
(Στο σηµείο αυτό ο Πρωθυπουργός κ. Γιώργος Παπανδρέου

καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο το οποίο
βρίσκεται αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής).

Γεννήθηκε στην Αλβανία, έχει αλβανική ιθαγένεια και ελληνική
καταγωγή. ∆εν διευκρίνιζει αν τόπος κύριας διαµονής τους είναι
η Ελλάδα ή η Αλβανία. Λέει ότι η σύζυγός του και η κόρη του δια-
µένουν στην Καβάλα.

∆εν απάντησε στις ερωτήσεις που του τέθηκαν, ειδικότερα δεν
γνωρίζει τον εθνικό ύµνο, δεν είναι εξοικειωµένος µε τη διοικη-
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τική γεωγραφική διαίρεση της χώρας, δεν γνώριζε επακριβώς το
γεωγραφικό διαµέρισµα στο οποίο υπάγεται η πόλη της Καβά-
λας, όπου ζούσε και η γυναίκα του υποτίθεται, ούτε και νοµούς
του γεωγραφικού διαµερίσµατος Μακεδονίας, δεν έχει προσαρ-
µοστεί στην ελληνική πραγµατικότητα, δεν έχει αποκτήσει ισχυ-
ρούς δεσµούς µε τη χώρα.

Η επιτροπή εισηγείται αρνητικά για την πολιτογράφηση. Ο
Υφυπουργός αποδέχεται την αίτηση πολιτογράφησης του οµο-
γενούς αλλοδαπού υπό τα στοιχεία κ.λπ..

(Στο σηµείο αυτό ο Πρωθυπουργός κ. Γιώργος Παπανδρέου
καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο το οποίο
βρίσκεται αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής).

Κύριοι της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, µας κατηγορήσατε
για χαλαρότητα. Χαλαρότητα είχατε εσείς, ανοµία είχατε εσείς,
ρουσφετολογική πολιτική είχατε εσείς, αυθαιρεσία είχατε εσείς!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
Ναι, κύριε Σαµαρά, «ναι» στην οµαλότητα, «ναι» στα σοβαρά

κριτήρια, «ναι» στην ελληνικότητα!
Ποιος έστειλε το µήνυµα για χαλαρές διαδικασίες κύριε Σα-

µαρά, και το 1992 και τα τελευταία χρόνια σε αυτήν την χώρα; Η
Νέα ∆ηµοκρατία.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
Εµείς µιλάµε για ευνοµία. Συµφωνείτε, το καταλαβαίνω, θεω-

ρητικά ότι συµφωνείτε κι εσείς για την ευνοµία. Απλώς δεν την
εφαρµόσατε ποτέ και πουθενά. Σε κανέναν τοµέα της ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης. Ανοµία, αυθαιρεσία παντού. Πόσο µάλλον στο θέµα
των µεταναστών, όπου, βεβαίως, ήταν πολύ εύκολη η ανοµία και
η αυθαιρεσία. Γι’ αυτό έχει γίνει η Ελλάδα ξέφραγο αµπέλι.

Και αν ήταν όλα καλά, γιατί δεν λειτούργησαν οι πολιτικές σας;
Ένα δεύτερο θέµα, κύριοι της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης και

άλλων αντιπολιτευτικών κοµµάτων, είναι ότι δεν µιλάµε προφα-
νώς για µαζική νοµιµοποίηση µεταναστών. ∆εν υπάρχει τέτοιο
θέµα στο νοµοσχέδιο που έχουµε καταθέσει. ∆εν έχουµε µιλήσει
γι’ αυτό το θέµα. ∆εν µιλάµε για την πολιτογράφηση εκείνων που
δεν έχουν νόµιµα χαρτιά. Που το ακούσατε; Γιατί το λέτε; Γιατί
το επαναλαµβάνετε; Για να φοβίσετε τον κόσµο; Για να δηµι-
ουργήσετε ψευτοδιλλήµατα; Για να διχάσετε εσείς την ελληνική
κοινωνία, όταν δεν είναι αυτό που εµείς προτείνουµε;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
Μην παίζετε, λοιπόν, µε την αλήθεια. Εµείς µιλάµε για ευνο-

µία. Να µπει τέλος στην ανοµία.
Άκουσα ότι µε την απόδοση της ιθαγένειας θα τους κουβα-

λάµε στους ώµους µας, στην πλάτη µας. Αυτήν τη στιγµή µάλλον
αυτοί κουβαλούν σηµαντικό µέρος της ελληνικής οικονοµίας στη
δική τους πλάτη. Ευνοµία ξέρετε τι σηµαίνει; Να πληρώνουν τα
ασφαλιστικά ταµεία, να πληρώνουν τους φόρους τους, να εκ-
πληρώνουν στρατιωτικές υποχρεώσεις.

Ευνοµία σηµαίνει και κάτι ακόµα. Πρώτα από όλα, πράγµατι
να διαχωρίσουµε, εκείνους που νόµιµα ζουν και εργάζονται στη
χώρα από εκείνους που δεν έχουν το δικαίωµα. Γιατί ξέρετε τι
γίνεται; Ο εργοδότης, όταν παίρνει λαθροµετανάστες, δεν πιέζει
µόνο τον άλλο µετανάστη, ο οποίος είναι νόµιµος αλλά και τον
ίδιο τον Έλληνα εργαζόµενο. Τον πιέζει, διότι παίρνει τον λα-
θροµετανάστη και δεν τηρεί τους νόµους και άρα τις υποχρεώ-
σεις απέναντι στον εργαζόµενο, δεν πληρώνει εισφορές, δεν
πληρώνει υπερωρίες, δεν έχει σωστές συνθήκες εργασίας. Αυτό
νοµίζετε ότι βοηθάει την ελληνική οικονοµία; Σαφώς δεν βοηθάει
τον Έλληνα εργαζόµενο, ο οποίος αναγκάζεται να δουλέψει µε
τις ίδιες συνθήκες. Γι’ αυτό µιλάµε για ευνοµία.

Το ίδιο ισχύει και για την «κουρελού». Μα, µόνο ξένοι είναι εκεί-
νοι που απλώνουν την «κουρελού»; Είναι και Έλληνες αυτοί που
φοροδιαφεύγουν.

Για τις φυλακές. Θα σας πω την προσωπική µου εµπειρία, πη-
γαίνοντας στο Αγαθονήσι και πηγαίνοντας σε ένα αστυνοµικό
τµήµα στην Κυψέλη. Και θα σας το πω όπως µου το διηγήθηκαν.
Μπαίνουν λαθροµετανάστες και τους πιάνει η Αστυνοµία. Ζητούν
πολιτικό άσυλο πολλοί από αυτούς. Ξέρετε ποιο είναι το ποσο-
στό των αιτούντων που παίρνει πολιτικό άσυλο στην Ευρωπαϊκή
Ένωση; Μέσος όρος. 35%. Όχι 35% όλων των λαθροµετανα-
στών, 35% των αιτούντων παίρνει άσυλο κατά µέσο όρο στην Ευ-

ρωπαϊκή Ένωση. Στην Ελλάδα, πόσοι από τους αιτούντες παίρ-
νουν πολιτικό άσυλο; 0,5%. Όµως τι τους κάνουµε αυτούς; Ξέ-
ρετε τι τους κάνουµε; Τους δίνουµε ένα χαρτί και τους λέµε «σε
δύο εβδοµάδες πρέπει να φύγετε». Προφανώς δεν φεύγουν,
γυρνούν ανά την Ελλάδα ως ηµιπαράνοµοι και κάποια στιγµή εκεί
που δουλεύουν, εκεί που ζουν, τους πιάνει η Αστυνοµία, όπω
έγινε στην Κυψέλη όπου είχα πάει, ή επειδή δεν έχουν πληρώσει
το νοίκι, τους αναφέρει στην Αστυνοµία ο ιδιοκτήτης της πολυ-
κατοικίας, ο οποίος τους εκµεταλλεύεται ακριβώς λόγω αυτής
της ανοµίας τους βάζει δέκα-δέκα στο δωµάτιο για να παίρνει τα
χρήµατα και τους πηγαίνει στην τοπική αστυνοµία.

Πήγα, λοιπόν, κι εγώ στο Αστυνοµικό Τµήµα της Κυψέλης,
όπου ήταν υπεύθυνη µία γυναίκα αστυνοµικός και τη ρωτάω:
«πώς είναι τα πράγµατα εδώ;», λέω «έχετε κρατούµενους;». Μου
απαντά: «ναι έχουµε γεµίσει, έχουµε είκοσι κρατούµενους, δεν
υπάρχει χώρος για άλλους». Λέω «τι είναι;». «Λαθροµετανά-
στες;», «τι τους κάνετε;», «τους πιάσαµε, δεν είχαν χαρτιά;». «και
µετά τι τους κάνετε;». Απαντά: «τους κρατάµε δύο µήνες και µετά
τους αφήνουµε». Αυτή είναι η ευνοµία στη χώρα µας; Αυτούς
τους ανθρώπους που έρχονται στα σύνορά µας, ήταν καλύτερο
να τους πούµε «σας πηγαίνουµε στην πατρίδα σας» εφόσον δεν
τους δίνουµε πολιτικό άσυλο, παρά να τους έχουµε να γυρίζουν
ανά την Ελλάδα και µετά να λέµε ότι φταίνε οι µετανάστες για
την ανοµία στη χώρα µας.

Μήπως και η φυµατίωση ή οι διάφορες ασθένειες δεν είναι ένα
αποτέλεσµα αυτής της ανοµίας; ∆ηλαδή το να µην µπορούν να
έχουν πρόσβαση σε υπηρεσίες υγείας αλλά να µην ελέγχονται
από την ίδια την πολιτεία αυτές οι καταστάσεις; ∆ιότι ξέρουµε,
ότι όπου υπάρχει ανοµία, όπου υπάρχει παρανοµία, υπάρχει
AIDS, ναρκωτικά, ηπατίτιδα, και φυµατίωση. Άρα, λοιπόν, εµείς
µιλάµε για ευνοµία.

Βέβαια, δεν λύνονται όλα µε αυτό το νοµοσχέδιο. Γιατί δεν µι-
λάµε µόνο για το θέµα των νόµιµων µεταναστών, µιλάµε, βε-
βαίως, και για ένα µεγάλο θέµα που έχει η χώρα µας, αυτό των
πολλών παράνοµων µεταναστών. Αλλά λέµε να βάλουµε επιτέ-
λους µία τάξη.

∆ικαίωµα ψήφου για τους Έλληνες του εξωτερικού. ∆εν είναι
αλήθεια ότι δεν έχουν δικαίωµα ψήφου οι Έλληνες του εξωτερι-
κού. Όλοι οι Έλληνες που έχουν ελληνική ιθαγένεια, είτε στην
Ελλάδα είτε στο εξωτερικό, έχουν δικαίωµα ψήφου. Ποιο είναι
το ερώτηµα;

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Με συγχωρείτε, γι’ αυτό σας λέω, µην λέτε πράγµατα που δεν

ευσταθούν! ‘Ολοι έχουν δικαίωµα ψήφου.
Ποιο είναι το πρόβληµα:
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Θα µπορέσουν να το ασκήσουν;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης και

Υπουργός Εξωτερικών): Θα µπορέσουν να το ασκήσουν; Πράγ-
µατι, αυτό είναι ένα ζήτηµα. Εσείς λέτε ψέµατα ότι δεν έχουν δι-
καίωµα ψήφου. Έχουν δικαίωµα ψήφου. Και πάρα πολλοί από
την Ευρώπη έρχονται και ψηφίζουν στην Ελλάδα.

Άρα, λοιπόν, δύο είναι τα ερωτήµατα:
Πρώτον, η επιστολική ψήφος. ∆εύτερον, ποια θα είναι η αντι-

προσώπευσή τους; Θα είναι µέσω των τοπικών Βουλευτών σε
κάθε νοµό, δηλαδή θα ψηφίζουν για τους τοπικούς Βουλευτές ή
θα ψηφίζουν για έναν αριθµό Βουλευτών όπως είναι το Επικρα-
τείας, το οποίο εµείς προτείνουµε; Κι εκεί έχουµε διαφορές.

Ας καθίσουµε λοιπόν κάτω και ας συµφωνήσουµε στο σύ-
στηµα για να βρούµε τον καλύτερο τρόπο.

Και βεβαίως πρώτοι εµείς, και εγώ, αλλά και ο Ανδρέας Πα-
πανδρέου µιλήσαµε για το δικαίωµα των Ελλήνων του εξωτερι-
κού να ψηφίζουν!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
Ψήφος των µεταναστών στις δηµοτικές εκλογές: Άκουσα

πολλά εναντίον αυτής της πρότασης, αλλά δεν ξέρω κύριε Σα-
µαρά, αν ξέρετε ότι ήταν προγραµµατική δέσµευση της Νέας ∆η-
µοκρατίας. Στην Αναθεώρηση του 2006, πενήντα Βουλευτές σας,
της Νέας ∆ηµοκρατίας, είχαν προτείνει να µπει και σχετική συ-
νταγµατική ρήτρα για τη δυνατότητα µεταναστών να ψηφίζουν
στις δηµοτικές εκλογές. Ο κύριος Παυλόπουλος, αρµόδιος
Υπουργός της κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας, είχε δεσµευ-
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τεί σχετικά, µε σειρά από δηµόσιες τοποθετήσεις και συνεντεύ-
ξεις, για συµµετοχή όχι µόνο στις δηµοτικές αλλά και στις νο-
µαρχιακές εκλογές.

Άρα λοιπόν, αναρωτιέµαι ποια είναι τελικά η στάση σας. Είναι
τόσο περίεργη η δική µας απόφαση, που συµφωνεί στο κάτω-
κάτω µε πενήντα Βουλευτές του δικού σας κόµµατος, οι οποίοι
υποστηρίζουν αυτό το δικαίωµα, που δεν το απαγορεύει το ελ-
ληνικό Σύνταγµα και που υπάρχει και σε πολλές άλλες χώρες, το
οποίο µάλιστα και για σας έχρηζε συνταγµατικής προστασίας;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα κλείσω µε δύο δηλώσεις που
θεωρώ ότι πρέπει να τις εξάρει κανείς. Η πρώτη είναι του Ιερό-
θεου Ναυπάκτου που λέει: «Η ανωτερότητα αποδεικνύεται από
το κατά πόσον έχει τη δυνατότητα να αφοµοιώνει δηµιουργικά
άλλους πολιτισµούς και παραδόσεις, χωρίς να αλλοιώνεται και
να απο-εκπολιτίζεται ο ίδιος. Συχνά υποστηρίζουµε µε επιχειρή-
µατα ότι ο ελληνικός πολιτισµός έχει µεγάλη δύναµη. Γονιµο-
ποίησε άλλες παραδόσεις, όπως τη ρωµαϊκή, άντεξε σε
τουρκοκρατία, φραγκοκρατία κ.λπ.. Οι ενδεχόµενες φοβίες δεί-
χνουν ότι αµφιβάλλουµε για τη δύναµη και τη γονιµότητα του πο-
λιτισµού µας».

Η δεύτερη είναι του µητροπολίτη Μεσσηνίας Χρυσόστοµου:
«Ο ελληνισµός ποτέ δεν σκέφτηκε µε κριτήρια αρίας φυλής να
διαφυλάξει τη φερεγγυότητα του ελληνικού πολιτισµού. Ο ελλη-
νικός πολιτισµός έχει άλλα κριτήρια και άλλες αρχές, την ελευ-
θερία του ανθρώπου και το σεβασµό στην αξιοπρέπεια του
ανθρωπίνου προσώπου µέσα από τις οποίες αναδεικνύεται δια-
χρονικά». Γι’ αυτή την ελληνικότητα µιλάω. Γι’ αυτή την ελληνι-
κότητα, ήµουν και θα είµαι πάντα περήφανος. Για την Ελλάδα
των αξιών.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Πρόε-
δρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού κ. Καρατζαφέρης.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Κρίµα, κύριε Πρωθυπουργέ, που δεν είχατε
ακόµα µισή ώρα να µιλήσετε. Είχατε αρχίσει προς το τέλος να
έρχεστε στις θέσεις του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού.

Έχω κάποιες παρατηρήσεις να κάνω σ’ όλα αυτά τα οποία
ακούστηκαν. ∆εν θέλω να αφήσω τίποτα αναπάντητο. Κύριε
Υπουργέ προστασίας του αριστερού πολίτη, νοµίζω ότι πρέπει
να είναι από το Σείριο ή από την Ανδροµέδα. Από κει είναι οι εξί-
µισι χιλιάδες κρατούµενοι. ∆εν είναι µετανάστες; Τι είναι; Κατέ-
βηκαν µε δορυφόρο; Το 60% των εγκληµατιών για κακούργηµα
είναι µετανάστες. Το επαναλαµβάνω για ακόµα µία φορά. Μην
ακούω διαβολές και υπερβολές από κάποιους για «δηλητη-
ριώδη». ∆εν είναι όλοι οι µετανάστες κακούργοι, όµως η πλειο-
ψηφία των κακούργων που είναι στις φυλακές είναι µετανάστες.
Να το ξεκαθαρίσουµε αυτό. Αυτή είναι µία πραγµατικότητα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Βέβαια, κύριε Τσίπρα, δεν πρέπει να πάτε στην επιτροπή. ∆εν

πάνε στην επιτροπή γιατί αν απαντήσουν αυτά που απαντήσατε,
«κόπηκαν» όλοι, γιατί δεν δόθηκε το δικαίωµα ψήφου στις Ελλη-
νίδες το 1956, αλλά το 1952 και δεν το έδωσε µία προοδευτική
κυβέρνηση, αλλά το έδωσε η κυβέρνηση της ακροδεξιάς του Πα-
πάγου και η πρώτη γυναίκα δεν ήταν µία προοδευτική από την
αριστερά, αλλά ήταν η Ελένη Σκούρα, για να ξέρουµε πώς ακρι-
βώς έχουν τα πράγµατα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Τώρα βέβαια, κύριε Πρόεδρε, καλύτερα να περπατάς έστω και

µε κωλοτούµπα, παρά να έρπεις. Είδατε προχθές ο Σισέ µε τα
κόλπα που έκανε πόσες τούµπες έκανε στον αέρα. Είπα τώρα
για Παναθηναϊκό και θυµήθηκα ότι συγγενής δικός σας κι όχι
δικός µου είχε διοριστεί από τον Παπαδόπουλο γενικός αρχηγός
του Παναθηναϊκού. Εγώ καµµία σχέση µε χούντα. ΕΑΤ-ΕΣΑ και
µέσα µε τα χεράκια έτσι. Αυτά για να ξέρουµε, γιατί µερικοί προ-
σπαθούµε να κολλήσουµε ορισµένα πραγµατάκια, αλλά δεν κολ-
λάνε.

Έρχοµαι επί της ουσίας και επί της σοβαρής διάστασης. Κύριε
Πρωθυπουργέ, άκουσα µέσα στην Αίθουσα να λέγεται ότι η
∆εξιά είναι αυτή η οποία έχει σκληρή πολιτική για τους µετανά-

στες, ότι για όλα φταίει αυτή η ∆εξιά. Ο Λαφοντέν είναι µαζί σας
στο Ευρωκοινοβούλιο, δίπλα-δίπλα. Ο Ευρωβουλευτής σας κά-
θεται δίπλα από το Γερµανό, δύο καθίσµατα είναι, ας πάρει το
πρόγραµµα του Λαφοντέν για να το δείτε. Είναι σκληρότερο το
πρόγραµµα του αριστερού Γερµανού Λαφοντέν από το πρό-
γραµµα του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
∆εν λέµε εµείς αυτήν τη στιγµή αυτό που λέει ο Λαφοντέν,

«πρώτα δουλειά στους Γερµανούς». Έτσι λέει και «πετάχτε τους
έξω από τα εργοστάσια». Λαφοντέν. Πάρτε το πρόγραµµα να το
«κατεβάσετε». ∆εν είµαστε εµείς στην Κυβέρνηση οι ακροδεξιοί,
όπως λέτε, της Μεγάλης Βρετανίας που λέει για εξέταση DNA
και από πού κατάγεται ο άλλος. Ο Μπράουν το έκανε. Επίσης
στην Αυστραλία ο εργατικός Πρωθυπουργός λέει το εξής: «∆εν
καλέσαµε εµείς να έλθουν εδώ οι µουσουλµάνοι. Εµείς έχουµε
θρησκεία και κοινωνία. Αν τους γουστάρει µένουν, αλλιώς ση-
κώνονται και φεύγουν». ∆εν το είπαµε εµείς. Τα λέω αυτά για να
ξέρουµε τι λέµε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Όλος ο πολιτισµένος κόσµος έχει άποψη όµοια µ’ αυτήν του

Μπαρό. Ο Αντιπρόεδρος της Κοµισιόν ήλθε στην Ελλάδα. ∆ή-
λωση Μπαρό, παρούσης της πολιτικής ηγεσίας της χώρας: «Η
Ελλάδα κινδυνεύει από τους µετανάστες». Και αυτός, δηλαδή,
στην ακροδεξιά; Επιτέλους, δεν θέλετε να δούµε τα πράγµατα
όπως έχουν; Σπέκουλα σ’ ένα κυρίαρχο θέµα; Από τη µία µεριά
«αµάν µη µπουν µετανάστες στη χώρα» λέει η Κυβέρνηση –
άκουσα τον Πρωθυπουργό- και από την άλλη µεριά «τι καλοί που
είναι οι µετανάστες και βοήθησαν στο θαύµα της οικονοµίας».
Τότε βάλτε κι άλλους µέσα. Εφόσον βοηθούν στην οικονοµία,
γιατί δεν βάζουµε άλλο ένα εκατοµµύριο µέσα; Γιατί αποκρού-
ουµε αυτήν την προσφορά, κύριε Υπουργέ; Βάλτε τους µέσα για
ν’ ανέβει λίγο η οικονοµία. Είστε σοβαροί επιτέλους;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Έχουµε ένα εκατοµµύριο ανέργους µε δήλωση του κ. Λοβέρ-

δου, του δικού σας Υπουργού και έχουµε σαν χώρα ενάµισι εκα-
τοµµύριο µετανάστες. Σας λέω λοιπόν: Με την κρίση η οποία
υπάρχει σήµερα πάει ο Πακιστανός και ζητάει δουλειά σε ένα,
δύο, τρία, δέκα καταστήµατα. ∆εν του δίνουν δουλειά γιατί υπάρ-
χει κρίση. Τι θα κάνει την επόµενη µέρα; Ο Έλληνας θα πάει στο
χωριό, θα πάρει έναν τενεκέ λάδι από τον παππού του, τη γιαγιά
του και θα έλθει. Ο άλλος τι θα κάνει; Έχετε µία απάντηση;

Είπατε ότι το νοµοσχέδιο αφορά πεντακόσιες τριάντα τέσσε-
ρις χιλιάδες, κύριε Παπανδρέου. Για το άλλο ένα εκατοµµύριο
πείτε µου τι θα κάνετε. Θα τους διώξετε; Θα τους νοµιµοποιή-
σετε; Θα γυρίζουν την Ελλάδα, όπως είπατε, χύµα; Το ένα εκα-
τοµµύριο τι θα κάνει; Πείτε µου όλοι εσείς που χειροκροτείτε
ευκόλως. Μιλάµε για πεντακόσιες χιλιάδες και έχουµε ένα εκα-
τοµµύριο χύµα. Αυτούς θα τους νοµιµοποιήσουµε; Τι θα κά-
νουµε; ∆εν πρέπει να τους διώξουµε, κι εγώ το οµολογώ. Πώς
θα τους διώξουµε; Τι θα τους κάνουµε; Εν πάση περιπτώσει, ποια
είναι η «οροφή»; Τώρα είναι γύρω στο ένα επτακόσια, του χρό-
νου θα είναι περισσότεροι και του άλλου χρόνου θα είναι ακόµα
περισσότεροι. Το είπε ο κύριος Υπουργός: «Ερµητικά δεν µπο-
ρούµε να κλείσουµε τα σύνορα». Σχήµατα οξύµωρα και αντιφα-
τικά.

Εάν µπορούσε κάποιος να φύγει από τις αγκυλώσεις της κοµ-
µατικής πειθαρχίας και να ακούσει αυτά τα πράγµατα από µία
απόσταση, θα έλεγε ότι εδώ τα πράγµατα είναι τραγελαφικά.
Έρχεται και οµολογεί η Κυβέρνηση διά στόµατος του αξιότιµου
Υπουργού κ. Χρυσοχοϊδη και λέει το εξής, ότι η Τουρκία φταίει
που έχουµε υπογράψει µαζί της, που έχουµε συµφωνήσει, που
καταπατά την υπογραφή της και από εβδοµήντα τρεις χιλιάδες
που πέρασαν, δύο χιλιάδες τετρακόσιους δέχτηκε πίσω. Έτσι
είναι, κύριε Χρυσοχοϊδη, τα νούµερα; Τα θυµάµαι καλά; Ωραία.
Τότε γιατί βάζετε στην Ευρώπη έναν που δεν σέβεται την υπο-
γραφή του; Γιατί είστε οι πρώτοι που λέτε να µπει η Τουρκία
µέσα; Τιµωρήστε την Τουρκία και πείτε της: «Μία χώρα που δεν
σέβεται την υπογραφή της δεν έχει καµµία σχέση µε το ευρω-
παϊκό γίγνεσθαι».

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Επιτέλους λοιπόν, η Τουρκία φταίει, αλλά η Τουρκία να µπει
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στην Ευρώπη. Σχήµατα οξύµωρα και αντιφατικά.
Κύριε Παπανδρέου, έχω πει ότι είστε καλός άνθρωπος, αλλά

σήµερα δείξατε µία βαναυσότητα. Χτυπήσατε αγρίως τους δη-
µοκράτες.

Εν πάση περιπτώσει, κάποιες φορές είναι χρήσιµα και τα λι-
παντικά, τα οποία δεν τα χρησιµοποιήσατε. Είναι απαράδεκτο
αυτό το οποίο έγινε. Επειδή έκαναν κάποια λάθη; Επειδή έκα-
ναν λάθη; ∆εν έχετε ακούσει εσείς καθόλου σαν πολιτισµένος
άνθρωπος, σαν πολιτικός ότι υπάρχει και η έµπρακτη µετάνοια;
Έµπρακτη µετάνοια κάνουν σήµερα για τα ανοµήµατα του πα-
ρελθόντος.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΡΑΓΑΚΗΣ: Τι λέτε;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Αυτό κάνουν. Βεβαίως. Έµπρακτη µετά-
νοια είναι. Εφόσον αλλάζει πολιτική ο Αρχηγός σας. Κωδικοποιεί
σήµερα πράγµατα εντελώς αντίθετα. Και τον άκουσα µε προ-
σοχή. Και µπράβο του. Και συγχαρητήρια, κύριε Τραγάκη. Προ-
σχώρησε στις θέσεις τις δικές µου. Και µου αρέσει αυτό που είπε
ο Αρχηγός σας. Σε εντελώς, όµως, αντίθετη ρότα από αυτά που
έκανε ο κ. Παυλόπουλος.

Ο κ. Παυλόπουλος από αυτό το Βήµα ακριβώς είπε: Ευχαρι-
στούµε τους µετανάστες που επιλέγουν τη χώρα µας σαν χώρα
εγκαταστάσεως. ∆εν τα είπε ο Ραγκούσης. Αυτά ο Ραγκούσης
δεν τα είπε. Τα έχετε πει εσείς. Και δεν το πιστεύατε. Και τον ρω-
τήσατε. Και σας είπε «ναι». Τόσα απίστευτα πράγµατα έχετε πει
κι έχετε κάνει.

Εµείς χαιρόµαστε που ήρθατε στη δική µας πολιτική. Κουρα-
στήκαµε να σας φέρουµε. Θα συνεχίσουµε, όµως, αυτόν τον
κόπο, να σας κουβαλάµε στην πλάτη.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Να το ξέρετε. ∆εν θα κουραστούµε. Κι εκείνο το δηµοψήφι-

σµα. ∆εν άκουσα από τον αξιότιµο Πρόεδρο της Νέας ∆ηµο-
κρατίας να πει, είναι νόµος σε δέκα µέρες, κύριε Πρόεδρε. Ελάτε
να πάµε στο δηµοψήφισµα. Εάν µαζέψουµε ένα εκατοµµύριο
υπογραφές –κοντεύουµε να φτάσουµε τις τριακόσιες χιλιάδες
µόνοι µας σε τρεις εβδοµάδες- µε τη Συνθήκη της Λισαβόνας –
και θα σας πω κάτι, κύριε Πρωθυπουργέ γι’ αυτό…

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Καρατζαφέρη,
µου επιτρέπετε µία τεχνική παρατήρηση;

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Ναι, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Επειδή µετακινείστε επί
του Βήµατος προς τα δεξιά, αποµακρύνεστε από τα µικρόφωνα.
Ανοίξτε λίγο τα µικρόφωνα για να είναι ευκρινέστερη…

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Αφήστε µε να έχω ένα Βήµα µε τη ∆εξιά,
κύριε Πρόεδρε. Εµείς δεν είµαστε στην κωλοτούµπα να αλλά-
ζουµε θέσεις, πότε ναι, πότε όχι…

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Επί του Βήµατος είπα.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Εν πάση περιπτώσει, επειδή ο χρόνος τρέ-
χει, εάν, κύριε Πρόεδρε, της Νέας ∆ηµοκρατίας, µαζέψουµε µαζί
ένα εκατοµµύριο υπογραφές –ήδη έχουµε µαζέψει αρκετές χι-
λιάδες από χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης- λέει η Συνθήκη της
Λισαβόνας ότι µπορούµε να πάµε σε δηµοψήφισµα όχι µέσω της
επιθυµίας της ελληνικής Κυβερνήσεως αλλά µέσω της Ευρώπης.
Ελάτε. Είναι κοντά ο αριθµός. Ελάτε να βοηθήσουµε. Εφόσον
συµφωνείτε ότι αυτό είναι βλαπτικό για τη χώρα, γιατί δεν ερχό-
σαστε να κάνετε το δηµοψήφισµα;

Κι επιτέλους, κύριε Πρωθυπουργέ, εσείς ενώ έχετε ψηφίσει τη
Λισαβόνα, εδώ µέσα είπατε να γίνει δηµοψήφισµα για τη Λισα-
βόνα. Και διακινδυνέψατε τη σχέση µε τον κ. Σηµίτη. Τα θυµά-
στε. Γι’ αυτό γιατί θέλατε δηµοψήφισµα και τώρα λέτε «όχι» στο
δηµοψήφισµα;

Έρχοµαι και στην Αριστερά. Έχετε επιφυλάξεις. ∆ικαίωµά σας
να έχετε επιφυλάξεις κι εσείς, κυρία Παπαρήγα, κι εσείς, κύριε
Τσίπρα. ∆εν θέλετε βελτίωση αυτού του νοµοθετήµατος; ∆εν εί-
πατε για βελτίωση; Ωραία. Πάµε στην επιτροπή του άρθρου 44,
ψηφίστε αύριο που θα καταθέσουµε την πρόταση εµείς να γίνει
η επιτροπή του άρθρου 44 µήπως και υπάρξει βελτίωση, αυτή
που θέλετε. Πάµε, λοιπόν, µέσα από µία διαδικασία που επιτάσ-

σει το Σύνταγµα να µπορέσουµε να βρούµε άκρη. Εµείς, λοιπόν,
θα καταθέσουµε αύριο για την επιτροπή του άρθρου 44 επιστολή
και ελπίζω και το ΠΑΣΟΚ µε την ευαισθησία που έχει, αλλά και η
Νέα ∆ηµοκρατία να θέλουν να πάµε σε αυτήν την επιτροπή, να
επεξεργαστεί το θέµα για δύο, τρεις µήνες και να φέρει το πόρι-
σµα εδώ στη Βουλή.

Βεβαίως, για άλλη µία φορά θα πείτε, πρωτοβουλία του ΛΑΟΣ
είναι, δεν τη στηρίζουµε. Έτσι, όµως, δεν ανοίγουµε τη δηµο-
κρατία. Τη στενεύουµε τη δηµοκρατία και νοµίζω ότι αυτό είναι
βλαπτικό για την Ελλάδα.

Τέλος, κύριε Χρυσοχοΐδη, κύριε Υπουργέ, διαβάζω στον Τύπο
ότι ο αξιότιµος κύριος Υπουργός είναι το αγαπηµένο παιδί των
Αµερικανών. Το διαβάζω σε πάρα πολλές εφηµερίδες. Θα
έπρεπε, λοιπόν, να ξέρει ότι οι Αµερικανοί δεν µας δίνουν βίζα.

Χθες ήµουν µε κάποιους του Κογκρέσο, που είναι στην Ελ-
λάδα. Ελπίζω να τους δείτε κι εσείς. Ξέρετε τι µου είπαν; Τι ζη-
τάτε εσείς άρση της βίζας µε αυτό το οποίο φέρνετε για
νοµιµοποίηση πεντακοσίων χιλιάδων µουσουλµάνων;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
∆εν θα πάρουµε βίζα. Θα πηγαίνουµε στη Νέα Υόρκη και θα εί-

µαστε τριτοκοσµικοί. Τριτοκοσµικοί!
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪ∆ΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πο-

λίτη): Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το λόγο επί προσωπικού.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Ξέρουν περισσότερα απ’ ό,τι νοµίζετε,
κύριε Πρωθυπουργέ. Και σου λέει, θέλετε άρση βίζας; Εσείς θα
είστε παράρτηµα της Αλ Κάιντα σε λίγα χρόνια.

Εποµένως, πώς από τη µία µεριά ζητάµε εµείς να έχουµε ισό-
τιµη αντιµετώπιση από τους Αµερικανούς όταν πηγαίνουµε στη
χώρα τους και από την άλλη µεριά βάζουµε πεντακόσιες χιλιάδες
µετανάστες από το παράθυρο και τους κάνουµε Έλληνες;

Πολύ φοβούµαι, λοιπόν, ότι αυτά δεν είναι σοβαρά.
Κι έρχεστε τώρα και λέτε, συµµετοχή στα κοινά, να ψηφίζει ο

µετανάστης. Εδώ, κύριε Πρωθυπουργέ, σε µία πολυκατοικία δεν
έχουν το δικαίωµα να ψηφίζουν οι ενοικιαστές και ψηφίζουν µόνο
οι ιδιοκτήτες. Σε µία συνέλευση πολυκατοικίας. Εδώ, λοιπόν,
τους κάνετε συνιδιοκτήτες του κράτους και τους δίνετε το δικαί-
ωµα να ψηφίζουν, του εκλέγειν και του εκλέγεσθαι; ∆εν το κάνει
κανείς σήµερα στην Ευρώπη. Και όσοι το κάνουν, προσπαθούν
να βρουν τρόπο διαφυγής.

Όσον αφορά αυτό που άκουσα από τον κ. Σαµαρά, ότι θα κα-
ταργήσει το νόµο. Όσο και να καταργήσετε το νόµο -που εύχο-
µαι όταν θα έρθετε στα πράγµατα να καταργήστε το νόµο-
πρέπει να σας πω ότι πίσω η ιθαγένεια δεν παίρνεται µε κανέναν
τρόπο. Θα λουστούµε πεντακόσιες χιλιάδες και δεν ξέρω µέχρι
την ηµέρα που θα έρθετε εσείς πόσους ακόµα θα έχει νοµοθε-
τήσει το ΠΑ.ΣΟ.Κ. για να τους κάνει Έλληνες µουσουλµάνους
δυστυχώς.

Και θυµίζω στην Αριστερά το εξής: Στην Αριστερά, σε ένα
Κόµµα µεγάλο, τους Πρασίνους, ο Αρχηγός είναι Τούρκος στην
καταγωγή. Είµαστε µαζί Ευρωβουλευτές. Ο Οσντίρ; Κάπως έτσι
λέγεται. Είναι ο Αρχηγός των Πρασίνων. Συγγενείς είστε. Εδώ
κατεβάζετε κοινή πλατφόρµα, να κατεβείτε µαζί στις δηµοτικές
εκλογές. Γιατί να το κρύψετε εξάλλου;

Λέω λοιπόν: Φανταστείτε εδώ, µε το νόµο αυτό που θέλετε να
γίνει αύριο πράξη, πεντακόσιους χιλιάδες µουσουλµάνους και
διακόσιες χιλιάδες Έλληνες µουσουλµάνους που έχουµε στη
Θράκη, να προκύψει Αρχηγός του ΣΥ.ΡΙΖ.Α. να είναι µουσουλ-
µάνος εκ Τουρκίας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ο Υπουργός Προστα-

σίας του Πολίτη, κ. Χρυσοχοΐδης, έχει ζητήσει το λόγο επί προ-
σωπικού. ∆ιότι έγινε µία πολύ συγκεκριµένη αναφορά από εσάς,
κύριε Καρατζαφέρη.

Σε τι συνίσταται το προσωπικό, κύριε Χρυσοχοΐδη;
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪ∆ΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πο-

λίτη): Κύριε Πρόεδρε, ο Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού νοµίζω ότι στην προσπάθειά του να λαϊκίσει, ορισµένες
φορές υπερβαίνει τα εσκαµµένα και την ευπρέπεια µέσα εδώ στο
Κοινοβούλιο.

Ακούστε να σας πω κάτι: ∆εν ξέρω τι γράφουν οι εφηµερίδες.
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Εγώ την πατρίδα µου έχω υπηρετήσει. Την πατρίδα µου υπηρετώ
και τα συµφέροντα του ελληνικού λαού. Και τίποτα άλλο. Και µην
το ξαναπείτε αυτό, σας παρακαλώ, εδώ µέσα!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
Κάτι άλλο θέλετε να πείτε προφανώς.
Θέλω, επίσης, να σας πω το εξής: Αν οι Αµερικάνοι θεωρούν

ότι εµείς έχουµε πεντακόσιες χιλιάδες µουσουλµάνους στη
χώρα, προφανώς το ακούνε από εσάς. ∆ιότι εµείς έχουµε κάπου
πενήντα, εξήντα χιλιάδες µουσουλµάνους σε αυτήν τη χώρα.
Εσείς λέτε ότι έχουµε πεντακόσιες χιλιάδες και δυσφηµείτε τη
χώρα. Σε τι συνίσταται, λοιπόν, η δυσφήµιση της χώρας και η
απαγόρευση να µη δώσουν βίζα;

Ακούστε, λοιπόν, και κάτι ακόµη, γιατί πρέπει να σταµατήσετε
να λαϊκίζετε εδώ µέσα και να επιχειρείτε να παραπλανάτε τον ελ-
ληνικό λαό: Επανήλθατε ψευδώς λέγοντας ότι το 60% των φυ-
λακισµένων και καταδικασθέντων είναι µετανάστες. Είναι ψέµα
αυτό. Είναι αλλοδαποί κακοποιοί, οι οποίοι ήρθαν στη χώρα για
να συµµετέχουν σε οµάδες του οργανωµένου εγκλήµατος και να
εγκληµατήσουν. Σιγά να µην ήρθαν µετανάστες, εργαζόµενοι
φουκαράδες να δουλέψουν για ένα µεροκάµατο και µετά πήρα
τα καλάσνικοφ και κάνουν εδώ πράξεις οι οποίες είναι απεχθείς
και δολοφονικές.

Επίσης, όλοι αυτοί, όπως ξέρετε, δεν πρόκειται να πάρουν ιθα-
γένεια.

Τέλος, επειδή αναφερθήκατε στην ανάπτυξη, θέλω να πω το
εξής: Ναι, ένα µεγάλο µέρος της ανάπτυξης αυτής της χώρας,
είναι έργο µιας προσπάθειας που έγινε από τον ελληνικό λαό τα
τελευταία είκοσι χρόνια και στηρίχθηκε στη φτηνή εργασία και
την εκµετάλλευση των µεταναστών.

Σε ό,τι αφορά την Τουρκία, ξέρετε τι µας προτείνετε, κύριε Κα-
ρατζαφέρη;

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Πάντως, κύριε Χρυσο-
χοΐδη, τώρα έχετε υπερβεί κι εσείς τα εσκαµµένα…

ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪ∆ΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πο-
λίτη): Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): …και του χρόνου και
των κανόνων. Με το προσωπικό πήγατε και σε άλλες ατραπούς.

ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪ∆ΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πο-
λίτη): Σε ό,τι αφορά την Τουρκία, ξέρετε τι µας προτείνετε; Να
κλείσουµε την πόρτα κι εµείς και οι Ευρωπαίοι, να µη µιλάµε µαζί
τους, για να µπουκώσουν τη χώρα µε µετανάστες.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το
λόγο.

ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪ∆ΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πο-
λίτη): Εµείς δεν κλαψουρίζουµε ούτε γκρινιάζουµε. Παλεύουµε
να διαµορφώσουµε µία ευρωτουρκική συµφωνία επανεισδοχής
και να αναγκάσουµε την Τουρκία να συµφωνήσει µε τα αυτο-
νόητα. Και να είστε βέβαιοι ότι θα το πετύχουµε.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το λόγο.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το
λόγο.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Μισό λεπτό. Κατ’ αρχήν
θα πρέπει αυτή τη διαδικασία να µην την οδηγήσουµε τελικά σε
ένα διάλογο χωρίς τελειωµό.

Κύριε Καρατζαφέρη, έχετε το λόγο, σας παρακαλώ όµως πολύ
επιγραµµατικά, για ένα λεπτό.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): ∆εν θα χρειαστώ τα δέκα λεπτά του κυρίου
Υπουργού.

Κύριε Υπουργέ, εάν µε τόση επιπολαιότητα αντιµετωπίζετε τα
πράγµατα, καταλαβαίνετε πόσο επικίνδυνος είστε.

Επιπολαιότητα που δεν συγχωρείται σε Υπουργό και µάλιστα
σε Υπουργό που έχει κάνει πολλά ταξίδια στην Αµερική. Εν πάση
περιπτώσει, δεν είναι και τόσο έγκληµα να είσαι φίλος των Αµε-
ρικανών και νοµίζω αυτό µπορεί να οµολογηθεί και εκ του Προ-
έδρου του Κινήµατος. ∆εν είναι τόσο κακό που διαµαρτυρηθή-
κατε. Οι πολλοί Μουσουλµάνοι είναι δυσφήµιση για τη χώρα;
Εσείς το ισχυριστήκατε.

Επιτέλους, όσον αφορά το θέµα που σας είπα ότι είστε Υπουρ-
γός Προστασίας του αριστερού πολίτη. Πήγε στα Χανιά να µιλή-
σει Βουλευτής Κοινοβουλευτικού Κόµµατος µέσα στο δηµαρχείο
και απαγορεύτηκε από κάποιους της Αριστεράς και δεν κάνατε
τίποτα. Ενώ, στην Πανόρµου που βρέθηκε µια αντισυγκέντρωση,
τους κλείσατε όλους µέσα. Και ως προς το δεύτερο, δεν ξέρω τι
κάνατε. Ως προς το πρώτο, όµως, δεν κάνατε καθόλου καλά,
γιατί δίνετε δικαίωµα να πιστεύουν αντιεξουσιαστές ότι µπορούν
να υποκαταστήσουν το Κοινοβούλιο και το δηµόσιο διάλογο. Κά-
νετε σωστά τη δουλειά σας και µετά να αυθαδιάζετε µέσα στη
Βουλή.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): ∆εν υπάρχουν άλλα

προσωπικά. Οι αναφορές κάθε οµιλητή στην πολιτική άλλων πο-
λιτικών δεν σηµαίνει ότι εγείρουν και προσωπικό πρόβληµα.

Θα σας παρακαλούσα, κύριε Παυλόπουλε.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Μισό λεπτό, µε συγχωρείτε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Παυλόπουλε,

σας παρακαλώ. Κατ’ αρχάς, δεν θα παίρνετε το λόγο χωρίς να
σας τον δίνει το Προεδρείο. Έχετε εγερθεί, σας βλέπω εκεί ότι
είστε όρθιος, αλλά δεν χρειάζεται να παίρνετε το λόγο χωρίς να
σας τον δώσω.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Μα, τον ζήτησα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Μισό λεπτό, κύριε Παυ-

λόπουλε, µπορεί να τον ζητήσατε, αλλά πρέπει να δοθεί για να
αρχίσετε να οµιλείτε. Μόνο η αίτηση λόγου, δεν σηµαίνει ότι δί-
νεται αµέσως η έγκριση.

Κύριε Νάκο, το ίδιο ισχύει και για σας.
Ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης αναµένει για να

έλθει η σειρά του να µιλήσει.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΑΜΑΡΑΣ (Πρόεδρος της Νέας ∆ηµοκρατίας):

Να µιλήσει ο κ. Παυλόπουλος.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Βλέπω ότι ο κ. Σαµα-

ράς λέει να µιλήσετε εφόσον υπάρχει θέµα. Εγώ κρίνω ότι δεν
υπάρχει, αλλά δεν θέλω να σας στερήσω τη δυνατότητα. Θα σας
δώσω ένα λεπτό και θα σας παρακαλέσω να αναπτύξετε πάρα
πολύ σύντοµα το θέµα σας.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Επειδή, επανειληµµένα, έχει
ακουστεί -αυτό το οποίο ακούσαµε και πριν από λίγο- ότι δήθεν
ως Υπουργός από το Βήµα της Βουλής για όλους όσους µπαί-
νουν παράνοµα στην Ελλάδα, είχα πει «ευχαριστώ που επιλέγουν
την Ελλάδα» διευκρινίζω ότι είναι παντελώς ανακριβές. Και τα
Πρακτικά της συγκεκριµένης συνεδρίασης είναι εδώ.

Γινόταν τότε συζήτηση για το αν και κατά πόσον µπορούµε να
βάλουµε ποσοστώσεις στους µετανάστες που έρχονται. Και είχα
κάνει τη διάκριση που είναι αυτονόητη. Όταν έρχονται οι µετα-
νάστες παράνοµα, π.χ. από δουλεµπόρους, τι ποσόστωση να βά-
λεις όταν δεν σε ρωτάνε και µπαίνουν, όπως µπαίνουν, µέσα στα
σύνορά σου; Αντιθέτως, είχα πει ότι όταν βάλεις όρους γι’ αυ-
τούς που έρχονται νόµιµα, τους βάζεις τους όρους και δεν χρει-
άζεται ποσόστωση. Γιατί εσύ καθορίζεις τους όρους µε τους
οποίους έρχονται και δίνεις την άδεια για να έλθουν.

Είχα πει, λοιπόν, µόνο γι’ αυτούς που ακολουθούν αυτόν το
δρόµο της νοµιµότητας και επιλέγουν την Ελλάδα και τους απο-
δεχόµαστε, επειδή ξέρουµε πάρα πολύ καλά πόσοι απ’ αυτούς
συνέβαλαν, µε τη νόµιµη έλευσή τους στην Ελλάδα, στο να έχει
η χώρα µας ανάπτυξη προς συγκεκριµένη κατεύθυνση, σε µια
εποχή µάλιστα που τα εργατικά χέρια ήταν πολύτιµα. Άρα είχα
πει ότι τους ευχαριστούµε που νόµιµα επιλέγουν τον τόπο µας
και τους αποδεχόµαστε γι’ αυτό.

Είναι αδιανόητο να συγχέεται η δήλωσή µου αυτή, µε δήθεν
ευχαριστίες προς όλους εκείνους που έρχονται παράνοµα. Σιγά
µην έλεγα ότι ευχαριστώ και τους δουλεµπόρους γιατί έρχονται
εδώ και φέρνουν όλους αυτούς τους ανθρώπους που εκµεταλ-
λεύονται. Κάθε άλλο παρά είναι έτσι λοιπόν τα πράγµατα και, πα-
ρακαλώ πολύ, τα Πρακτικά είναι εδώ.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ωραία, κύριε Παυλό-

πουλε.
Ο κ. Νάκος έχει ζητήσει το λόγο. Κύριε Νάκο και εσείς επί προ-

σωπικού; Το όνοµά σας, δεν αναφέρθηκε στην Αίθουσα πάντως
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αν δεν κάνω λάθος µέχρι στιγµής. Παρ’ όλα αυτά όµως γιατί
βλέπω τον κ. Ζώη που ήταν τότε συνάδελφός σας στο Υπουρ-
γείο Εσωτερικών, να µου λέει ότι θα πρέπει µια που αναφέρεται
το όνοµα σας να πάρετε το λόγο, σας δίνω και εσάς το λόγο
αλλά θα σας παρακαλέσω, όµως, για ένα λεπτό.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: Και οι τρεις αποφάσεις στις οποίες ανα-
φέρθηκε ο Πρωθυπουργός, κύριε Πρόεδρε, δεν έχουν αλλαγή
της εισήγησης της υπηρεσίας από εµένα. Υπάρχει διαφοροποί-
ηση του εισηγητού, αλλά ο τµηµατάρχης, η διευθύντρια, η γε-
νική διευθύντρια και ο γενικός γραµµατεύς, εµφανίζουν την
απόφαση της υπηρεσίας, την οποία υπογράφουν. Άρα, λοιπόν,
δεν τροποποίησα την εισήγηση της υπηρεσίας.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: ∆ιαβάστε τα έγγραφα, να δείτε
ότι είναι έτσι.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: Θέµα δεύτερον, αναφέρθηκε ο κύριος
Πρωθυπουργός για έναν Έλληνα πιλότο. Έναν πιλότο ο οποίος
είναι παντρεµένος µε Ελληνίδα µε δύο παιδιά και έχει πράγµατι
από το διαβατήριό του ενάµιση χρόνο. Όµως, η υπηρεσία λέει
ότι λόγω του επαγγέλµατος που ασκεί, δεν είναι δυνατόν να προ-
σµετρηθεί ο χρόνος παραµονής στην Ελλάδα που πρέπει να είναι
τρία χρόνια. Γι’ αυτό είναι στη διακριτική ευχέρεια για κάποιον
παντρεµένο µε Ελληνίδα να του δώσουµε την ελληνική ιθαγένεια
-µε δύο παιδιά παρακαλώ- διότι όπως η υπηρεσία εισηγείται,
λόγω της ενασχόλησής του, δεν µπαίνουν σφραγίδες στο δια-
βατήριο, όταν ο πιλότος µπαίνει και βγαίνει στην Ελλάδα. Και
λέει: εναπόκειται στη διακριτική ευχέρεια του Υπουργού να απο-
φασίσει σχετικά, συνεκτιµώντας τα προαναφερθέντα, καθώς και
τη θετική γνωµοδότηση της αρµόδιας επιτροπής. Ποιος δεν θα
το υπέγραφε αυτό, κύριε Πρόεδρε;

Στο επόµενο και θα σας πω για το πόσο άδικη είναι η κριτική.
Με το σχέδιο νόµου που φέρνει το Υπουργείο Εσωτερικών, οι
οµογενείς πλέον δεν εξετάζονται. Αποκτούν την ελληνική ιθαγέ-
νεια µε γρήγορες διαδικασίες από τις περιφέρειες. Πρόκειται ή
δεν πρόκειται περί οµογενούς αυτός που έχει την οικογένεια
στην Καβάλα;

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Είναι αρνητική ει-
σήγηση.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: Μα, καταργήθηκε, κύριε Υπουργέ, η επι-
τροπή. Και εσείς την καταργείτε και πηγαίνετε αυτήν την αρµο-
διότητα στις περιφέρειες.

Γιατί δεν λέτε την αλήθεια και προσπαθείτε να δηµιουργήσετε
εντυπώσεις;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Οι αποφάσεις οι οποίες

κατατέθηκαν στα Πρακτικά και ζήτησα και εγώ αντίγραφο λένε
ότι η αρµόδια επιτροπή εισηγείται αρνητικά στη συγκεκριµένη
περίπτωση για την πολιτογράφηση. Οι αποφάσεις οι οποίες κα-
τατέθηκαν, γιατί τώρα πρέπει να κάνουµε πρώτα απ’ όλα επί-
κληση των Πρακτικών και για να κατατεθούν στα Πρακτικά έθεσα
την υπογραφή µου και ζήτησα και εγώ να δω τι έχουµε καταθέ-
σει στα Πρακτικά. Και εδώ...

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Αλλά ψήφισαν το 2000 στις εθνικές εκλογές.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Βεβαίως έδωσαν λάθος

στοιχεία στον Πρωθυπουργό και δεν απαντάει και απαντάτε
εσείς. ∆εν είναι σωστό.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Κεφαλογιάννη,
εάν ηρεµήσετε θα µε ακούσετε και ίσως να µε καταλάβετε.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΡΑΓΑΚΗΣ: Εσείς το εντοπίσατε το πρόβληµα
ΠΑΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Εσείς το είδατε εγκαίρως.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Μισό λεπτό, εδώ βλέπω

ότι επίσης στην απόφαση -γιατί ο κ. Νάκος πράγµατι κάνοντας τη
δική του διατύπωση δηµιούργησε ερωτηµατικά- µε την οποία γί-
νεται αποδεκτή διά της πολιτογράφησης ο εισηγητής, ο τµηµα-
τάρχης, η διευθύντρια και η γενική διευθύντρια υπογράφουν οι
τρεις δεύτεροι µε επιφύλαξη, ενώ ο εισηγητής εξακολουθεί και
λέει «διαφωνώ».

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
Λέω για το πρώτο που έχω στα χέρια µου.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Ψήφισαν στις εθνικές εκλογές το 2000.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Ζώη, είπαµε ότι

ήσασταν συνάδελφος τότε στο Υπουργείο του κ. Νάκου, αλλά
δεν χειριζόσασταν εσείς τα θέµατα.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Ανατρέχοντας στα γραπτά καταλαβαίνω τι
συµβαίνει.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ο κ. Νάκος εξέθεσε την
άποψή του δηλαδή, γιατί οι αποφάσεις φέρουν την υπογραφή
του.

Ο κ. Ραγκούσης ο οποίος είναι ο αρµόδιος Υπουργός έχει ζη-
τήσει το λόγο. Ό,τι συνέβη µε τους προηγούµενους θα συµβεί
τώρα και µε τον κ. Ραγκούση.

Κύριε Ραγκούση, θα σας παρακαλέσω σε δύο µόνο λεπτά να
δώσετε την απάντηση, τη διευκρίνιση για να κλείσουµε γιατί θα
πρέπει να συνεχίσουν οι δευτερολογίες.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Πήρατε µια µε-
γάλη απόφαση και την πήρατε πολύ γρήγορα, πολύ πρόχειρα,
να υπερασπιστείτε, και µάλιστα µε ιαχές υποστήριξης, γραπτά
ντοκουµέντα τα οποία έχουν δοθεί στη δηµοσιότητα και τα οποία
δεν επιδέχονται καµµία απολύτως αµφισβήτηση.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: Τα ερµηνεύετε όπως θέλετε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Κύριε Νάκο, σας
παρακαλώ! Εάν τα ερµηνεύουµε όπως θέλουµε…

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Νάκο, αφήστε να
ολοκληρώσει ο κ. Ραγκούσης. Εσείς τοποθετηθήκατε χωρίς να
σας διακόψει κανείς.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Κύριε Νάκο, το
συµπέρασµα είναι πως όταν αποφασίζετε ως κόµµα της Αξιωµα-
τικής Αντιπολίτευσης σήµερα, κυβέρνηση χτες, να απευθύνετε
πολλαπλές κατηγορίες διαρκώς, επί εβδοµάδες για αυτόµατη
ιθαγένεια, για χαλαρή ιθαγένεια, για διασυρµό της έννοιας της
ιθαγένειας…

ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΡΑΓΑΚΗΣ: Επί του θέµατος, κύριε Υπουργέ.
(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): … θα πρέπει να
είστε σε θέση, κύριε Τραγάκη, να υπερασπιστείτε τα πεπραγµένα
σας, τα οποία είναι µε έγγραφα ως εξής, για να καταλάβουν απο-
λύτως οι συνάδελφοι.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: Ποια έγγραφα, κύριε Υπουργέ;
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Μη διακόπτετε για να

ολοκληρώσει ο κ. Ραγκούσης. ∆εν θα διαιωνίσουµε αυτήν τη συ-
ζήτηση.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: Εµένα δεν µε αφήσατε να ολοκληρώσω,
κύριε Πρόεδρε.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Κύριε Νάκο, όσο
και αν φωνάζετε, µιλούν τα έγγραφα, δεν µιλούµε εµείς.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: Το θέµα είναι πώς τα διαβάζετε τα έγ-
γραφα.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Και εν πάση πε-
ριπτώσει το θέµα δεν είναι προσωπικό µε εσάς, κύριε Νάκο. Είναι
µια πολιτική αντίληψη αποδεδειγµένη για το πώς αντιµετωπιζό-
ταν αυτό το µεγάλο και κρίσιµο θέµα για την Ελλάδα και τον ελ-
ληνισµό της οµογένειας.

Είπατε στην προσπάθεια της υπεράσπισής σας ανακρίβειες.
Οι οµογενείς πρέπει να πληρούν σύµφωνα µε την υφιστάµενη νο-
µοθεσία συγκεκριµένες προϋποθέσεις για να πάρουν την ιθαγέ-
νεια, να είναι ενταγµένοι, να ξέρουν την ελληνική γλώσσα, να
προκύπτει ότι είναι ενσωµατωµένοι στο ελληνικό κοινωνικό γί-
γνεσθαι. Όσοι δεν είναι αλλά έχουν παντρευτεί Έλληνα υπήκοο,
πρέπει να έχουν κάνει παιδιά και να έχουν συµπληρώσει τριετία.

Αυτό, λοιπόν, ήταν και στην περίπτωση, αγαπητοί συνάδελφοι
της Νέας ∆ηµοκρατίας, που µη σπεύδετε τόσο εύκολα να ξανα-
φορτώνεστε στην πλάτη σας ευθύνες που ενδεχοµένως ατοµικά
σε εσάς δεν ανήκουν, που ήρθε η αρµόδια επιτροπή και είπε:
«∆εν έχει ενσωµατωθεί, διότι δεν ξέρει ούτε τον Εθνικό Ύµνο,
ούτε καν που ανήκει η Καβάλα. ∆εν έπρεπε να πάρει την ιθαγέ-
νεια και ας ήταν οµογενής».
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Είπε η επιτροπή ότι δεν µπορεί να πάρει την ιθαγένεια µε ενά-
µιση χρόνο ένας που, βεβαίως, είναι ενσωµατωµένος, αλλά έρ-
χεστε στη δική µας τη λογική για το τι αξία έχουν τα χρόνια, κύριε
Παυλόπουλε, γιατί έχετε οικοδοµήσει µια επιχειρηµατολογία ότι
τα χρόνια είναι το άλφα και το ωµέγα και έχετε υπογράψει για
παροχή ιθαγένειας σε ενάµιση χρόνο, ερχόµενοι στα δικά µας
λόγια για τη σχετικότητα όλων αυτών των διατάξεων…

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ολοκληρώστε, κύριε
Υπουργέ.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Τέλος, γιατί, κύριε
Νάκο, αποφασίζετε να ξαναπείτε ανακρίβειες και αναλήθειες; Το
ένα ντοκουµέντο το οποίο κατατέθηκε λέει: «Αρνητική η εισή-
γηση της επιτροπής». Εισηγητής: «∆ιαφωνώ. ∆εν πληροί την
προϋπόθεση του άρθρου της επιτροπής του ν. 3234/2004». Τµη-
µατάρχης: «Συµφωνώ µε την άποψη του εισηγητή». ∆ιευθύντρια:
«Ακολουθεί ενηµερωτικό σηµείωµα, αυτό στο οποίο έχουν δώσει
την αρνητική τους άποψη». ∆ιευθύντρια: «Συµφωνώ µε τη διευ-
θύντρια που αναφέρετε στην αρνητική εισήγηση της επιτροπής».

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
Και τολµάτε εδώ, υπερασπιζόµενος αυτές τις φαύλες ρου-

σφετολογικές προσεγγίσεις να λέτε ψέµατα, έχοντας εµείς το
έγγραφο στα χέρια µας;

∆εύτερο ντοκουµέντο, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Ραγκούση, ολο-

κληρώστε.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: ∆εν έχετε υπογράψει τίποτε;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Όχι, κύριε Νάκο.
Έχετε την ευθύνη και κυρίως την έχει ο κ. Σαµαράς από εδώ και
στο εξής.

∆εύτερο ντοκουµέντο. Εισηγήτρια: «Με την επιφύλαξη της αρ-
νητικής εισήγησης της Επιτροπής Πολιτογράφησης». Τι σηµαίνει
αυτό; Σηµαίνει όχι. Τµηµατάρχης: «Συµφωνώ µε την επιφύλαξη
της διατυπωθείσης γνωµοδότησης της Επιτροπής Πολιτογρά-
φησης». ∆ιευθύντρια: «Συµφωνώ µε την επιφύλαξη της διατυ-
πωθείσας γνωµοδότησης».

Και τολµάτε να συνεχίζετε να υπερασπίζεστε αυτά εδώ τα ντο-
κουµέντα; Κύριε Σαµαρά, σε σας είναι η ευθύνη.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Σε σας είναι η ευθύνη και
στον Πρωθυπουργό.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Ραγκούση, έχουν
κατατεθεί στα Πρακτικά, έχουν διανεµηθεί και είναι στη διάθεση
όλων των συναδέλφων.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΡΑΓΑΚΗΣ: Τα σφραγιδάκια δεν είναι.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Τραγάκη, µη θο-

ρυβείτε, γιατί ήρθε η ώρα να οµιλήσει ο Πρόεδρος της Κοινο-
βουλευτικής Οµάδας της Νέας ∆ηµοκρατίας και Αρχηγός της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης κ. Σαµαράς.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΑΜΑΡΑΣ (Πρόεδρος της Νέας ∆ηµοκρατίας):

Κύριε Υπουργέ των Εσωτερικών, τον εκθέσατε τον κύριο Πρω-
θυπουργό και πολύ φοβάµαι ότι το ΠΑΣΟΚ έτσι γίνεται άλλη µια
φορά υπότροπο σε ανακριβείς καταγγελίες.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
Μας θυµίσατε εκείνο το εκπληκτικό το οποίο είχε λεχθεί στις

16 Οκτωβρίου 2009 στις προγραµµατικές δηλώσεις, ότι η ΕΛΑΣ
είχε δείρει µέχρι θανάτου επί Νέας ∆ηµοκρατίας Πακιστανό µε-
τανάστη, πράγµα που δεν αποδείχθηκε ποτέ και εκκρεµούν
ακόµη δύο επίκαιρες επερωτήσεις του κ. Παυλόπουλου, στις
οποίες η Κυβέρνηση δεν έχει απαντήσει.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
∆εν θέλω να πω τίποτε άλλο για τον κ. Καρατζαφέρη, µια µικρή

παρένθεση αξιοπιστίας µόνο. Να µας πει, για να δούµε αν µπο-
ρούµε να διαφωνήσουµε ή να συµφωνήσουµε µαζί του, εάν,
πράγµατι, πιστεύει αυτό το οποίο το Μάρτιο του 2007 το είδαµε
γραµµένο στα «ΝΕΑ» ως δήλωση δικιά του, ότι από τη στιγµή
που γεννιέται σε ένα τόπο ένα παιδί, θα πρέπει να παίρνει αυτό-
µατα την υπηκοότητα του συγκεκριµένου τόπου που γεννήθηκε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
Εάν µε αυτό συµφωνείτε, τότε δεν έχει καµµία σχέση µε τις

µέχρι τώρα τοποθετήσεις σας.
(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

Θα ήθελα τώρα να προχωρήσω, πριν µιλήσω για το ζήτηµα το
δικό µας, σε δύο-τρεις σύντοµες παρατηρήσεις για τα οικονο-
µικά.

Πρώτον, όσα µέτρα περιστολής δηµοσίων δαπανών ή και αύ-
ξησης δηµοσίων εσόδων και αν πάρετε, τόσο περισσότερο, κύ-
ριοι της Κυβέρνησης, απαιτείται να παίρνετε ταυτόχρονα
αντισταθµιστικά µέτρα τόνωσης της οικονοµίας. Είναι αυτό που
έχουµε πει, ότι χρειάζονται ανάσες τόνωσης της οικονοµίας,
προκειµένου να µην πέσει σε ασφυξία η αγορά.

Σας έχω επανειληµµένα προτείνει αρκετά τέτοια µέτρα και
θέλω να σας προειδοποιήσω επισήµως ότι εάν δεν τα πάρετε
άµεσα, τότε θα ενσκύψει πολύ µεγαλύτερη ύφεση, πολύ µεγα-
λύτερη ανεργία και τα ελλείµµατα δεν θα µειωθούν. Θα µπούµε
σε ένα φαύλο κύκλο, µια µαύρη τρύπα. Και σας καλώ πραγµατικά
αυτό να το προσέξετε, διότι είναι το κυρίαρχο ζήτηµα που σή-
µερα απασχολεί την αγορά. Θα είµαστε πάλι εδώ σε δύο-τρεις
µήνες και θα έχει αυξηθεί κατακόρυφα η καµπύλη της ανεργίας,
εάν δεν προλάβετε να εφαρµόσετε άµεσα ορισµένες ανάσες τέ-
τοιας τόνωσης της οικονοµίας.

∆εύτερον, από την πρώτη στιγµή ήµασταν αντίθετοι στο θέµα
της αύξησης της φορολογίας καυσίµων και ακινήτων. Στα καύ-
σιµα έχω αναφερθεί. Για τα ακίνητα θέλω να σας πω ότι θα κιν-
δυνεύσει να σταµατήσει τελείως η οικοδοµική δραστηριότητα
από την οποία ζουν δεκάδες, αν όχι εκατοντάδες επαγγέλµατα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
Αν ανεβάσουµε τους φόρους σε καύσιµα και ακίνητα, κινδυ-

νεύουµε να χάσουµε πολλά περισσότερα.
Τρίτον, η οικονοµία είναι η επιστήµη των επιλογών. Καµµιά

φορά οι επιλογές αυτές είναι δύσκολες. Όταν, όµως, θέλετε να
κόψετε αδιακρίτως τα πάντα, τότε κάποιες φορές δηµιουργείτε
δυσανάλογα µεγάλα προβλήµατα για να πετύχετε πολύ µικρές
οικονοµίες, όπως θα ήταν η περιστολή για παράδειγµα στο 45%
-σας το είπα και όταν σας είδα στο γραφείο σας, κύριε Παπαν-
δρέου- των επιδοµάτων των Ελλήνων διπλωµατών, για να µη µι-
λήσω για τα επιδόµατα των αεροπόρων µας, που κάνουν
καθηµερινά αναχαιτίσεις και εικονικές αεροµαχίες πάνω στο Αι-
γαίο, οι οποίοι ήδη παίρνουν ελάχιστα και ακούγεται ότι και αυτά
περικόπτονται.

Συµφωνούµε σε δραστικές περικοπές, αλλά από σπατάλες, όχι
από ζωτικές ανάγκες. Όχι ισοπεδωτικές περικοπές που έτσι κι
αλλιώς ελάχιστα θα προσφέρουν και κάνουν πολύ µεγάλη ζηµιά.

Τελευταίο για την οικονοµία. Υπάρχει ο δανεισµός για την ανα-
χρηµατοδότηση του δηµοσίου χρέους. Βγάλατε τα πενταετή
οµόλογα. Τα πήρατε µε πολύ µεγάλο κόστος. Καλά κάνατε και τα
πήρατε. Ήταν 6,2% για 8.000.000.000 ευρώ –αντιστοιχεί αυτό πε-
ρίπου στα 380 spreads- και 1.800.000.000 ευρώ θα είναι η επι-
πλέον επιβάρυνση.

Καλά κάνατε και τα πήρατε. Έρχεστε όµως αµέσως µετά και
προσπαθείτε να περάσετε την ανάγκη αµέσως να πάρετε και
άλλα πενταετή ή δεκαετή κιόλας. ∆εν καταλαβαίνετε ότι έτσι δί-
νετε ακριβώς το αντίθετο µήνυµα στις αγορές; Οι αγορές περι-
µένουν από εσάς να ζητήσετε ενός έτους οµόλογα, για να
δείξετε ότι δεν έχετε φόβο µε την εξελισσόµενη οµαλοποίηση
της αγοράς, την οποία όλοι επιζητούµε. Εάν ζητείτε δεκαετή και
µάλιστα µε τέτοια spreads τεράστια, µε τέτοιο κόστος τεράστιο,
αντιλαµβάνεστε ότι περνάτε ακριβώς το αντίθετο µήνυµα στην
αγορά και λέτε ότι επειδή φοβάµαι τι θα γίνει αύριο, κλείνω από
τώρα και άλλα πενταετή ή δεκαετή παρά το τεράστιο κόστος που
θα έχω, προκειµένου να περισώσω την κατάσταση.

Αυτό πρέπει να το προσέξετε, γίνονται τέτοιες γκάφες και νο-
µίζω ότι τους τρεις πρώτους µήνες µπορούσατε να λέτε ότι
έφταιγε η Νέα ∆ηµοκρατία για τα µέτρα που αναγκαστήκατε να
συµπεριλάβετε στο Πρόγραµµα Σταθερότητας και Ανάπτυξης.
Τον τελευταίο µήνα σας φταίνε οι κερδοσκόποι. Θα πρέπει να
καταλάβετε όµως, ότι η Κυβέρνηση φταίει, και ας µην ψάχνει για
«δαίµονες» προκειµένου να δικαιολογεί την αναβλητικότητά, την
ανεπάρκεια και την αβελτηρία της, πολλές φορές.

Θα ήθελα να επισηµάνω ένα ακόµη σηµείο. Υπάρχει µία απρέ-
πεια, η οποία δυστυχώς επαναλαµβάνεται, όχι µόνο σε βάρος
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µου, αλλά και σε βάρος της αλήθειας. Το γνωστό παραµύθι, ότι
ο Σαµαράς έφερε τους Αλβανούς στην Αθήνα, στην Ελλάδα,
είναι ένα ψέµα πέρα για πέρα. ∆εν µπόρεσε ποτέ κανείς να βρει
έστω και µισή δήλωσή µου, µια υπογραφή µου, κάτι που να απο-
δεικνύει κάτι τέτοιο. Κυβέρνηση είστε, ψάξτε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
Επιπλέον, ξεχνάνε εκείνοι που το υποστηρίζουν ότι ως Υπουρ-

γός των Εξωτερικών, δικαιοδοσία για τα σύνορα δεν είχα εγώ. Ο
Υπουργός των Εξωτερικών δεν έχει τέτοια αρµοδιότητα. Ξε-
χνάτε, όµως, ακόµη ότι δεν υπήρχαν τότε κλειστά σύνορα από
την πλευρά της Ελλάδας, για να µπορέσει κάποιος να τα ανοί-
ξει. Υπήρχαν αυστηρά φυλασσόµενα, µε ηλεκτροφόρα σύρµατα
σύνορα από την πλευρά της Αλβανίας, που έπαψαν να φυλάσ-
σονται όταν κατέρρευσε το καθεστώς του Χότζα στην Αλβανία.
Μήπως εγώ φταίω που κατέρρευσε εκείνο το καθεστώς; Μήπως
εγώ φταίω για εκείνες τις εκπληκτικές εικόνες, που ήταν πάνω
σε καράβια κόσµος µαζεµένος σαν τσαµπιά και πηγαίνανε να
βρούνε, οπουδήποτε, ένα µεροκάµατο και ένα κοµµάτι ψωµί να
φάνε, αυτοί και οι οικογένειές τους, σε όλες τις χώρες της Ευ-
ρώπης, όπου βρέθηκαν την άλλη ηµέρα εκατοντάδες χιλιάδες
Αλβανοί παντού;

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Το είχαν πρότυπο.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΑΜΑΡΑΣ (Πρόεδρος της Νέας ∆ηµοκρατίας):

Ξεχνάτε ακόµη, ότι βάσει των επίσηµων στοιχείων της Αστυνο-
µίας –Κυβέρνηση είστε ψάξτε- επί των ηµερών µου- ήταν κάτω
από είκοσι χιλιάδες, όσο ήµουν εγώ Υπουργός των Εξωτερικών,
εκείνοι οι οποίοι είχαν έρθει στην Ελλάδα από την Αλβανία. Και
ήταν κυρίως άγρια κυνηγηµένοι Βόρειοηπειρώτες.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
Οι µεγάλες µάζες Αλβανών ήρθαν αργότερα -και µάλιστα- επί

δικών σας κυβερνήσεων. Ποτέ δεν απάντησαν όσοι µε κατηγο-
ρούν εκ των υστέρων: Ακόµα κι εγώ, αν µπορούσα να τα ανοίξω
τα σύνορα, εσείς γιατί δεν τα κλείσατε µετά;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
Πρόκειται για απρέπεια, πρόκειται για κακοήθεια. Και πολλές

φορές παραπέµπουν σε µία δήλωσή µου, πολύ προγενέστερη,
του ∆εκεµβρίου του ’89, όταν στο αεροδρόµιο που είχα πάει για
να υποδεχθώ τους Έλληνες φοιτητές από την Τιµισοάρα -που εί-
χαµε βάλει ειδική πτήση για να πάει να τους πάρει, λόγω των εξε-
λίξεων µε τον Τσαουσέσκου- είχα ευχηθεί τότε στους Βόρειοη-
πειρώτες να γιορτάσουν «του χρόνου ελεύθερα Χριστούγεννα,
εκεί στις εστίες τους», όχι στην Ελλάδα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
Επρόκειτο για µία αυτονόητη ευχή για την αποκατάσταση της

ελευθερίας και των υπολοίπων ανθρωπίνων δικαιωµάτων στην
Αλβανία. Αυτό σήµερα θέλουν ορισµένοι να το µετατρέπουν, σε
άνοιγµα δήθεν συνόρων, για εκατοµµύρια Αλβανούς. Είναι απρέ-
πεια και είναι ντροπή.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Β’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ)

Ακούστηκε για µια πρόταση των Βουλευτών της Νέας ∆ηµο-
κρατίας, για την ψήφο των µεταναστών. Πρώτον, να σας πω ότι
πράγµατι τέτοια πρόταση είχε υποβληθεί και δεν πέρασε. Οι πε-
ρισσότεροι από εκείνους που την είχαν προτείνει, τελικά δεν την
ψήφισαν. ∆εν υπήρξε ποτέ προγραµµατική θέση της Νέας ∆η-
µοκρατίας. Τί σηµαίνει αυτό; Σηµαίνει ότι το κόµµα µας συζητάει
τα πάντα, καταλήγει κάπου, όµως, αν θέλετε να φέρω κι εγώ την
κουβέντα σε κάτι τέτοιο, να σας θυµίσω ότι ο δικός σας Βουλευ-
τής, Ευρωβουλευτής, Καθηγητής Συνταγµατικού ∆ικαίου, ο κ.
Τσάτσος, -δικός σας σύµβουλος σήµερα, κύριε Πρωθυπουργέ-
ήταν εκείνος που γραπτώς µάλιστα, είχε πει, ότι ψήφος των µε-
ταναστών στις δηµοτικές εκλογές απαιτεί συνταγµατική µετα-
βολή.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
Και δίνω εδώ το συγκεκριµένο σηµείωµα του κ. Τσάτσου.

Scripta manent.
(Στο σηµείο αυτό ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης

κ. Αντώνιος Σαµαράς καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερ-
θέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµ-
µατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Μόνο στις δηµοτικές.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του Αρχηγού της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης)
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΑΜΑΡΑΣ (Πρόεδρος της Νέας ∆ηµοκρατίας):

Κυρία Πρόεδρε, δύο λεπτά ακόµη δώστε µου, σας παρακαλώ.
Όσον αφορά τη FRONTEX, πράγµατι το 2001 είχε γίνει η συµ-

φωνία. Επί των ηµερών σας υπεγράφη, αλλά επί των ηµερών σας
το ξεχάσατε. Η Νέα ∆ηµοκρατία την ενεργοποίησε µε επιτροπή
εµπειρογνωµόνων, µε ανταλλαγή επισκέψεων µεταξύ των Αρχη-
γών του λιµενικού. Επειδή άλλωστε, αναφέρατε ότι δεν δώσαµε
άσυλο σ’ αυτούς τους ανθρώπους που δεν µπορούσαµε να επα-
ναπροωθήσουµε, θα θέλαµε να µας πείτε εσείς, σε τέσσερις
µήνες που είστε Κυβέρνηση, πόσους έχετε επαναπροωθήσει,
κύριε Πρωθυπουργέ;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
Θα έπρεπε αυτή η αθέτηση της συµφωνίας που κάνει η Τουρ-

κία και που είναι επικίνδυνη για ολόκληρη την Ευρωπαϊκή Ένωση
να καθίσταται σαφές από εσάς κάθε ηµέρα, ότι θα αποτελεί
εµπόδιο για την τουρκική προοπτική ένταξης στην ευρωπαϊκή οι-
κογένεια.

Θα ήθελα να καταλήξω λέγοντας ότι σήµερα µας δόθηκε η ευ-
καιρία να εξηγήσουµε δύο πράγµατα: Και τη δική µας κριτική να
κάνουµε για τη νοµοθετική πρωτοβουλία της Κυβέρνησης στο
ζήτηµα της ιθαγένειας και το ότι εµείς θα φέρουµε κάτι το δια-
φορετικό προς ψήφιση όταν έρθει η ώρα.

Θα ήθελα επίσης να πω ότι για να ενσωµατώσουµε τους µε-
τανάστες στην ελληνική κοινωνία, πρέπει και οι ίδιοι να αντιλη-
φθούν ότι όλα όσα κουβαλούν από τις χώρες καταγωγής τους
θα πρέπει να είναι συµβατά και µε το δικό µας τον πολιτισµό. Θέ-
λουµε, δηλαδή, να τους εντάξουµε στην κοινωνία µας, αλλά αυτό
δηµιουργεί υποχρεώσεις και σε αυτούς να σεβαστούν ορισµέ-
νες σταθερές που έχει η ελληνική κοινωνία.

Τέλος, υπογραµµίσαµε ότι η πολιτική µας είναι προς όφελος
των µεταναστών γιατί εντάσσει τους ίδιους και τα παιδιά τους
οµαλά -σταδιακά, αλλά οµαλά- και χωρίς να δηµιουργεί αντι-
δράσεις στην ελληνική κοινωνία. Αντίθετα, η πολιτική της Κυ-
βέρνησης είναι αυτή που πολώνει την κοινωνία µε αφορµή τους
µετανάστες και τελικά ζηµιώνει τους ίδιους και δηµιουργεί θέ-
µατα ξενοφοβίας.

Σε ό,τι αφορά –και τελειώνω- το θέµα του δικαιώµατος ψήφου
των µη πολιτογραφηµένων νοµίµων µεταναστών στις τοπικές
εκλογές, δήλωσα ξεκάθαρα ότι είµαστε αντίθετοι γιατί αυτό δη-
µιουργεί πολίτες διαφορετικών κατηγοριών σε µία δηµοκρατία
που δεν πρέπει να έχει διακρίσεις.

Κύριε Παπανδρέου, σας θυµίζω ότι το Κίνηµα Ανθρωπίνων ∆ι-
καιωµάτων ξεκίνησε στις Ηνωµένες Πολιτείες, στις αρχές της δε-
καετίας του ’60, ως κίνηµα κατά των διακρίσεων. Εδώ πάµε να
επιβάλουµε διακρίσεις εκεί που δεν υπάρχουν. Ο Μάρτιν Λούθερ
Κινγκ οραµατιζόταν µια κοινωνία που όλοι θα είναι παιδιά του
ίδιου Θεού, κάτω από την ίδια σκέπη. Κι εµείς υποστηρίζουµε
ακριβώς αυτό: Την ενσωµάτωση όλων των παιδιών στην ηµετέρα
παιδεία. Όχι την αναπαραγωγή διακρίσεων, όχι την αναπαρα-
γωγή των γκέτο, όχι την πυροδότηση αυτής της καχυποψίας,
στην οποία αναφέρθηκα νωρίτερα, πάντων κατά πάντων, όπως
κάνει αυτό το µοντέλο αυτής της πολυπολιτισµικότητας, την
οποία εσείς προωθείτε.

Ενσωµάτωση των ξένων διά της ηµετέρας παιδείας, είναι η
συµβολή του ελληνικού πολιτισµού στον παγκόσµιο. Είναι η ελ-
ληνική συµβολή, προβολή της Ελλάδος στον παγκόσµιο πολιτι-
σµό. Και πολλές δηµοκρατικές κοινωνίες αυτήν ανακαλύπτουν
σήµερα, ως τον καλύτερο τρόπο για να πετύχουν την οµαλή
ένταξη των µεταναστών, στις δικές τους κοινωνίες χωρίς ξενο-
φοβία και χωρίς ρατσισµό. Αυτή είναι η καλύτερη ασπίδα κατά
του ρατσισµού.

Η Ελλάδα δεν είναι χώρος, είναι χώρα, κύριε Πρόεδρε. Το έχω
ξαναπεί ότι οι Έλληνες είναι λαός, δεν είναι πληθυσµός. Προ-
σέξτε, µην πείτε ότι δεν σας είχαµε προειδοποιήσει! Όποιος
σπέρνει ανέµους θερίζει θύελλες και ειδικά όταν σπέρνει ανέ-
µους µε το µεταναστευτικό σε περιόδους µάλιστα πολύ µεγάλης
οικονοµικής κρίσης.

Σας ευχαριστώ πολύ.

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΞΑ’ - 8 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2010 3233



(Οι Βουλευτές της Νέας ∆ηµοκρατίας όρθιοι χειροκροτούν
ζωηρά και παρατεταµένα)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Η κ. Αλεξάνδρα Παπα-
ρηγα Γενική Γραµµατέας της Κεντρικής Επιτροπής του Κοµµου-
νιστικού Κόµµατος Ελλάδας έχει το λόγο.

ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΑ ΠΑΠΑΡΗΓΑ (Γενική Γραµµατέας της Κεντρι-
κής Επιτροπής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας):
Ακούστηκαν πολλά, βεβαίως, από αυτό το Βήµα, όµως, θεω-
ρούµε πολύ επικίνδυνη αυτή τη γενίκευση που γίνεται. Έγινε και
από τον Πρωθυπουργό και από τον κ. Τσίπρα.

Η ιστορία της ανθρωπότητας είναι ιστορία των µεταναστεύ-
σεων. Μπορεί να προσθέσει κάποιος ότι είναι και ιστορία της γης,
του πλανήτη, είναι ιστορία κλιµατικών αλλαγών. Αυτό σηµαίνει
ότι δεν πρέπει να ανησυχήσουµε για ό,τι συµβαίνει ή για ό,τι συ-
νειδητοποιούµε τα τελευταία χρόνια στο ζήτηµα των κλιµατικών
αλλαγών;

Εδώ, όµως, µπαίνει πολύ συγκεκριµένα ένα ζήτηµα. Συζητάµε,
για τα εκατοµµύρια µετανάστες και το µεταναστευτικό ρεύµα,
που είναι εκρηκτικό και το οποίο δεν προέρχεται µόνο από τη
φτώχεια και την ανέχεια σε µία σειρά χώρες γενικά και αφηρη-
µένα, αλλά τη φτώχεια και την ανέχεια σε µια σειρά χώρες που
οξύνθηκε σαν συνέπεια του ανταγωνισµού, της ανταγωνιστικό-
τητας, σαν συνέπεια του ιµπεριαλιστικού πολέµου και των πολύ-
µορφων επεµβάσεων. Περιοχές όπως η Ασία και η Αφρική είναι
πάρα πολύ δεµένες µε τη σύγχρονη πολιτική του ιµπεριαλισµού,
έτσι για να το πούµε µε µία λέξη.

Αν δεν δούµε έτσι το πρόβληµα της µετανάστευσης, και εδώ
δεν είναι παραδεκτό να το δείτε έτσι, δεν µπορούµε να το αντι-
µετωπίσουµε. Το θέµα δεν είναι χαλαρά ή µη χαλαρά. Το ζήτηµα
είναι ότι η πολιτική απέναντι στους µετανάστες πρέπει να είναι
ανάλογη µε τα αίτια που την προκαλούν. Εδώ όµως έχουµε και
το εξής ζήτηµα. Η Ελλάδα είναι µέρος του προβλήµατος όχι µε
την έννοια ότι δέχεται το κύµα των µεταναστών. Είναι µέρος του
προβλήµατος, γιατί µε τη συµµετοχή της σε πόλεµο και σε επέµ-
βαση, στη νέα τάξη πραγµάτων –ενεργητική συµµετοχή για την
οποία µάλιστα είναι και περήφανη, είτε αυτό αφορά την κυβέρ-
νηση της Νέας ∆ηµοκρατίας είτε του ΠΑΣΟΚ- συµβάλλει στην
ένταση του προβλήµατος αυτού και είναι µέρος και ως δηµιουρ-
γός και ως «θύµα» και ως θύτης.

Εδώ µάλιστα, µε αφορµή την τοποθέτηση του κ. Σαµαρά φά-
νηκε κάτι το οποίο είναι πασίγνωστο. ∆εν είναι καινούργιο, παί-
χτηκαν πολλά παιχνίδια και µε τις µειονότητες και µε τους
µετανάστες και µάλιστα στις χώρες που γειτονεύουν. Παίχτηκαν
πολλά παιχνίδια, µε άλλους στόχους και δεν αποκλείω ακόµα και
την αλλαγή και τη διεύρυνση των συνόρων. Ας µην ξεχνάµε και
το «βελούδινο» διαζύγιο για τα σύνορα που είχε πει ο κ. Παπαν-
δρέου, αλλά και αυτά τα οράµατα ότι θα πάρουµε την κόκκινη
µηλιά και τη Βόρειο Ήπειρο. Παίχτηκαν και τέτοια παιχνίδια στις
πλάτες των µεταναστών και των µειονοτήτων.

Για άλλη µια φορά, θα θυµίσω ότι υπάρχουν τάσεις σήµερα
και µάλιστα µέσα στο χώρο του κοσµοπολιτισµού, που δεν έχουν
πρόβληµα σε αυτό που λέµε αυτοπροσδιορισµό. Μιλάµε για τον
συλλογικό αυτοπροσδιορισµό, γιατί είναι άλλο πράγµα ο καθέ-
νας να αυτοπροσδιορίζεται. Συλλογικό αυτοπροσδιορισµό και
µάλιστα µε κριτήρια υπηρέτησης σχεδίων ιµπεριαλιστικών δυνά-
µεων, ισχυρών ή λιγότερο ισχυρών για την αλλαγή των συνόρων
και τη διανοµή των αγορών.

Αύριο, ποιος µας λέει ότι δεν θα αναγορευτούν µετανάστες σε
µειονότητα. Από αυτήν την άποψη η απόκτηση της ελληνικής ιθα-
γένειας, όχι κάτω από την πίεση ότι αν δεν την αποκτήσετε θα
σας κυνηγήσουµε –γιατί υπάρχει και αυτός ο κίνδυνος- αλλά η
απόκτησή της βοηθάει και σε αυτό το ζήτηµα και αν θέλετε αντι-
µετωπίζει καλύτερα τέτοιες ορέξεις και τέτοιες βλέψεις. Τα
πράγµατα είναι πραγµατικά πάρα πολύ µπερδεµένα, αλλά σε
καµµιά περίπτωση, δεν µπορούν να λυθούν διαιωνίζοντας την κα-
τάσταση της παρανοµίας σε βάρος των µεταναστών και µάλιστα
από τους ίδιους, οι οποίοι έχουν προκαλέσει το πρόβληµα της
µετανάστευσης.

Φυσικά, θα µιλήσουµε στην αρµόδια επιτροπή της Βουλής,
αλλά απαντώ στον κ. Ραγκούση. Στη σελίδα έντεκα του νοµο-
σχεδίου και στο άρθρο 6, λέει ότι αυτός που θα καταθέσει τα δι-

καιολογητικά της πολιτογράφησης θα πρέπει να έχει και τρεις
συστατικές επιστολές Ελλήνων πολιτών, οι οποίοι είναι διαφο-
ρετικοί από τους παριστάµενους µάρτυρες. Άλλο πράγµα είναι
να υπάρχουν κάποιοι µάρτυρες για να βεβαιώσουν στοιχεία κ.λπ..
Αυτό σηµαίνει, πρώτον, ότι θα αναζητήσει καθένας τους πιο ση-
µαντικούς, αλλά εδώ µπορούµε να έχουµε και εµπόριο µαρτύ-
ρων. Έτσι µπορεί κάποιος να σκεφτεί ορισµένα επαγγέλµατα,
διότι υπάρχουν και αυτά -δεν τα βάζουµε συνολικά µε έναν
κλάδο- όπως οι δικηγόροι και άλλοι ειδικοί να πουλάνε υπηρε-
σίες και να είναι µάρτυρες. Οι ίδιοι µπορεί να ανοίγουν και ολό-
κληρη υπηρεσία παραστάσεων. Τι θα πει µάρτυρες; Έχει τα
χαρτιά;

Το κυριότερο, το σοβαρότερο για εµάς είναι ότι δεν δίνει δι-
καίωµα αυτοδίκαιης απόκτησης ελληνικής ιθαγένειας στα παιδιά
µεταναστών µε την ενηλικίωσή τους. Όχι να τους δηλώσει η
µαµά και ο µπαµπάς, αλλά θα γραφτούν σε ειδικούς καταλόγους,
θα έχουν τα ίδια δικαιώµατα στη µόρφωση. Την ιθαγένεια θα την
πάρουν γιατί τα ίδια τα παιδιά το επέλεξαν στα δεκαοκτώ τους
χρόνια, που είναι ενήλικοι. Εδώ µπαίνει και το εξής ζήτηµα. Πρέ-
πει και οι γονείς τους να έχουν την προϋπόθεση της πενταετούς
νόµιµης και συνεχούς διαµονής.

Πέρα απ’ αυτό βάζει και άλλες δύο προϋποθέσεις. Να µην
είναι επικίνδυνοι για τη δηµόσια τάξη και ασφάλεια. Εδώ είναι
«λάστιχο». Τι θα πει επικίνδυνοι; Επικίνδυνοι για τη δηµόσια τάξη
είναι και ο αγρότης και ο απεργός. Απαγορεύεται δηλαδή ο µε-
τανάστης να είναι απεργός, απαγορεύεται να κάνει κατάληψη σε
ένα εργοστάσιο επειδή είναι µετανάστης; Το πρώτο είναι αυτό.

Όλοι ξέρουµε ότι ο µετανάστης ελέγχεται συνέχεια. Προκει-
µένου να πάρει την ελληνική ιθαγένεια θα πάει δέκα χιλιάδες
φορές να δίνει τα χαρτιά του. Και όταν δίνει τα χαρτιά του ελέγ-
χεται. Υπάρχει ολόκληρος φάκελος για τη δηµόσια τάξη και
ασφάλεια. Εάν θεωρήσουµε ότι δηµόσια τάξη και ασφάλεια εν-
νοεί την εθνική ασφάλεια. Και αυτό το είναι θέµα της εθνικής
ασφάλειας ειναι «λάστιχο».

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Πρό-
εδρος της Βουλής κ. ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ)

Είναι ακόµα χειρότερο, γιατί µε βάση το νόµο της Νέας ∆ηµο-
κρατίας -και δεν θέλει να τον καταργήσει το ΠΑΣΟΚ- ακόµα και
αν έχει ένα απλό πληµµέληµα δεν µπορεί να πάρει την ιθαγένεια.
Για παράδειγµα., κάνει παράβαση τροχαίου ή για περιύβριση
αρχής ή για κάτι άλλο. Πάλι δεν την παίρνει.

Μα, όταν θέλει την ελληνική ιθαγένεια και έχει γεννηθεί και ζει
δεκαοκτώ χρόνια στην Ελλάδα ή πολύ παραπάνω, τριάντα χρό-
νια, αυτά τα αδικήµατα δεν µπορεί να είναι αιτία για να µην πάρει
την ιθαγένεια. Για παράδειγµα, για συκοφαντική δυσφήµιση. Ποι-
ους συκοφαντεί; ∆εν θα έχει γνώµη, δηλαδή ο µετανάστης για
την πολιτική µιας κυβέρνησης, για την πολιτική του Υπουργείου,
για την πολιτική των κοµµάτων, για την πολιτική της εργοδοσίας;

Εποµένως, εδώ, θα πάρουν την ιθαγένεια ένας στρατός απο-
λύτως πειθαρχηµένων, οι οποίοι θα είναι απολύτως εξαρτηµένοι
από την εκάστοτε κυβέρνηση. Μάλιστα θα είναι και πολύ πιο πει-
θαρχικοί από τους πιο πειθαρχικούς και φοβισµένους Έλληνες
εργάτες. Γιατί, στην πραγµατικότητα, ο Έλληνας δεν θέλει να
είναι καθόλου πειθαρχικός. Για όσο διάστηµα όµως αισθάνεται
έναν φόβο και ένα δέος µπροστά στον κίνδυνο από την εργοδο-
σία, φαινοµενικά είναι και πειθαρχικός.

Εποµένως, τα πράγµατα είναι πολύ σύνθετα και δύσκολα και
µε αυτό το νοµοσχέδιο, που έρχεται, αλλά και την όλη περιρρέ-
ουσα ατµόσφαιρα το πρόβληµα δεν λύνεται. Εδώ γίνεται το αντί-
θετο από ό,τι λέει η Κυβέρνηση. Συγκεκριµένα µπαλώµατα
γίνονται.

Τέλος, είπε ο κ. Χρυσοχοΐδης για την FRONTEX. Ακούστε. Στα
λόγια από παληκαρισµούς πάµε καλά. Τα χαρτιά τι λένε; Και το
αντίθετο. Στα χαρτιά, µπορεί να υπάρχει µια διευκρίνιση και στην
πράξη να τηρούνται και να εφαρµόζονται αυτά που λέει η ηγεσία
της Τουρκίας περί γκρίζων ζωνών.

Η FRONTEX δεν είναι καθόλου αθώα. Γιατί η ελληνική Κυβέρ-
νηση επικύρωσε τη συµφωνία της Μεγάλης Βρετανίας µε την
Τουρκία; Την έχει επικυρώσει µέσω του ευρωστρατού, πρώτα
απ’ όλα. Κοιτάξτε τα του ευρωστρατού διότι έχει λόγο και η
Τουρκία, παρότι δεν είναι µέλος της Ευρωπαϊκής Ένωσης –δεν
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έχει µπει ακόµα- έχει λόγο για την δράση του ευρωστρατού στο
Αιγαίο.

Μας απασχολεί αυτό το θέµα διότι µεταναστευτικό, κυριαρ-
χικά δικαιώµατα, σύνορα κ.λπ. θα γίνουν ένα κουβάρι. Και µπο-
ρεί να ανάψει ένα µεγάλο φυτίλι από το ζήτηµα της διάσωσης ή
της µη διάσωσης κάποιων µεταναστών, που οι δουλέµποροι πάνε
να τους ρίξουν στον πάτο της θάλασσας ή να αρχίσει από µία
άλλη αφορµή και τα πράγµατα να δηµιουργήσουν τετελεσµένα
γεγονότα.

Και µην ξεχνάµε άλλωστε ότι µετά τα Ίµια τα πράγµατα δεν
είναι καθόλου τα ίδια. Γιατί κάνετε πως το ξεχνάτε αυτό; Μετά τα
Ίµια επισηµοποιήθηκαν πολύ περισσότερα πράγµατα απ’ ό,τι
ήταν πριν. Και άλλο ο ένας να λέει ό,τι θέλει και άλλο πράγµα να
έχω δεχθεί αυτά τα ζητήµατα.

Εν πάση περιπτώσει, το µεταναστευτικό στο Αιγαίο δεν είναι
απλό πράγµα, διότι έχει σχέση µε όλα τα ζητήµατα. Εδώ δεν είναι
απλό η διάσωση ενός ναυαγίου, που δεν έχει σχέση µε µετανά-
στες. Και η FRONTEX, για την οποία είσαστε πάρα πολύ περή-
φανοι και µάλιστα µε µεγάλο τουπέ, γιατί έρχεται στον Πειραιά,
µπορεί να αποτελέσει τα επόµενα χρόνια ένα σοβαρό «∆ούρειο
Ίππο», ακόµα χειρότερο από ότι φαντάζεστε.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Πρόε-
δρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ κ. Αλέξης Τσί-
πρας για τη δευτερολογία του.

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να ξεκινήσω τη δευτερολογία µου
µε µια αναφορά στον τρόπο µε τον οποίον ξεκίνησε ο Πρωθυ-
πουργός την πρώτη του οµιλία, όπου αν κατάλαβα καλά, συνε-
χάρη τον ελληνικό λαό.

Και δεν κατάλαβα για ποιο λόγο, κύριε Πρωθυπουργέ, δώσατε
συγχαρητήρια στον ελληνικό λαό. Για ποιο λόγο; Τι έκανε αυτές
τις ηµέρες, αυτή την εβδοµάδα που µας πέρασε και έπρεπε να
του δώσετε συγχαρητήρια;

Φαντάζοµαι ότι δώσατε συγχαρητήρια στον ελληνικό λαό,
επειδή άντεξε το διάγγελµά σας, της προηγούµενης Τρίτης, να
το παρακολουθήσει και δεν είχαµε φαινόµενα µαζικής κατάθλι-
ψης ή οµαδικών αυτοκτονιών. Αλλά γι’ αυτό δίνετε συγχαρητήρια
στον ελληνικό λαό, ή µήπως επειδή είδατε κάποιες δηµοσκοπή-
σεις τις οποίες διαβάζετε όπως θέλετε;

∆ιότι, κύριε Πρωθυπουργέ, εάν διαβάζατε τις δηµοσκοπήσεις
αυτές και παίρνετε θάρρος να προχωρήσετε στα µέτρα αυτά µε
τη συναίνεση της Νέας ∆ηµοκρατίας και του Λαϊκού Ορθόδοξου
Συναγερµού και νοµίζετε ότι θα έχετε την ανοχή της κοινωνίας,
κάνετε λάθος. Γιατί είναι κακός σύµβουλος να αναγνώσκετε τις
δηµοσκοπήσεις, µε τις αναλύσεις εκείνες που σας συµφέρουν.
∆ιότι πρέπει να δείτε ότι παρά το γεγονός ότι Μέσα Μαζικής Ενη-
µέρωσης, τα δυο µεγάλα κόµµατα και ένα τρίτο, έχουν προσπα-
θήσει να πείσουν τον ελληνικό λαό ότι τελειώνουµε,
καταρρέουµε και πρέπει να πάρουµε µέτρα και όταν ερωτάται ο
ελληνικός λαός, η κοινή γνώµη, εν πάση περιπτώσει, απαντά
µισή-µισή στο αν είναι δίκαια και περισσότερο από το µισό λένε
ότι δεν είναι αποτελεσµατικά, τότε µάλλον αυτό δεν πρέπει να
σας κάνει χαρούµενο και ευτυχή. Υπό αυτή την έννοια, δεν κα-
ταλαβαίνω πολύ καλά για ποιο λόγο συγχαρήκατε τον ελληνικό
λαό.

Εγώ θα ήθελα να σας πω, όµως, ότι ο ελληνικός λαός, η ελλη-
νική κοινωνία που πλήττεται απ’ αυτήν την πολιτική, το επόµενο
διάστηµα θα ξεπεράσει το στάδιο της αµηχανίας και θα αντι-
δράσει, όπως αντιδρούν και άλλοι λαοί και δίνουν παράδειγµα.
Όπως προχθές στο Κοινοβούλιο της Πορτογαλίας καταψηφί-
στηκε το Πρόγραµµα Σταθερότητας και Ανάπτυξης, που παρου-
σίασε ο συνάδελφός σας και σύντροφός σας στη Σοσιαλιστική
∆ιεθνή, ο κ. Σώκρατες. Και εσείς εδώ δεν θελήσατε να φέρετε
Πρόγραµµα Σταθερότητας στη Βουλή ούτε καν για συζήτηση,
όχι για έγκριση. Εµείς, όµως, σας αναγκάσαµε και θα το φέρετε
σε συζήτηση. ∆ιότι ζητήσαµε προ ηµερησίας διάταξη συζήτηση
στη Βουλή για το Πρόγραµµα Σταθερότητας, όπου θα σας ανα-
γκάσουµε να πάρετε πίσω και αυτά τα σκληρά µέτρα τα οποία
έχετε εξαγγείλει. Αυτά τα σκληρά µέτρα, µε τα οποία παίρνετε
οριστικά διαζύγιο µε τις κοινωνικές δυνάµεις που σας στήριξαν.

Και συµµαχείτε µε αυτούς που σήµερα έδειξαν το πραγµατικό
ιδεολογικό τους πρόσωπο, σε ένα θέµα κοινωνικό που αναδει-
κνύει πόσο οδυνηρές συνέπειες µπορεί να έχει για τον τόπο η
δηµιουργία ενός µεγάλου συντηρητικού πολιτικού συνασπισµού.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πολιτική ηγεσία του τόπου
έχει βαρύτατη διαχρονική ευθύνη για το γεγονός ότι η κοινωνία
τείνει να πιστέψει και να ενσωµατώσει στην αντίληψή της ξενο-
φοβικά σύνδροµα. Έχει ευθύνη η πολιτική ηγεσία του τόπου γι’
αυτή την εξάπλωση της µισαλλοδοξίας όταν αναδεικνύετε διαρ-
κώς τον κλέφτη-µετανάστη αλλά κρύβετε τους χιλιάδες εξα-
θλιωµένους µετανάστες-εργάτες στη Μανωλάδα, στην
Καλαµαριά, στα εργοτάξια, αυτούς τους εργάτες που η ελληνική
κοινωνία, χωρίς καµµία αιδώ, εκµεταλλεύεται και ανταµείβει µε
το χειρότερο τρόπο, επαναλαµβάνω έχετε ευθύνη.

Ποιος έµαθε την ελληνική κοινωνία να είναι επιρρεπής σ’ αυτό
το λαϊκισµό, το ακρότατο σηµείο του οποίου είδαµε σήµερα από
τον κ. Καρατζαφέρη; Ποιος έµαθε; Ποιος την έµαθε να χαίρεται
και να καµαρώνει, επειδή έχουµε Έλληνες που εκλέγονται στα
ανώτατα λειτουργικά αξιώµατα σε ξένες χώρες και την ίδια ώρα
να είναι έτοιµη να λιθοβολήσει τον αριστούχο αλλοδαπό µαθητή,
που είναι σηµαιοφόρος;

Και θα ήθελα εδώ, επειδή άκουσα διάφορα –είπε ο κ. Καρα-
τζαφέρης πολλά, θα ασχοληθώ αργότερα µε αυτά- αλλά το ση-
µαντικότερο ίσως που χρειάζεται µνείας είναι ότι οι φυλακές, λέει,
είναι γεµάτες κακούργους αλλοδαπούς. Σας έχω εδώ µια έρευνα
του Εθνικού Κέντρου Ερευνών, κύριοι του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού, που διενεργήθη στο κέντρο της Αθήνας όπου ερωτή-
θησαν χίλιοι διακόσιοι τριάντα δυο καταστηµατάρχες, στο ιστο-
ρικό κέντρο. Ερωτήθηκαν, λοιπόν, αυτοί οι καταστηµατάρχες
εάν υπάρχει πρόβληµα ασφάλειας και εγκληµατικότητας. Απά-
ντησαν στη συντριπτική τους πλειοψηφία, ναι. Και όταν ερωτή-
θησαν, τι πιστεύουν, ότι το πρόβληµα αυτό οφείλεται σε Έλληνες,
σε αλλοδαπούς ή σε µικτές οµάδες, σε ποσοστό 65,5% δήλωσαν
σε οµάδες Ελλήνων και αλλοδαπών. Σε ποσοστό 15,9% δήλωσαν,
αλλοδαπών και σε ποσοστό 12,5% δήλωσαν Ελλήνων. Όταν
όµως ερωτώνται και περνούν από το φαντασιακό στο πραγµατικό
για την εµπειρία τους -γιατί το 40% εξ αυτών έχουν δεχθεί επί-
θεση- απαντούν ότι δέχθηκαν επιθέσεις από µικτές οµάδες Ελ-
λήνων και αλλοδαπών, στην πρώτη θέση, πάνω από 60%, από Έλ-
ληνες κατά 25,5% και από αλλοδαπούς κατά 16%. Αυτό δείχνει
η εµπειρία.

Άρα, λοιπόν, όλη αυτή η προσπάθεια που κάνετε να αποδεί-
ξετε ότι ο ξένος είναι το κακοποιό στοιχείο και οι αλλοδαποί ευ-
θύνονται για όλα τα εγκλήµατα σ’ αυτή τη χώρα, είναι µια
προσπάθεια η οποία βεβαίως έχει σαν στόχο να σπείρει τη µι-
σαλλοδοξία στην ελληνική κοινωνία αλλά στερείται πραγµατικό-
τητας. Και βεβαίως σ’ αυτήν την προσπάθεια θα ήθελα να
επισηµάνω ότι δεν βοηθούµε, κύριε Πρωθυπουργέ, όταν διαρ-
κώς κάνουµε αναφορά στους µη νόµιµους µετανάστες, σε όσους
δεν έχουν χαρτιά, λέγοντάς τους λαθροµετανάστες. ∆εν είναι.
Και η σηµειολογία παίζει ρόλο. Και σας θυµίζω ότι ∆ιακοµµατική
Επιτροπή της Βουλής, το 2007, είχε κατακρίνει αυτή την ορολο-
γία, αυτόν τον όρο, διότι είναι ένας όρος που δεν είναι πολιτικά
ορθός. ∆εν υπάρχουν λαθραίοι άνθρωποι, πώς να το κάνουµε.
Υπάρχουν άνθρωποι χωρίς χαρτιά, υπάρχουν άνθρωποι που φεύ-
γουν από τις χώρες τους, για να γλιτώσουν από τον πρόωρο θά-
νατο που θα έρθει είτε από την πείνα είτε από τις σφαίρες και αν
είναι τυχεροί δεν θα πνιγούν στα νερά της Σάµου και δεν θα τσα-
κιστεί η βάρκα τους στα βράχια της Μυτιλήνης και θα περάσουν
στην Ευρώπη. Και εδώ στην Ελλάδα θα κηδέψουν πρώτα τις ελ-
πίδες τους και µετά θα χαθούν. Θα χαθούν σε ένα στρατόπεδο,
σε µια φυλακή, θα χαθούν µέσα στους εχθρικούς νόµους της
χώρας υποδοχής, µέσα στη γραφειοκρατία.

Γνωρίζετε ότι τα τελευταία δεκαπέντε χρόνια από τότε που µε-
τράτε –και θα τα µετράτε- από το Ευρωπαϊκό Παρατηρητήριο για
τη Μετανάστευση, είναι πάνω από τριάντα χιλιάδες οι νεκροί στη
Μεσόγειο; Το γνωρίζετε αυτό; Και σήµερα αµφισβητούνται από
πολλές πλευρές η ελευθερία, η δηµοκρατία, τα κοινωνικά και πο-
λιτικά δικαιώµατα. Βασικά ανθρώπινα δικαιώµατα, επιδιώκετε να
γίνουν αντικείµενο δηµοψηφισµατικών διαδικασιών, λες και µπο-
ρεί οποιαδήποτε πλειοψηφία να αποφασίζει αν µπορούν ή όχι,
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να υπάρχουν συνάνθρωποί µας δίπλα µας. Υπάρχει και µία τάση,
τα κοινωνικά προβλήµατα να αντιµετωπίζονται µε πολιτικές που
διασπείρουν στην κοινωνία το φόβο, την καχυποψία για τον δι-
πλανό, την ανισότητα και βάζουν την υποτιθέµενη ασφάλεια
πάνω από την ελευθερία.

Άκουσα τον κ. Καρατζαφέρη στην οµιλία του να µε εγκαλεί για
διάφορα πράγµατα. Όταν χάνει την ψυχραιµία του ο Αρχηγός
σας, αυξάνει η τηλεθέαση στο Κανάλι της Βουλής, κύριοι συνά-
δελφοι του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού, είναι γεγονός.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: ∆εν είναι κακό αυτό.
ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-

δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): ∆εν είναι
κακό.

Τον άκουσα να µε εγκαλεί µάλιστα γιατί λέει, δεν ήταν το ’56
που ψήφισαν για πρώτη φορά αλλά το ’52 όταν ο Παπάγος ψή-
φισε το νόµο να ψηφίζουν οι γυναίκες. Το οµότιτλο κόµµα συνα-
γερµός του Παπάγου που κρατούσε τη µισή Ελλάδα στις
εξορίες, πρέπει να ήταν πιο προοδευτικό από σας, πιο δηµο-
κρατικό. Και σας άκουσα, τον άκουσα τον κ. Καρατζαφέρη, να
µιλάει και για τον Λαφοντέν. Βέβαια εδώ µίλησε για τον Έγκελς,
για τον Λαφοντέν δεν θα µίλαγε; Λογικό είναι.

Πρέπει να σας πω όµως ότι είναι άστοχο το παράδειγµα της
Γερµανίας. Αποδεχθείτε, κύριοι συνάδελφοι, το σύστηµα πολι-
τογράφησης της Γερµανίας και µετά συζητάµε. Αποδεχθείτε το.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ - Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Βέβαια η γνώµη µου...
ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-

δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Και θα
ήθελα να σας ενηµερώσω ότι τόσο η Αριστερά που πήρε κοντά
στο 11% στις προηγούµενες εκλογές, όσο και το Κόµµα Ευρω-
παϊκής Αριστεράς, έχουν σαφείς και ξεκάθαρες θέσεις για τη µε-
τανάστευση που καµµία σχέση δεν έχουν µε τα µισαλλόδοξα
κηρύγµατα που κάνετε εσείς εδώ.

Άκουσα να λέει πολλά και διάφορα, δεν έχει σηµασία να ανα-
φερθώ σε όλα. ∆εν άκουσα όµως να πει µια κουβέντα, ούτε ο κ.
Καρατζαφέρης, αλλά ούτε και ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντι-
πολίτευσης, ο κ. Σαµαράς, για τις επιθέσεις ακροδεξιών στοι-
χείων και της «Χρυσής Αυγής» που τροµοκρατούν τους πολίτες,
που πηγαίνουν µε πέτρες, µε ρόπαλα και µε λοστούς. Εσείς οι
οποίοι επικαλείστε διαρκώς τις καταγγελίες ενάντια στη βία, δεν
άκουσα να πείτε µια κουβέντα. Γιατί; Γιατί δεν έχετε να πείτε µια
κουβέντα για τους ακροδεξιούς της «Χρυσής Αυγής»; Γιατί δεν
έχετε να πείτε µια κουβέντα, γιατί δεν καταδικάζετε τη βία; Γιατί
χαϊδεύετε τα αφτιά των κουκουλοφόρων της ακροδεξιάς που
πριν από λίγο επιτέθηκαν να ακυρώσουν µία εκδήλωση διαλόγου
στην παλιά Βουλή; Γιατί δεν λέτε µια κουβέντα και εσείς και ο
Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης; Προφανώς, διότι για
εσάς υπάρχει βία η οποία δεν καταγγέλλεται και άλλη βία την
οποία µπορούµε να καταγγείλουµε.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΡΑΓΑΚΗΣ: Τι σχέση έχουν αυτά;
ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-

δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Ζήτησα,
κύριε Τραγάκη και από τον κ. Σαµαρά να το καταγγείλει. Προ-
φανώς δεν µε άκουσε. Μπορεί να είναι αυτός ο λόγος.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΡΑΓΑΚΗΣ: Τι να καταγγείλετε;
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Τι σχέση έχουν αυτά;
ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-

δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Ζήτησα να
καταγγείλετε ότι πριν από λίγες ώρες στην παλαιά Βουλή, οµά-
δες κουκουλοφόρων της «Χρυσής Αυγής» και ακροδεξιών στοι-
χείων επιτέθηκαν, µε αποτέλεσµα να δηµιουργήσουν πρόβληµα,
µε πρόθεση να ακυρώσουν µια εκδήλωση. Και δεν είναι η µονα-
δική επίθεση. Και όταν λοιπόν καταδικάζουµε τη βία, να την κα-
ταδικάζουµε και εκεί που µπορεί να δηµιουργούνται περίεργοι
συνειρµοί …

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Είναι αυτονόητο ότι καταδικάζουµε τη βία.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ: ∆εν ήσασταν όµως πάντα µαζί

µας όταν καταδικάζαµε τη βία.
ΠΑΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Καταδικάζουµε τη βία από

οπουδήποτε και αν προέρχεται.
ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-

δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Εντάξει, χαί-

ροµαι που το λέτε λοιπόν. Χαίροµαι που το λέτε. Βεβαίως να ξέ-
ρετε ότι άλλη είναι η βία της σφεντόνας και άλλη είναι η βία των
βοµβών που ρίχνετε.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ - Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Για το Ηράκλειο δεν θα
µιλήσετε; Απευθυνθήκατε σε εµάς. Εσείς, να απαντήσετε για το
Ηράκλειο.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Γεωργιάδη, κύριε
Τραγάκη, αφήστε τον κ. Τσίπρα να ολοκληρώσει την τοποθέτηση
του. Σας παρακαλώ!

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ - Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Μα απευθύνθηκε σε
εµάς κύριε Πρόεδρε. Απευθύνθηκε προσωπικά.

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Κύριε Γε-
ωργιάδη, κατανοώ…

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Γεωργιάδη, δεν
έχετε το λόγο, µη διακόπτετε. Πετάγεστε από εκεί κάθε τόσο.
Έγινε οµόθυµη καταδίκη της βίας.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ - Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Θα απαντήσετε για τον
Βουλευτή µας που δεν τον αφήσατε να µιλήσει στο Ηράκλειο;

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Οι κύριοι συ-
νάδελφοι σας της Νέας ∆ηµοκρατίας απαντήσανε και είπανε ότι
καταδικάζουν τη βία από όπου και αν προέρχεται. Καταδικάστε
λοιπόν και εσείς και µη χαϊδεύετε τα αφτιά των κουκουλοφόρων
της «Χρυσής Αυγής» και της ακροδεξιάς, διότι µε τον πολιτικό
σας λόγο εσείς εκτρέφετε αυτές τις πρακτικές.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ο Πρωθυπουργός κ.

Γεώργιος Παπανδρέου έχει το λόγο για την τριτολογία του.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης και

Υπουργός Εξωτερικών): ∆εν είχα σκοπό να τριτολογήσω, αλλά
υπάρχουν µερικά σηµεία που χρήζουν µιας απάντησης.

Πρώτα απ’ όλα, είναι µεγάλο λάθος να θεωρούµε ένα διαφο-
ρετικό δόγµα, ή δόγµατα ταυτισµένα µε οποιαδήποτε πολιτική,
πόσο µάλλον µε τη βία συλλήβδην. Φοβάµαι, θα έλεγα ξέρω, ότι
υπάρχουν εκείνοι που χρησιµοποιούν τη θρησκεία. Και δεν
αφορά µόνο στους µουσουλµάνους. Χρησιµοποιούν την θρη-
σκεία ως πολιτικό όπλο ή ακόµα και για να δικαιολογήσουν βία.
Και αυτό γίνεται, δυστυχώς, σε πολλές περιοχές της γης.

Εµείς πρέπει ακριβώς να καταδικάσουµε αυτήν την αντίληψη,
σεβόµενοι το δικαίωµα του κάθε πολίτη να πιστεύει αυτό που
θέλει χωρίς προκαταλήψεις για πιθανή έκνοµη συµπεριφορά.
∆εν έχει σχέση το ένα µε το άλλο. Θα πρέπει να απελευθερώ-
σουµε µάλιστα τους πολίτες από τέτοιου είδους ηγεσίες, που θέ-
λουν να χρησιµοποιούν θρησκείες και σύµβολα για να
µπορέσουν να προωθήσουν έκνοµες καταστάσεις, βία και µι-
σαλλοδοξία.

Όσο για τον Ντεµίρ -αυτός είναι ο ηγέτης των πρασίνων της
Γερµανίας, πράγµατι τουρκικής καταγωγής, τον γνωρίζω καλά-
να σας πω ότι είναι από τους πιο αξιόπιστους κριτές και επικρι-
τές της Τουρκίας, ακριβώς λόγω της καταγωγής του.

Θέλω επίσης να σας θυµίσω ότι η δεύτερη µεγαλύτερη χώρα
στον κόσµο µε µουσουλµανικό πληθυσµό, είναι µια χώρα που
στην πλειοψηφία δεν αποτελείται από µουσουλµάνους: Η Ινδία.
Έχει προβλήµατα έξω από τα σύνορά τους που προέρχονται από
γειτονικές χώρες, τροµοκράτες, κ.λπ., αλλά δεν έχει προβλήµατα
µε το µουσουλµανικό πληθυσµό εντός της χώρας, παρ’ ότι είναι
εκατοντάδες εκατοµµυρίων. Μίλησα για αυτό το θέµα µε τους
Ινδούς ηγέτες προχθές, για να ακούσω την άποψή τους και µου
είπαν ότι δεν έχουν πρόβληµα, «διότι έχουµε πλήρη δηµοκρατία,
σεβόµαστε πλήρως τα δικαιώµατά τους. ∆εν αισθάνονται πολίτες
δεύτερης κατηγορίας».

Είναι πάρα πολύ σηµαντικό να προσέξουµε να µην εκπέµ-
ψουµε από αυτήν την Αίθουσα, εντυπώσεις που σηκώνουν δια-
χωριστικά τείχη που δηµιουργούν φοβίες και προκαταλήψεις, τα
οποία θα πληρώσει η ελληνική κοινωνία. Είναι ανεύθυνες κουβέ-
ντες αυτές που θα πληρώσει η ελληνική κοινωνία.

Σε ό,τι αφορά τους µετανάστες, την ένταξη των ξένων δια της
ηµετέρας παιδείας, βεβαίως συµφωνούµε, κύριε Σαµαρά. Παι-
δεία µεταναστών, έξι χρόνια σχολείο, ελληνικό σχολείο, εξετά-
σεις ελληνικής γλώσσας. Αυτό προβλέπει το νοµοσχέδιο. Και
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βεβαίως σεβασµό στο νόµο. Ο πολιτισµός του άλλου δεν σηµαί-
νει να µπορείς να παρανοµήσεις ή να δηµιουργήσεις µια δική
σου κοινότητα που έχει άλλους νόµους. ∆εν είπαµε ποτέ κάτι τέ-
τοιο. Άρα λοιπόν, µας κατηγορείτε αδίκως.

Σε ό,τι αφορά την εγκληµατικότητα, είναι πολύ εύκολο και
ανεύθυνο να ταυτίζουµε την εγκληµατικότητα µε το ξένο. Πρώτα
απ’ όλα, να ξέρετε ότι αυτοί που είναι στις διάφορες συµµορίες,
συνήθως έχουν κάποιον Έλληνα ο οποίος είναι ο ηγέτης αυτής
της συµµορίας, ο οποίος τους αξιοποιεί, τους εκµεταλλεύεται
ακριβώς επειδή έχουν ανάγκη.

Θέλω να θυµίσω για όσους δεν το ξέρουν οι ΑΧΕΠΑΝΣ γιατί
νοµίζετε ότι δηµιουργήθηκαν πριν από πολλά χρόνια, πιθανώς
και εκατό χρόνια; ∆ηµιουργήθηκαν µετά από επιδροµή των ντό-
πιων στα µαγαζιά των Ελλήνων, διαλύοντας και σπάζοντας τα µα-
γαζιά και λέγοντας τους να φύγουν από την πόλη και τις
επιχειρήσεις στη Νεµπράσκα, αν θυµάµαι καλά. Ξέρετε τι έκανε
η Κου Κλουξ Κλαν στους Έλληνες; Τους µαύρους τους κρεµά-
γανε από το κεφάλι, τους Έλληνες τους κρεµάγανε από τα
πόδια. Μια µικρή διαφοροποίηση βέβαια, αρκετά σηµαντική,
αλλά έτσι µας βλέπανε. Εγκληµατίες και ξένους.

Σήµερα οι Έλληνες της Αµερικής διαπρέπουν και είναι σηµα-
ντική η ελληνική κοινότητα στις Ηνωµένες Πολιτείες. Και εδώ, οι
µετανάστες οι οποίοι θα γαλουχηθούν στις δικές µας αξίες,
αύριο θα διαπρέψουν και θα είµαστε περήφανοι για αυτούς. Πρέ-
πει να δείξουµε και την ανθρωπιά µας βεβαίως για εκείνους οι
οποίοι πράγµατι είναι πρόσφυγες, πολύ σωστά είπε ο κ. Τσίπρας,
που έρχονται στα νησιά µας µε τον τρόπο που έρχονται.

Όµως και εγώ θα τονίσω εδώ -και το καταδικάζω- ότι υπάρχει
βία στην αντιµετώπιση είτε των µεταναστών, είτε πολιτικών εκ-
δηλώσεων από οποιοδήποτε πολιτικό χώρο.

∆εν πρέπει να αφήσουµε να µας κυριεύσει ο φόβος. Η πραγ-
µατική απειλή για την πατρίδα µας, αν υπάρχει τέτοια, δεν είναι
υιοθέτηση της ταυτότητάς µας από συνανθρώπους µας που πε-
ρήφανα την επιλέγουν και αποδεικνύουν ότι την τιµούν, τη σέ-
βονται και την υπηρετούν, αλλά ο κίνδυνος και είναι πολύ
µεγαλύτερος, που αφορά την υποβάθµιση των θεσµών, από την
παιδεία µέχρι τη δικαιοσύνη και την πολιτική ζωή, που συµβαίνει
δυστυχώς εδώ και χρόνια, και δεν έχει να κάνει µε το γεγονός
ότι στη χώρα µας ζουν µετανάστες. Γιατί από εκεί πηγάζουν οι
ανασφάλειες που αφορούν την ίδια την ταυτότητά µας, ποιοι εί-
µαστε, πού πάµε, ποιο είναι το µέλλον µας. Αλλοίµονο αν ο ελ-
ληνισµός ήταν απλά θέµα DNA. Θα αναρωτιόµουν πόσοι από
εδώ θα µπορούσαν να είναι Βουλευτές σε αυτή την Αίθουσα. Ο
ελληνισµός είναι θέµα αξιών, θέµα εννοιών, είναι γλώσσα και αν-
θρωπιστική παιδεία και θεώρηση του κόσµου.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πολιτογράφηση γινόταν, πολι-
τογράφηση γίνεται, πολιτογράφηση θα γίνεται. ∆εν έκαναν πα-
ρανοµίες οι Υπουργοί Εσωτερικών της δικής σας Κυβέρνησης,
αλλά ήταν πολύ χαλαρή η ερµηνεία των κανόνων που εφάρµο-
σαν. Γι’ αυτό λέµε εµείς, ότι θεσπίζουµε συγκεκριµένους κανόνες
που θα τηρούνται και θα είναι αντικειµενικοί και ελέγξιµοι. Και

βέβαια να καθρεπτίζουν και τη σηµερινή πραγµατικότητα, που
είναι η ύπαρξη πολλών µεταναστών πια, νόµιµων στη χώρα µας,
και βεβαίως µια νέα γενιά, δεύτερη γενιά, ακόµη και τρίτη.

Αυτό που ζητούµε επιτέλους σ’ αυτή τη χώρα είναι η ενίσχυση
του κράτους δικαίου, ώστε η εκάστοτε πολιτική ηγεσία, οι ισχυ-
ροί παράγοντες, φίλοι, κολλητοί, να µην είναι εκείνοι που αυθαί-
ρετα αποφασίζουν.

Και αυτό κύριε Σαµαρά είναι το πρόβληµα και της οικονοµίας
µας, που τόσα χρόνια, από το Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης, τους
φόρους του ελληνικού λαού, τις δυνατότητες της χώρας µας στη
νέα Κοινή Αγροτική Πολιτική, την επένδυση που υπήρχε από τον
ελληνικό λαό, αξιοποιήθηκαν πελατειακά, αυθαίρετα, ώστε να
φθάσουµε στη σηµερινή ασφυξία της ελληνικής οικονοµίας.

Και βεβαίως, δεν είµαστε καθόλου ευχαριστηµένοι που πρέ-
πει να παίρνουµε µέτρα για να µπορούµε να φύγουµε από αυτή
τη δίνη στην οποία µας βάλατε. Μια δίνη στην οποία η Ελλάδα
είναι το επίκεντρο, όχι µόνο της χλεύης στην Ευρωπαϊκή Ένωση,
αλλά και της κρίσης του οικονοµικού συστήµατος στην Ευρώπη
και παγκοσµίως.

Άρα, έχουµε όλοι µας ευθύνη. Και γι’ αυτό χρειάζεται να στη-
ρίξουµε τις αλλαγές επιτέλους, αλλαγές και µέτρα άµεσα, αλλά
και αλλαγές πια ουσιαστικές, οι οποίες βάζουν τη χώρα σε µια
πορεία ευνοµίας και δικαιοσύνης, όπου ο κάθε Έλληνας να µπο-
ρεί να αισθάνεται περήφανος και σίγουρος για το µέλλον και την
προοπτική αυτής της χώρας.

Και µε αυτό το νοµοσχέδιο το οποίο σήµερα συζητάµε για την
ιθαγένεια, αυτό ακριβώς κάνουµε. Βάζουµε ένα ακόµη λιθαράκι
ευνοµίας, σιγουριάς, ασφάλειας και προοπτικής για τη χώρα
µας, ώστε να πάρει πραγµατικά ανάσα, όχι µόνο η οικονοµία µας,
αλλά και ολόκληρη η Ελλάδα.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η προ Ηµερησίας ∆ιατάξεως
συζήτηση, η οποία διεξήχθη σύµφωνα µε το άρθρο 143 του Κα-
νονισµού της Βουλής, µε πρωτοβουλία του Προέδρου της Κοι-
νοβουλευτικής Οµάδας του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ.
Γεωργίου Καρατζαφέρη, σε επίπεδο Αρχηγών Κοµµάτων, µε
θέµα την παραχώρηση δυνατότητας απόκτησης ελληνικής ιθα-
γένειας καθώς και δικαιώµατος εκλέγειν και εκλέγεσθαι σε αλ-
λοδαπούς, αλλά και, εν γένει, τη µεταναστευτική πολιτική της
χώρας.

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 23.12 λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Τρίτη 9 Φεβρουαρίου 2010 και ώρα
18.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος α) συζήτηση ανα-
φορών και ερωτήσεων και β) νοµοθετική εργασία, σύµφωνα µε
την ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί.
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